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INTRODUCERE
Un adevăr dominant al Vechiului Testament este că există un singur Dumnezeu, cunoscut ca

Cel ce este Creatorul, ca Cel Atotputernic, ca Domnul (Deut. 6.4). Şi Diavolul a căutat fără încetare

să strîm be şi să strice adevărul acesta, îndreptînd pe oameni spre mulţi idoli şi mulţi domni (1 Cor.

8.5).

Un mare adevăr al Noului Testament este că Dumnezeu este o Treime divină, care. S-a

descoperit pe Sine însuşi ca Dum nezeu Tatăl, Dumnezeu Fiul şi Dumnezeu Duhul Sfînt, aşa cum

este atît de clar prezentat în cele trei cercuri care se lărgesc, bine cunoscute, din Efeseni 4.4-6 (vezi

de asemenea 1 Cor. 8.6 şi 1 Timotei 2.5)» Satan atacă de asemenea adevărul acesta fundamental al

creştinismului; el ştie: credinţa creştină rămîne în picioa re sau cade, dacă este primit sau res pins

adevărul acesta. După cum pe mulţi necredincioşi Cel Rău îi face să tăgădu iască existenţa lui

Dumnezeu, tot aşa pe mulţi care spun că sînt creştini tot el îi face să tăgăduiască dumnezeirea lui

Hristos sau umanitatea Lui reală, curată. Şi el a reuşit să îndepărteze cunoştinţa biblică despre

Duhul Sfînt de la mii de credincioşi adevăraţi, în aşa fel încît practic ei sînt în starea evreilor

credincioşi din Fapte 19.1-4, care totuşi nu erau creştini încă.

Si cîţi credincioşi îşi dau seama practic că Duhul Sfînt este nu numai o putere sau o influenţă,

ci o Persoană divină ? Cîţi dintre ei ştiu că Duhul Sfînt locuieşte în ei ? Şi totuşi Romani 8.9 spune

că, dacă cineva nu are Duhul Sfînt, nu este al lui Hristos !

Cît de mare influenţă ar avea asu pra vieţilor noastre faptul de a fi con ştienţi într-un mod practic că

Dumnezeu Duhul Sfînt locuieşte în fiecare credin cios (Efes. 1.13; 2 Cor. 1.22) şi vrea să conducă

vieţile noastre ! Că El de asemenea locuieşte în adunare (Efes. 2.22; 1 Cor. 3.16) şi în ea vrea să

călăuzească toate potrivit gîndurilor Lui şi şă folosească pe cine vrea El ! Că noi II întristăm cînd

nu-I dăm Lui conducerea vieţii noastre (Efes. 4.Io) şi că îl pu tem stinge cînd nu ne supunem Lui în

viaţa de adunare (1 Tes. 5.19) !

Să cercetăm deci Cuvîntul lui Dum nezeu şi să primim în inimile noastre, să facem să fie o realitate

în viaţa noastră ceea ce vom afla despre DUMNEZEU DUHUL SFINT.

http://www.vesnicia.ro/


Duhul Sfânt este o Persoană Divină H. L. Heijkoop

____________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

Capitolul1-DuhulSfîntesteoPersoanădivină

Cineva ar putea să spună că puţin contează în viaţa practică dacă Duhul Sfînt este o Persoană sau o putere sau o

influenţă. Conştient sau inconştient, de asemenea mulţi gîndesc despre El ca fiind numai o putere. Şi totuşi este deosebit de

însemnat să înţelegem aceas tă deosebire. Mai întîi, desigur, pentru că lucrul acesta atinge un adevăr fundamental. Dacă

DuhulSfîntn-arfioPersonalitate,oPersoanădivină,atuncinicin-arexistaoTreimedumnezeiască.

Dar o astfeldegîndire schimbă to tul în viaţa practică, personală. Dacă Elestedoaro puterecare lucrează în mine,

atunci eu pot să-mi împlinesc anu mite planuri ale mele şi, făcînd aşa, să mă folosesc de puterea aceasta. Dacă însă o

Persoană divină locuieşte în mine,atunci eunuvoimai faceplanuri alemele şinuvoimaiurmărinimicde lamine însumi.

AtunciElesteCelcefaceplanurileşi leîmplineşte, iareunuamaltcevadefăcutdecît sămălassă fiufolositdeEl.Şi atunci

numaisînteucelcelucreazăcimaidegrabăsîntuninstrumentcarepoatefifolositdeEl,pentruceeaceElvrea.Şinuesteo

diferenţă enormă între o creatură ca mine care ar vrea să-L folosească pe Dumnezeu pentru planul meu şi Dumnezeu Cel

AtotputerniccareSepleacă spreo astfeldecreatură şi în harulLuivreas-o folosească pentrua-Şi aduce la îndeplinirevoia

Sa?Celdintîifeldeagîndiesteînintregimepăgînşiconducelaosupra-estimareaeuluişi laarătareaproprieivoinţe.Aşafac

păgîniicuidolii lor.Celdealdoileafeldeagînditeducelasmerenieşidependenţă,darînacelaşi timplasiguranţaslăvităde

a fi în că ile luiDumnezeuşi dea aveaaprobareaLui.Şioareexistă cevacarearface inimamai fericită, decît cunoaştereaa

ceasta,şicareardamaimultăputerepentruarămîneneclintit,oricîtdeputernicăarfiîmpotrivirea?

DeaceeaestedeceamainareînsemnătatesăcercetămcuatenţieScripturaînprivinţasubiectuluiacestuia.

Caresîntcaracteristicileuneipersoane? Nueste faptulcă arposedauntrup, aşa cumgîndesc mulţi.Persona litatea

noastră este în adevăr legată de trupul nostru. De aceea, credinciosul care moare, nu ajunge desăvîrşit înainte de a primi un

trup nou prin înviere, deşi chiar şi la acel moment el este cu Dumne zeu şi astfel este fericit. Dar, dacă a avea un trup ar fi

caracteristica unei persoane, atunci îngerii, de exemplu, n-ar fi persoane şi nici Dumnezeu Tatăl n-ar fi, nici Domnul Isus

înaintede întrupareaSan-ar fi fost.0persoană esteo fiinţăvie,careeste"conştientă deexis tenţa ei sicaregîndeşte,voieşte,

acţioneazăinmodconştient.

ŞicespuneScripturadespreDuhulSfînt?Eaînvaţăcă:

- areputereşidragoste(Rom.15.13,3o);

- areraţiuneşimijloceştepentrunoi(Rom.8.26,27);

- Elcercetează,cunoaşte,învaţăşiconvinge(1Cor.2.Io,11;Neemia9.2o;Ioan16.8,13);

- Elareovoinţăsuverană(1Cor.12.11;Fapte13.2);

- Ellocuieşteînfiecarecredinciosînparte(1Cor.6.19)şiînadunare(1Cor.3.16;Efes.2.22);

- Elpoatefiîntristat(Efes.4.3o;Isaia63.Io),batjocorit(Evreilo.29),minţit(Fapte5.1)şistins(1Tes.5.19).
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Domnul Isus vorbeşte despre El ca o persoană. Foloseşte un pronume masculin pentru El, pronume care poate fi

folositnumaipentruo persoană, deşigramaticalar fi trebuit să fieunpronumeneutru,deoarececuvîntul"duh" (pneuma) în

greceşteesteunneutru."CaElsărămînăcuvoiînveac";"pentrucănu-Lvede";"Elvăvaînvăţatoate"(Ioan14.16,17,26)

Pedeasupra,Scripturaspune în Fapte 5.3,4că DuhulSfînt esteDumnezeu, şi nunumai într-un locElestemenţio

natînacelaşitimpcuTatălşicuFiul(deexemplu,Matei28.19;1Cor.12.4-6;2Cor.13.14şiEfes.4.4-6).

DuhulSfîntesteastfeloPersoanăşioPersoanădivină.ElesteDumnezeu Duhul Sfînt !

Capitolul 2 - Duhul Sfînt în Vechiul Testament

În Vechiul Testament nu era cuno cut că Duhul Sfînt este o Persoană di vină. Întradevăr, s-a vorbit despre El şi

lucrările Lui au fost prezentate în o mulţime de locuri. Chiar în cel de al doilea verset al Bibliei găsim scris: "Şi Duhul lui

Dumnezeusemişcapedeasupraapelor",iarînGeneza6.3:"DuhulMeunuvarămîne(nusevalupta,nuvastăpîni)pururea

înom".VedemacolopeDuhulSfîntocupîndu-SeElînsuşicuunpămîntcareerapustiuşigolşicuoameniicarelepădaseră

peDumnezeu,ElavîndscopuldeaîmplinicevadesprecareDumnezeusăpoatăspune:"estebun".

LucrareaLuieraatîtdebinecunoscută, încîtseputeaspunedespreIosuacăera"plindeduhul înţelepciunii"(Deut.

34.9)şi înPsalmul51.11Davidseruga:"NuluadelamineduhulsfinţenieiTale".Ell-aumplutpeBeţaleelcu"înţelepciune,

pricepereşiştiinţăpentrutotfeluldelucrări"(Exod35.31).PrinDavid,ElaprorocitdespreMesiaşidespreîmpărăţiaviitoare

a păcii (2 Sam. 23.1-7). Şi El a inspirat pe scriitorii sfinţi ai Vechiului Testament, în aşa fel încît ei să poată spune: "Aşa

vorbeşte Domnul" (2Petru1.21). Da,proroculputea să mîngîie rămăşiţa slabă a lui Israel, spunînd:"DuhulMeurămîne în

mijlocul vostru, nu vă temeţi !" (Hagai 2.5). Lucrarea Duhului Sfînt a fost uneori dată spre înfăptuire chiar şi unor

necredincioşi(Numeri24.2;1Sam.10.10).

Darînmodexplicitnus-adescoperitatuncicăDuhulSfînteraoPersoană.ElnueracunoscutaltfeldecîtcaDuhul

luiDumnezeu,caputereacarevinede lasingurulDumnezeu.Este lafelcuma fost şi cuDomnul Isus,carea fost foartepu

ţin desaperit, deşi în Vechiul Testament găsim nenumărate tipuri ale Lui şi multe prorocii vorbesc în aşa fel despre El încît

noi, în luminaNouluiTestament,găsimînelconfirmareadumnezeiriiLui(deexemplu,Zaharia12.Io,undeesteevidentcă

Domnul Isus este Domnul). Tot aşa, Duhul Sfînt a fost necunoscut ca Persoană divină, deşi în lumina Noului Testament

găsimindicaţii clare ale faptului acestuiaşi în VechiulTestament. Elnu fusese încă descoperit şi „încă nu locuiape pămînt.

Deaceea,El însuşi spuneîn Ioan7.39:"căciDuhulnuera,pentrucă Isusnufusese încăslăvit".Şi credincioşiidinFapte19,

carenucunoşteaucruceaşiînvierea,spuneau:"Nicin-amauzitmăcarcăesteDuhSfînt".

ActivitateaLuieratemporară, încît în Samuel16.14aveasăsespună:"duhulDomnuluiS-adepărtatdelaSaul",

iar înPsalmul51Davidse rugasă nuiaDuhulSău Celsfîntde lael.RevărsareaDuhului era în adevăr prorocită, dar lucrul

acestaeratotdeaunaprivitcaunlucrudeviitor(deexemplu,Ezeciel39.29şiIoel2.28,29).
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Capitolul 3 - Duhul Sfînt în Noul Testament

În Noul Testament găsim o situaţie cu totul deosebită. Minunea veacurilor avea să aibă loc: "Dumnezeu a fost

arăptat în trup" (1 Tim. 3.16). Dumnezeu Cel veşnic Creatorul cerului şi al pămîntului S-a plecat spre noi, a devenit "Cel

sfînt"născutdinfecioară."ŞiCuvîntulS-afăcuttrupşialocuitprintrenoi(şinoiamcontemplatslavaLui,oslavăîntocmaica

slava singuruluinăscutdin Tatăl), plin de harşi de adevăr" (Ioan1.14). Şi dacă stelele dimineţii cîntau împreună şi dacă toţi

fiii luiDumnezeustrigaudebucuriecîndauvăzutlucrărileLuicreatoare(Iov38.7),cîtdemults-aubucuratcîndauvăzutpe

Creatorul lordevenindom,cînd L-auvăzut copil în staulul dinBetleem! Şi deoareceEla voit să mîntuiască lumea, să dea

viaţaveşnicăpăcătoşilorpierduţi,sămoarăpentrueipelemnulblestematcums-aubucuratfiinţelecereşticîndauvăzutslava

haruluiSău!"Şideodată împreunăcuîngeruls-aunitomulţimedeoastecerească lăudîndpeDumnezeuşizicînd:"Slavă

lui Dumnezeu în cele prea înalte şi pe pămînt pace, în oameni bună plăcere" (Luca 2.13.14). "Dumnezeu era în Hristos,

împăcîndlumeacuSine,neţinîndu-leînseamăgreşelile"(2Cor.5.19).

Treimeadumnezeiască ÎnsăşiSeocupă cuevenimentulacestaminunat.După cePiui, în"sfatuldepace"spusese:

"Iată-Mă,vinsăfacvoiaTa!"(Evrei lo.9),DumnezeuI-apregătituntrup(Evreilo.5), iarDuhulSfîntadatnaş tereînMaria

pe Omul Isus (Matei 1.2o). Apoi la începutul manifestării în public a Domnului Isus, vedem cea dintîi revelaţie a Treimii

dumnezeieşt:Piui, în smerenie,pe pămînt;DumnezeuTatăl carevorbeşte dincer şi îl facecunoscutpe IsuscapePiuiSău;

DumnezeuDuhulSfînt,carecoboară pestePiui într-oformă trupească (Luca3.22).Cumar fi fost cuputinţăca în perioada

aceea de timp, în care Dumnezeu Piui era pe pămînt, fiind arătat ca Dumnezeu (Ioan 1.18), să nu fi fost tot asemenea şi

DuhulSfînt?ApoiînevangheliigăsimdeasemeneaorevelaţieslăvităaLui.

Săvedematunci,mai înaintedetoate,cesespunedespreDuhul în legăturăcuviaţapămînteascăaDomnuluiIsus.

LanaştereaLui: "DuhulSfîntvavenipeste tineşiputereaCeluiPrea înalt tevaumbri;deaceeaSfîntul careSevanaştedin

tinevafichematPiuiluiDumnezeu"(Luca1.35).AmvăzutcumlaarătareaLuiînpublic,DuhulSfîntacoborîtpesteEl în

formătrupeascăşiamărturisitcă IsusesteFiulluiDumnezeu(Ioan1.32-34). ÎnLuca4.1sespune:"DarIsus,plindeDuhul

Sfînt,S-aîntorsdelaIordanşia fostdusdeDuhul înpustie", iar înversetul14că"S-a întors înputereaDuhului înGalileea".

PrinDuhulEla învăţat,a mîngîiat şi a vindecat (versetele18,19),a scosafarădemonii (Matei12.28)şiprinDuhulS-aadus

peSinejertfăfărăpatăluiDumnezeu(Evrei9.14).Da,DumnezeunuI-adatDuhulcumăsură(Ioan3.34).

Găsimsimbolminunatal lucruluiacestuiaîn jertfademîncare(Lev.2).Floareadefăină,careesteo reprezentarea

firii omeneşti curate a lui Hristos este amestecată cu untdelemn (untdelemnul este reprezentarea Duhului Sfînt), unsă cu

untdelemnsaustropităcuuntdelemn.Astfel, înoriceformăîncareDomnulpoatefivăzutcaom,estearătată lipsapăcatului,

caşimodelareafiriiSaleomeneştiînputereaDuhuluiSfîntşiaungeriiSalecuDuhulSfînt.

Avemoimagineşimaiclară în învă ţăturaDomnului Isus. În Ioan3 sespunecă naştereadinnouesteprinDuhul

Sfînt,că prinElprimimo firenouă. în capi tolul4.14esteadăugatcă darul luiDumnezeu în celcredinciosdevineunizvor

de apă, ţîşnind în viaţa veşnică; aceasta este puterea corespunzătoare firii celei noi. Şi în capitolul 37-39 vedem că Du hul

Sfîntestecanişterîurideapăvie,careiesdininimacelorcevorcredeînIsus,dupăînălţareaSalacer.
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Apoi, încapitolele14,15şi16ajungemlaopartecutotulnouăaadevăruluidespreDuhulSfînt.AiciDomnulIsus

vorbeştedespre"unaltMîngîietor",carevavenicîndElvafiplecatdelaei.VedemdecioPersoanădivinăcarevarămînede

aici înaintecu cei ce sînt ai Domnului, în locul Domnului Isus. Domnul Isus era gata de a părăsi pămîntul aces ta. Moartea

Lui îi era înainte: El avea să împlinească lucrarea pe care Dumnezeu I-o dăduse s-o facă şi în care Dumnezeu avea să fie

slăvit pe deplin. Şi drept răsplată, El avea să fie slăvit la dreapta Tatălui. Aceasta totuşi însemna pentru ucenici că ei vor fi

lăsaţi singuri. Pentru a-i mîngîia, Domnul le-a promis că El le va trimite un alt Mîngîietor, Duhul adevărului. El avea să

rămînăcueişi să fieînei.Şi atîtdemăreţ estedarulacesta, încît eradefolospentruucenicicaDomnulIsussăplecedelaei,

deoarecenumaiatunciMîngîietorulaveasăvinălaei.

Dar, oricît de importantă era pro misiunea aceasta şi oricît de măreaţă era revelaţia aceasta, totuşi e clar că revelaţia

deplină încă nu era dată atunci. Duhul Sfînt nu locuise încă pe pămînt în alt fel, decît în Domnul Isus. Botezul cu Duh nu

avuseseîncăloc.Lucrurileacesteaerauîncănumaifăgăduite(Ioan14.16).Şi întocmaicumvedemînMatei3.11,căbotezul

cu Duh Sfînt nu avusese încă loc înainte de întruparea Domnului Isus, tot aşa, în Ioan 7.39, că El nu va avea loc înainte ca

DomnulIsussăSefi înălţat lacer.Şi abiaatuncis-adatpromisiuneacăevenimentulacestavaavealoc"nudupămultezile"

(Fapte1.5). Iar înFapte2, lucrulacestaeste împlinit.DuhulSfîntabotezatpetoţi credincioşii într-unsingurtrup(1Cor.12.

13). El locuieşte în acest un singur trup, care este o locuinţă a lui Dumnezeu în Duhul, un templu al lui Dumnezeu (1 Cor.

3.16),şiînfiecaremădularînparte(1Cor.6.19).

Versete cacele de la Luca1.15,41,67 nucontraziccele demai sus.Aici citimdespre faptuldea fiumplut cuDuh

Sfînt; în cazul lui Ioan Botezătorul, de la naşterea lui. El a fost umplut cu putere şi cu darurile Duhului Sfînt într-un mod

excepţional, potrivit cu poziţia privi legiată de înainte-mergător al Domnului Isus. Totuşi aceasta nu era acelaşi lucru cu

locuirea Duhului Sfînt în cei credin cioşi, aşa cum este clar arătat din lo curi ca cele din Papte 4.8,31, unde Pe tru şi ceilalţi

apostolierauplinideDuhSfînt,deşirevărsareaDuhuluiavuseselocînziuaCincizecimii.AlocuiDuhulSfîntîntr-unomşia

fiplindeDuhSfîntsîntdouălucrurideosebite,carepotfiîmpreunăsaupotfiseparate.

Capitolul 4 - Botezul cu Duh Sfînt şl cu foc

Înaintedea începesă gîndimla lucrareaDuhuluiSfînt, să neocupăm puţincucuvinteledelaMatei3.11şiLuca.

Mulţigîndesclaverseteleacestea,caşicîndelearspune:"ElvăvabotezacufoculDuhuluiSfînt"şi îiauzimvorbindmereu

despre"botezulcufoc"şi rugîndu-sepentruel.EisegîndescînfelulacestalarevărsareaDuhuluiSfîntînziuaCincizecimiişi

la"limbilecadefoc"cares-auaşezatpeucenici,caunsemnclarcăDuhulSfîntfuseseturnatpesteei.

Cîndcitimverseteleacesteacuatenţie, esteevidentcă ideeaaceastanuestedreaptă. Elevorbescdesigurdespre un

botezcufoc,daracestaestecevacutotuldiferitdebotezulcuDuhSfînt.Citim:"ElvăvabotezacuDuhSfîntşicufoc".Deci

despredouăbotezurisevorbeşteaici:unulcuDuhSfîntşialtulcufoc.

FoculînScripturăestetotdeaunaoimagineajudecăţii,apedepsei.LucrulacestapoatefivăzutfoartebineînMatei

3.12.Revărsarea Duhului Sfînt însă nu esteo judecată, ci este o faptă a haruluimăreţ, în aşa fel încît în Ioan14.16 Domnul
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Isusmereuşi mereupromiteucenicilorSăi revărsareaaceasta, cao mîngîiere.BotezulcuDuhnupoate fideci acelaşi lucru

cubotezulcufoc.Domnul Isusnefacesă vedemclar lucrulacestaşi în Fapte1.5,undeElspune:"Ioan,înadevăr,a botezat

cuapă,darvoi,nudupămultezile,veţi fibotezaţicuDuhSfînt".SîntaceleaşicuvintecacelefolositedeIoanBotezătorul,cu

adăugareafaptuluicăbotezulcuDuhSfîntaveasăaibă loc"nudupămultezile".Şinusespunenimicdesprebotezulcufoc.

N-ar fideneînţeles lucrul acesta,dacă botezulcufocarfi trebuit să aibă loc laCincizecime? CitindcuatenţieMatei3.11 în

contextulîncaresegăseşte,vomputeasăvedemcareîiesteînţelesul.

În prorociile Vechiului Testament privitoare la venirea Domnului Isus, două consecinţe ale venirii Lui sînt

prezentate neîncetat: binecuvîntările şi slava pentru cei temători de Dumnezeu, şi judecata pentru cei mîndri şi pentru

lucrătorii fărădelegii (vezi,de exemplu, Isaia61.1-2,Maleahi4.1-3). Fără îndo ială, consecinţele acesteapot să nufie văzute

cafiindînacelaşi timp.EvreulevlaviosaşteptacaMesiasă-l izbăvească, judecîndpevrăjmaşiilui.Şi lucrulacestaîlgăsimîn

mulţipsalmideblestem,încarepsalmistulsebucurădejudecatacarevavenipestecelrău.Vezi,deexemplu,Psalmul58.6-

11, Psalmul 83, Psalmul lo9 etc. Judecata aceasta tre buie să aibă loc atunci cînd Dumnezeul cerurilor îşi va fi aşezat

împărăţia pe pămînt (Daniel 2.44) şi o va da Mesiei, Fiului Omului (Daniel 7.13,14). Ioan Botezătorul era cel ce mergea

înaintea împăratului, aşa cum a fost anunţat în Isaia 40 sau în Maleahi 3 şi 4, ca cel ce trebuia să predice evanghelia împă

răţiei:"Pocăiţi-vă,căciîmpărăţiaceruriloresteaproape".ŞigăsimlucrulacestaprezentatînMatei3şiLuca3.

Tristde spus,poporulprivit ca un tot,nuera temător deDumnezeu. în afară, ei arătaucă se ţineaude Cuvîntul lui

Dumnezeu şi împlineau cele pre scrise de lege. În realitate, starea lor era întocmai ca pe vremea lui Maleahi, cînd numai

foartepuţini se temeaude Dumnezeu.Rămăşiţa aceasta credincioasă a crezut cuvintele lui Ioan,că împărăţia eraaproape.

Eiau fostbotezaţi cubotezulpocăinţei (Fapte19.4) şi astfel s-audespărţit depoporul care nuse temeadeDumnezeu.Prin

botezul lor, ei mărturiseau că starea în care se găsiseră pînă atunci era cu totul nepotrivită pentru venirea împă răţiei şi a

împăratuluiei.

Auvenitşicăpeteniilereligioasealepoporuluidinnefericirefărăsăsefipocăit.Ioanşi-aîndreptatcuvîntulşispreei.

Elvenisepecaleaneprihănirii(Mat.21.32)şideaceeale-avorbitdesprepocăinţă,vestindu-leînacelaşi timpjudecatapentru

orice ne dreptate înfăptuită. El boteza cu apă un semn în afară al despărţirii de rău care totuşi niciodată nu putea produce

curăţirea lăuntrică. Chiar şi botezul creştin vorbeşte de moarte, de îngropare niciodată de viaţă. Şi Ioan nu era Me sia, era

numaiun "glasal celui cestri gă". Dar,după el, avea să vină Unulmaimaredecît el, careeraatît de multmaipresusde el,

încîtelnueravrednicsă-Idezlegeîncălţămintele.EleraDumnezeuînsuşi,Domnul,DumnezeullegămîntuluiluiIsrael(Zah.

12şi14).PrinElaveasăsearateharulşiadevărul(Ioan1.17,Mat.11.16-19,Luca7.32-35).ElaveasăbotezecuDuhSfînt

şi cu foc cuDuhSfîntcaurmarea celeidintîi veniri a Lui, ca puterea binecuvîntării luiDumnezeu în împărăţiacerurilor în

formaeide acum, în timpceadunareaeradespărţită de iudei (Fapte2.4o,47).Cufoc:Elva aduce judecata luiDumne zeu

pesteaceastălume,cînd"într-oflacărădefoc,ElvarăzbunapeceicenucunoscpeDumnezeu"(2Tes.1.8).

DuhulSfîntcurăţănunumai înafară. Elne înnoieştemintea(Rom.12.2) şi esteputereadumnezeiască înnoi,care

nedespartedetoate influenţelefiriipămînteşti.Elneleagă deslava ,în careDumnezeune-a introdus în totcene-ambiruind
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tot ce ne-ar împiedica să ne bu curăm de privilegiile acestea. Focul es te judecata care nimiceşte răul. Astfel, amîndouă

înlăturăceestegreşit,darpecăidiferite.

IoanBotezătorulnuştiatoateacestea.Dinceestescrisîn1Petrul.lo-12putemînţelegecăprorociideseorivesteau

lucruri care treceau dincolo de pro pria lor înţelegere. Şi este clar că fe lul în care Hristos a împlinit prorocia lui Ioan a fost

arătatmaitîrziu;trebuiasăaibă loc"tainaluiHristos,caren-afostfăcutăcunoscutîncelelalteveacurifiiloroamenilor"(Efes.

3.2-12).ProrociileVechiuluiTestamentîngeneralnuaratăcăarfiodistanţăîntimpîntrevenireaDomnuluipepămîntînhar

şi venirea Sapepămînt în slavă şi pen tru judecată. Dacă iudeii s-ar fi pocăit lapredicarea lui Ioanşi ar fi primitpe Domnul

Isus,atuncinus-ar fi întîmplat lucrulacesta.Atunci împărăţiaar fi foststabilită în slavă.DeaceeaDomnulIsus înpredicade

pemuntearată însuşirilepecarearfi trebuitsăleaibăceiceaveausăintreînîmpărăţiacerurilor. înMatei8-12, totuşi,vedem

căElestelepădatdeevreişi încapitolul13.1Domnuliesedincasă(Israel)şistă lîngămare(celelaltenaţiuni).AcoloElarată,

în cele şapte pilde bine cunoscute, ce a devenit împărăţia aceasta în urma lepădării împăra tului, dar şi cum va fi curăţită la

sfîrşitulveacului, toatăneghinafiindarsă(botezulcufoc).Deasemenea,cumîmpărăţiaaceasta,curăţită,vafidescoperită în

slavă, parteaeipămîntească fiindnumită împărăţiaFiuluiOmului (v.41)şi parteacerească, împărăţiaTa tălui (v.43).Atunci

prorocialuiIoanvafiîmplinităpedeplin.AtunciîmpărăţiacerurilorsevaarătaînputereşislavăşiDomnulIsusvabotezape

Israelcufoc.

Intretimp,totuşi,cevanouareloc.împăratullepădatgăseşteocomoarăînţarină,operlădemarepreţ (vers.44-46);

adunarea este descoperită. El vinde tot ce are, ca să intre în stăpînirea ei (Efes. 5.25-27); şi, prin Duhul Sfînt, o botează în

trupul Său (1 Cor. 12.13). Acesta este botezul cu Duh Sfînt despre care a prorocit Ioan şi care a avut loc la Cincizecime

(Fapte2).

Uneori"limbilecadefoc"(Fapte 2.3) sînt luatecadovadă că "botezulcufoc"arfi în adevăr identiccubotezulcu

Duh Sfînt. Totuşi aici nu ne spune că era foc, ci "ca de foc". Erau limbi; ele arătau că cei asupra cărora veneau vor vorbi.

AceastaînseamnăcăputereaDuhuluiSfîntaveasăsearateînpredicareaCuvîntului,pentrucaacestCuvîntcare,întocmaica

focul, judecă toate lucrurile (Evrei 4.12), să poată fi vestit cu putere (Fapte 1.8). Faptul că limbile au fost "împărţite" este,

gîndesc,unindiciucămărturiaaceastaaveasăfieîndreptatănunumaispreiudei,cişisprecelelaltenaţiuni.

CîtdemăreţesteharulluiDumnezeu,carenedănutotceceremnoi,cinumaiceestebunpentrunoi!DacăElarfi

răspunsrugăciunilorcopiilorSăi, încareeiaucerut"botezulcufoc",undeammaifi!"CăciDumnezeulnostruesteşiunfoc

mistuitor"(Evrei12.29)!

Capitolul 5 - El ne convinge

Geneza 1.2 ne spune: "Şi pămîntul era pustiu şi gol, întunericul era pe faţa adîncului şi Duhul lui Dumnezeu Se

mişcapedeasupraapelor".Versetulacesta,cadealtfeltotcapitolul1dinGenezaarenunumaiunînţelesliteral;elneprezintă

deasemenealucrareaDuhuluiSfînt,careSeocupăElînsuşicuunomcareestepustiuşigolînaintealuiDumnezeu.
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Dumnezeu 1-a creat pe om în nevi novăţie, dar omul s-a depărtat de Dum nezeu şiaslujit lui Satan. in toate îm

prejurările fără vreo stăpînire, sub lege, sub împărăţie etc el a dovedit că nu vrea să slujească lui Dumnezeu. Şi cînd

Dumnezeu, în dragostea Sa "era în Hristos, împăcînd lumea cu Sine, neţinîndu-le în seamă greşelile" (2 Cor. 5.19), ei L-au

lepădat pe Domnul Isus şi L-au răstignit. Omul a dovedit astfel că era pustiu şi gol. Nu era nimic în el care să fie plăcut lui

Dumnezeu.

Duhul Sfînt însuşi Se ocupă totuşi cu astfel de oameni. Domnul Isus spune, în Ioan 16, că este de folos pentru

ucenicicaEl să plece,căciatunciDuhulSfîntvavenipepămînt. "Cîndva veniEl,vadovedi lumeavinovată în cepriveşte

păcatul,neprihănireaşi judecata;începriveştepăcatul:fiindcăeinucredînMine;începriveşteneprihănirea:fiindcăMăduc

laTatălşinuMăveţimaivedea;începriveştejudecata:fiindcăstăpînitorullumiiacesteiaestejudecat"(Ioan16.7-11).

Toţioameniiaupăcătuitşi,înainteascaunuluidedomniemareşialb,fiecarecarevaaparevafijudecatdupăfaptele

pe care le-a făcut. Şi în lepădarea Domnului Isus , lumea întreagă a devenit una. Acolo saducheii s-au unit cu fariseii,

cărturarii cumulţimeapecareo blestemapentrucănucunoştea legea,preoţii cuPilat, soldaţii romanicutîlhariidepecruce.

Acolo vina colectivă a omenirii, în toate relaţiile ei unii cu alţii, s-a arătat.Conducătorii religioşi şi civili s-au unit cu dorinţa

celorpecare-iconduceauşi întreagamaşinărieasocietăţiiomeneştia fostpusă înmişcare,casă înlătureşi sădistrugăpeCel

cen-acunoscutpăcat.Nunumaică fiecareomînparteeraunpăcătos,dar lumeaîntreagă,societateaorganizatăaoamenilor

s-aarătat în întregimerea."Luminaapare în întunericşi întunericuln-oînţelege"(Ioan15.24)DomnulIsus"afost răstignitşi

omorît" Astfel, prin mâna celor fărădelege" Domnul Isus " a fost răstignit şi omorît(Fapte 2.23) (Fapte 2.23). Dar cealaltă

parteestecă Ela venitdebunăvoiesă facă voia luiDumnezeuşi să slăvească numele luiDumnezeuşi că "prin,DuhulCel

veşnic,ElS-aaduspeSineînsuşi jertfăfărăpată luiDumnezeu"(Evreilo.9;9.14)."Elapurtatpăcatelenoastreîn trupulSău,

pe lemn" (1 Petru 2.24). Da, alături de aceasta sau, mai corect, în primul rînd El a slăvit pe Dumnezeu pe cruce. Omul a

tăgăduitdragostealuiDumnezeu,adevărulluiDumnezeu,neprihănirealuiDumnezeuşisfinţenialuiDumnezeu,atuncicînd

i-adat crezare luiSatan,carea îndrăznit să spună că Dumnezeunuvroia să dea omuluiceva cear fi fostbunpentruel şi că

rezultatulmîncăriidinpomulcunoştinţeibineluişirăuluin-arficelspusdeDumnezeu,cimaidegrabăcăomularajunge"ca

Dumnezeu,cunoscîndbineleşi răul".Şi îndelungarăbdarea luiDumnezeu,careaamînatconsecinţeledeplineale judecăţii,

esteinterpretatăcaoevidenţăaadevăruluispuselorluiSatan(2Petru3.4).

Şi acum este înfăţişat un Om, al că rui principiu de viaţă constă în ascultarea şi supunerea faţă de Dumnezeu, şi

desprecareDumnezeuputeaspunecăînElîşigăseştetoatăplăcerea.AcestUnulS-alăsatdebunăvoiesăfieduslamoartea

desclavpecruce, lamoarteasubjudecataluiDumnezeu,casăslăveascăNumeleluiDumnezeu.Ela fost jertfadesăvârşită,

deoareceEleradesăvîrşit înSineînsuşi şi totodată EleraPersoanadesăvîrşită careSeofereapeSineînsuşi.ElS-adăruitpe

Sineînsuşiîntr-unmoddesăvîşit.Eleraardereadetot.

Cît dedeplina fost slăvitDumne zeu în jertfaLui!Poate fio dovadă maimăreaţăa dragostei luiDumnezeu,decît

faptulcăDumnezeuadatpesingurulSăuPiupentruniştepăcătoşipierduţi?(1Ioan4.8-I0;Rom.5.8;Ioan3.16).
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Puteaadevărul luiDumnezeu, dreptatea fără pată a luiDumnezeu să strălucească în chipmaiglorios, decît atunci cîndEl a

făcutca toată judecataSaasuprapăcatului să fieasupra lui,Cel încare îşigăsea toatăplăcereaşi careatuncidebunăvoieS-a

aduspeSineînloculpăcătoşilorpierduţi?PuteasfinţenialuiDumnezeu,aceastăluminăîncare"nuesteîntuneric"(1Ioan1.5)

să se manifeste mai clar ca atunci cînd, Cel ce putea spune: "Eu fac totdeauna ce-I este plăcut" (Ioan 8.29) şi "ştiu că Tu

totdeaunaMăasculţi"(Ioan11.42),atrebuitsăstrige:"DumnezeulMeu,DumnezeulMeu,pentruceM-aipărăsit?"şi"M-ai

adusîn ţărînamorţii" (Mat.27şiPs.22),pentrucă El luasepăcatelenoastreasupra Iui însuşi?Da, lacruceDumnezeuafost

slăvitcaniciodată înainteşimaimultdecîtdacăAdamn-arficăzut.ArfipututDumnezeusălaseaceastăPersoanăslăvită în

mormînt? El L-a înviat dintre cei morţi şi, ca răs plată dreaptă, I-a dat locul la dreapta Sa. în felul acesta dreptatea lui

Dumnezeus-aarătatcutotulnouă,darîntr-unfelcareestevăzutşidelume;ean-opoatetăgădui.

Care a fost poziţia lui Satan? El a fost cel mai mare vrăjmaş al lui Dumne zeu, care a încercat să nimicească lu

crarea lui Dumnezeu. Pentru aceasta, el a ispitit pe Domnul Isus în pustie şi I-a oferit chiar stăpînirea lumii, dacă i S-ar fi

închinat.Darcîndafostevidentcătoatăiscusinţaluin-aavutvreoinfluenţăasuprasfinţenieişidependenţeiCeluidealdoilea

Adam,ela încercatcuforţa.Aadunatîntreagalume,cutoatepărţileeicomponente.Şi toţi,maimultdecîtdebunăvoie,s-au

lăsatconduşidecăpetenialor,aşacumsevamaiîntîmplaodată(Apoc.2o.8).DomnulIsusS-alăsatprinsdeei,Satanpărînd

căarficîştigatbiruinţa,deoareceputerealuisepăreacăarbiruipeDomnulvieţii(Evrei2.14,15).Planulluideveniseevident.

Şi-a manifestat toată ticăloşia şi şi-a desfăşurat toată puterea lui la Golgota. Dar a fost înfrînt, deoarece Domnul a înviat,

moarteanuL-apututţine.Stăpînitorullumiiacesteiaaşifostjudecat.

Aceasta este mărturia Duhului Sfînt împotriva lumii, tot aşa cum Domnul Isus dăduse mărturie pe pămînt (Ioan

7.7). Este o întreită mărturie şi ea vorbeşte de o manifestare completă. Totuşi Domnul Isus nu spune că Duhul Sfînt va

predicalumii.PrezenţaLuipepămîntestedovadaacestortreilucrurişiartrebuisăconvingălumeadespredreptateajudecăţii

luiDumnezeu,careîncurîndvafiparteaei.

Vedemtotuşi că DuhulSfîntSe ocupă individual cu oamenii.Cea dintîi lucrare a Duhului este că Elprezintă cele

trei lucruridemaisus.El leprezintă păcatul în toată urîciunealui, îndeosebiaşa cumestevăzut în lepădareaDomnului Isus,

în aşa fel încît cugetul să poată fi atins şi persoana respectivă să poată deveni conştientă de starea ei pierdută. Fără aceasta,

răscumpărareanuesteposibilă.Unomtrebuiesăfieconvinsdepăcatulsăuşisăştiecăelestepierdutşinuesteînstaresăstea

înainteaDumnezeuluiCeluisfînt şidrept.Şi atunci,DuhulSfîntdă mărturiepentruunaldoilea lucru.Elaratăcă lucrareade

împăcares-aîndeplinitşicăHristos"S-adatpentrugreşelilenoastre",pentruca,pebazalucrăriiacesteia,Dumnezeusăpoată

iertapăcateletuturorcelorcecredînaceastă jertfă şicareînfelulacestasînt făcuţiunacuEl.ŞiatunciurmeazăfaptulcăEl"a

fost înviat pentru neprihănirea noastră" (Rom. 4.25;, că valoarea lucrării Domnului Isus este recunoscută celui ce acceptă

lucrareaaceastaprincredinţăşică,dacăneprihănirealuiDumnezeuaînviatpeDomnulIsusdinmoarteaîncareîlcoborîseră

păcatelenoastre(princarea fostdatădovadacă lucrareadeîmpăcarea fost îndeplinită şi căpăcateleaufost ispăşite),aceeaşi

neprihănirenevaaşezaşipenoiînaintealuiDumnezeu,fărăpăcat,îndreptăţiţi.
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Şi apoi Duhul Sfînt prezintă un al treilea lucru: judecata finală, care va înlătura fără părtinire tot ce este împotriva lui

Dumnezeu.Vedemlucrurile acesteaprezentate în cea dintîi predică a luiPetru, în ziua Cincizecimii, în Papte2.23,24,192o.

ŞirezultatulslăvitalacesteilucrăriaDuhuluiSfîntafostcătreimiidesufleteaufostadăugateadunării.

Capitolul 6 - Naşterea din nou

Un adevăr nou ne este prezentat în Ioan 3. Erau doi pomi în grădina Edenului, pomul vieţii şi pomul cunoştinţei

binelui şi răului. Omul a mîncat din cel din urmă şi în felul acesta şi-a pierdutdreptul pentru celdintîi. Din punct de vedere

moral, de aici înainte el este "mort în greşeli şi păcate" (Efes. 2.1); viaţa lui firească este caracterizată de păcat şi de o lipsă

totalăatotcearputeaaveapărtăşiecuDumnezeu.

LucrulacestaeraevidentcîndDomnulIsusavenitpepămînt."înEleraviaţaşiviaţaeraluminaoamenilor; lumina

aapărut în întunericşi întunericuln-a înţeles-o"(Ioan1.4-5).Daromulnicinuputea înţelegeviaţaaceasta."Căciomul firesc

nu primeşte lucrurile Duhului lui Dumnezeu, căci ele sînt o nebunie pentru el; şi nici nu le poate cunoaşte, căci ele trebuie

judecateduhovniceşte"(ICor.2.14).

InIoan1.12nisespunecă unii auprimitpeDomnul Isus,dar sespunedeasemenea că eiaufostnăscuţi dinnou.

"TuturorcelorceL-auprimit,le-adatdreptulsăfiecopiiailuiDumnezeu,celorcecredînNumeleSău;căciau

fostnăscuţinudinsînge,nicidinvoiafiriipămînteşti,nicidinvoiaomului,cidinDumnezeu".Şicredinţaomuluifirescnu-1

poateaducesăfieîmpreunăcuDumnezeu.

În capitolul2.23vedemcă mulţi aucrezut în NumeleLui.Comparîndsuperficialversetulacestacuceldemaisus

(Ioan1.13), amputeaspunecă aceştiaar fi fostcopii ai luiDumnezeu.Eiau făcutceeace spuneaici: "aucrezut în Numele

Lui".Nuesteaşa?Totuşi,dinversetele24şi25alecapitolului2sevedeclarcălucrurilenustauaşa.

AceştioamenierauconvinşidesemnelepecareDomnul le făcuse.Eiaucrezut înElcusinceritate.Darocredinţă

întemeiată pe raţiune sau pe simţiri nu va aduce pe nimeni în legătură cu Dumnezeu. Şi aşa stau lucrurile cu aşa numita

credinţă istorică,pecareoameniiopotaveapebazamediului încareaufostcrescuţi sauauneieducaţiicarei-aînvăţatsănu

se îndoiască de adevărurile creştine, ca şi cu credinţa întemeiată pe o convingere intelectuală sau sentimentală privitoare la

corectitudineaşivaloareacreştinismului."DarIsusnuSeîncredeaînei,căciElcunoşteapetoţioameniişinuaveanevoieca

cinevasămărturiseascădespreom,căciElreuşiştiaceeraînom".

Unuiastfeldeom, iatăcă nunumai intelectulsausimţirile i-aufostatinse,ci şi cugetul.Şi,deşi elera ignorantşinu

înţelegealumina, totuşi elasimţitcă în Isuseracevacareîieranecesarlui.Gîndeacăprimiseînvăţăturădestulă.Totuşiomul

firesc nu poate primi viaţa, prin cunoaştere. Şi de aceea Domnul i-a răspuns: "Adevărat, adevărat îţi spun, dacă nu se naşte

cinevadinnou,nupoatevedeaîmpărăţialuiDumnezeu"(Ioan3.3).

Era un răspuns cu totul neaşteptat pentru Nicodim. El era un învăţător în Israel şi cunoştea Vechiul Testament.

Acestavorbeştedespre împărăţie, şi tocmaidespre lucrulacestadoreaelsă fie învăţat.Darcuvintele luiarătaucăelnuputea

vedeaîmpărăţia,deşi eastăteachiar înaintea lui, în persoanaDomnuluiHristos. I-adatDomnului Isusceamaimareonoare
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care poate fi dată unui om: "Ştim că eşti un învăţător venit de la Dumnezeu". Dar tocmai cuvintele acestea arătau că el n-a

înţeles lumina.ProrociiVechiuluiTestamentvorbeştedespre împărăţie.Dar acum,Dumnezeu însuşi, izvorul împărăţieiera

prezent acolo. Şi acum el ajunge chiar la esenţa lucrurilor şi se vede, chiar din propriile lui cuvinte, că omul firesc nu poate

vedealucrurileluiDumnezeu."Dacăcinevanusenaştedinnou,nupoatevedeaîmpărăţialuiDumnezeu".

Înadevăr,omultrebuiesăaibăunaltfeldeviaţă,casă fieînstaresăvadăcevacevinedelaDumnezeu.Domnul îi

spune lui Nicodim de lucrurile pămînteşti, de împărăţie (vers. 12). Dar, aşa cum este aproape totdeauna cazul lui Ioan, El

aratăuneleprincipiigenerale.0viaţănouăeranecesară,nuunaasemănătoarecuceapecareoareomulfiresc,ciunacutotul

deosebită,oviaţă"desus"."Cumarputeasă iasădintr-ofiinţănecuratăunomcurat?"Dacăunoms-arnaşteiardezeceori,

aceastanu i-ar folosi la nimic,deoarece felul acestade viaţă nu l-ar face maimult în stare să vadă pe Dumnezeu.De aceea,

răspunsul luiNicodim a fost o întrebare nepricepută. Dar Domnul se foloseşte de ea, ca să descopere mai departe adevărul

acesta:"Adevărat,adevăratvăspun,dacăcinevanusenaştedinapăşidinduh,nupoateintraînîmpărăţialuiDumnezeu".

Apacurăţă.Aiciestefolosităcaunsimbol,avîndînvederecuvinteleprorociei:"Văvoistropicuapăşiveţi ficuraţi.

Detoatenecurăţiilevoastreşidetoţi idoliivoştrivăvoicurăţi.şivăvoidaoinimănouăşivoipuneunduhnouînvoi;văvoi

scoate inima de piatră a firii noastre şi vă voi da o inimă de carne. Voi pune Duhul Meu în voi şi vă voi face să umblaţi în

orînduirile Mele,vşi aşa veţi face" (Ezechiel 36.2527). în versetul 10, Domnul face aluzie la locul acesta din Vechiul

Testament.Totaşa,DomnulfoloseşteînIoan2.1921templulcaunsimbol,şiînIoan4.615fîntîna.

DacăcitimEfeseni5.26şiIoan3.10înlegăturăcuIoan15.3esteevidentcăapaaiciesteunsimbolalCuvîntuluilui

Dumnezeu.Lucrulacestaesteîntăritdelocurica1Petru1.23,Iacov1.18şi1Corinteni4.15,"fiindnăscuţidinnounudintr-o

sămînţăcarepoateputrezi,cidintr-unacarenupoateputrezi,prinCuvîntulluiDumnezeucelviu,carerămîneînvoi"."După

buna Luiplăcere,ne-a născutdinnou prin Cuvîntul adevărului". "Căci în Hristos Isusv-amnăscut , prin evanghelie". (Este

deneconceputcumînIoan3.5arputeacinevasăvadăbotezul,caşicum,dacăcinevaarfibotezat,arfinăscutdinnou).

Botezulniciodată nuvorbeştede viaţă, cinumaide moarte. "Nuştiţi că toţi cîţi aţi fostbotezaţi pentru IsusHristos,

aţi fostbotezaţipentrumoarteaLui?(Rom.6.3;vezişiCol.2.11).Deasemenea,sespunecelorunsprezeceapostolisăboteze

pealţii,darniciodatăcăeiînşişiarfifostbotezaţicubotezulcreştin(şi tocmaidesprebotezulacestagîndescuniicăarfivorba

aici).Şiatunci,nueraueinăscuţidinnou?NueraucredincioşiiVechiuluiTestamentnăscuţidinnou?PuteaDomnulIsussă

reproşezeluiNicodimcăn-arficunoscutbotezulcreştin(vers.10),cîndbotezulcreştinîncănufusesefăcutcunoscut?Iatăde

cenicivorbădeideeacăunlucrumaterial(apa)arputeadaviaţaspiritualăunuisărmanpăgîn.

Cuvîntul luiDumnezeu în puterea lui curăţitoare, folosit de Duhul Sfînt, sădeşte în om o viaţă nouă. Cînd cugetul

este atins de Cuvînt, inima şi conştiinţa, înclinaţiile, gîndurile şi acţiunile sînt curăţite şi DuhulSfînt dă naştere unei vieţi noi.

Aceastanuesteoviaţăfirească,căciianaştereprinDuhulSfîntşiesteînfelulacestaoviaţădivină;copilulluiDumnezeueste

născutdinDumnezeu(Ioan1.13;1Ioan3.9,10;5.18).Şiviaţaaceastanouă,divină,nusepoatestrica,aşacumseîntîmplăcu

viaţafirească."Ceestenăscutdincarneestecame,şiceestenăscutdinDuhesteduh"(Ioan3.6)."SămînţaLuirămîneînelşi

elnupoatepăcătui,pentrucăestenăscutdinDumnezeu"(1Ioan3.9).
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Înversetulurmător,Domnulprecizeazăaltamănunt.ViaţaceanouăpoatefidatănumaipebazaînălţăriiDomnului

pecruce,deoareceomulesteunpăcătos.DardragostealuiDumnezeuadatpesingurulSăuFiu,pentrucaoricinecredeînEl

sănupiară,cisăaibăviaţaveşnică.Aici,viaţaaceastaestenumită"viaţaveşnică".

ŞiînVechiulTestamentsevorbeştedeviaţaveşnică(Dan.12.2;Ps.133.3).Acoloeaestemenţionatăînlegăturăcu

slava împărăţiei de o mie de ani, cu vremurile de îndreptare a tuturor lucrurilor. Dar aici ea este descoperită fără slavă.

Singurul Fiu născut din Tatăl era aici, El care era în ceruri în acelaşi timp cînd vorbea cu Nicodim, pe pămînt (Ioan 3.18;

1.18),El,careesteDumnezeuadevăratşiviaţaveşnică(1Ioan5.2o).Elnudădeaînvăţăturidespreviaţaveşnică,ciElînsuşi

eramanifestareaei.Elesteviaţaveşnică.Şi cemanifestare!CelucrareaDuhuluiSfînt!Omulfiresc,careestemort înpăcate

şi greşeli, prin lucrarea Lui devine un om născut din nou, care are viaţa veşnică, o viaţă divină, da, viaţa veşnică însăşi,

DomnulIsuscaviaţăalui(1Ioan5.1113.20).

Putemvedeaacumceînseamnăsăaiviaţaveşnică.Eanuînseamnănumaicăceicesîntcopiiai luiDumnezeunu

vor muri niciodată. Viaţa aceasta cuprinde în ea posibilitatea de înţelegere a lucrurilor duhovniceşti, a tuturor lucrurilor care

vinde laDumnezeu. înseamnă că putemavea părtăşiecuDumnezeu Înuşi, căci amfost făcuţi părtaşi firii Dumnezeieşti (2

Pet.1.4;1 Ioan1.3). Înseamnă că Hristoseste în noi,că avemo viaţădivină carenupoatepăcătui (1 Ioan3.9). înseamnă că

"Fiul lui Dumnezeu a venit şi ne-a dat pricepere să cunoaştem pe Cel adevărat şi sîntem în Cel adevărat, adică în Fiul Său,

IsusHristos.ElesteDumnezeuadevăratşiviaţaveşnică"(1Ioan5.2o).ŞiDumnezeune-adato întreagăevanghelie"pentru

ca, crezînd, să aveţi viaţa, în NumeleLui" (Ioan2o.31)şio epistolă întreagă "casă cunoaşteţi că voi, carecredeţi în Numele

FiuluiluiDumnezeu,aveţiviaţaveşnică"(1Ioan5.13).

Înseamnălucrulacesta,înviaţanoastrăpractică,"numaitrăiesceu,ciHristostrăieşteînmine"?(Gal.2.20,)

Capitolul 7 - Duhul Sfînt ca putere în noi

A avea o viaţănouă prin naşterea din nounu este totuşi de ajuns. Amajuns în adevăr în staresă avem părtăşie cu

Dumnezeu, însă trebuie să fie o putere care să producă părtăşia aceasta. Şi tocmai lucrul acesta îl găsim în prima parte a

capitolului4dinIoan.

Celdintîi lucrucareneesteprezentat înversetul10estecă înevangheliaaceastaDumnezeulnuesteCelcecere, ci

Celcedă. In legesecere"să iubeştipeDomnul,Dumnezeul tău"etc; totuşi şi luiNicodim,carepăreafărăvină,Domnul i-a

spus: "Trebuie să te naşti din nou". în capitolul 4 Dumnezeu îşi arată dragostea faţă de nişte păcătoşi, da, faţă de o mare

păcătoasă,ofemeiesamariteancă,caretrăiaînpăcat.HarulsuveranalluiDumnezeunuselimiteazălaiudei,ciseîndreaptăşi

sprecelelaltenaţiuni.

Cred că nu este în totul adevărat să spui, aşa cum fac unii, că "darul lui Dumnezeu" aici, l-ar arăta pe Domnul

Hristos. Fără îndoială, El este cel mai mare dar al lui Dumnezeu. Dar în Romani 6.23 se spune de asemenea: "Darul fără

plată al luiDumnezeu este viaţa veşnică, în Hristos Isus, Domnulnostru".Cred că în Ioan 4 avemacelaşi gîndca în 2 Cor.

9.15: "Mulţumiri fie aduse luiDumnezeu pentru darulSău nespus de mare". Şi prin "dar" sînt înţelese toate binecuvîntările

luiDumnezeu,înaşafelîncîtatenţiaesteîndreptatănuspredar,cispreDumnezeuDăruitorul.
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DomnulIsusspuneînIoan4.26căElesteHristosul. înversetul18ElSedescoperăpeSineînsuşicaCelatotştiutor

şi înversetele10şi14caCelcedăapaviecareţîşneşteînviaţaveşnică.VedemPersoanaLuislăvită sosindlafîntînă,ostenit

decălătorie, flămîndşi însetat,şi cerînduneifemeisamaritence,păcătoase,cevaapăcasăbea."Fără îndoială, tainaevlavieie

mare!DumnezeuS-aarătat în trup"(1Tim.3.16).Şichiardacăfemeiasamariteancăîlsocoteştecauniudeu,ElesteFiullui

Dumnezeu,Judecătorulcelorviişialcelormorţi (Ioan5.17-29),carepoatedaapavie,pentrucaoricinebeadineasănumai

însetezeînveac.

Înaltreilearîndgăsimaiciapavie.încapitolul3citimdesprefaptuldeafi"născutdinapăşidinduh"şiamvăzutcă

apa este un simbol al cuvîntului lui Dumnezeu. Prin cuvînt, Duhul Sfînt produce viaţa într-un om care nu are viaţa de la

Dumnezeu,cinumaiofirepăcătoasă.

Aici însă este vorba de apa vie, adică o apă caracterizată prin viaţă, printr-o ţîşnire veşnică a vieţii. AiciCuvîntul şi

Duhul sînt una, însă caracterizaţi de Duhul. In capitolul 7.37-39 vedem de asemenea că apa vie este o imagine a Duhului

Sfînt,darcaCelcelocuieşteîncelcredincios.

Nutotaşaestecuviaţaceanouă,divină,pecareoavemprinnaştereadinnou,nicichiarînformaeiceamaibogată,

pecareoavemprezentată în expresia"viaţa veşnică". În sine, eaestedependentă şi niciodată nupoate fiun izvor.Dacă am

prezenta-ocapeunizvor,ar trebuisă contrazicemtotadevăruldespre fireaceanouăşidumnezeiască, însă DuhulSfîntcare

locuieşteîncelcredinciosesteunizvordeputere,ofîntînăabucuriei,ţîşnindînviaţaveşnică.

VedemputereaaducătoaredeviaţăaDuhuluiSfînt,contrastuldintrecreaţiaceavecheşiceanouă,aşacumogăsim

în Ioan3ovedempepămîntchiarde lacăderea în păcat. IncepîndcuGeneza3»Duhul luiDumnezeua lucrat în sufleteca

să le aducă la naşterea din nou, căci fără naştere din nou nici un păcătos nu poate fi mîntuit. Dar niciodată Duhul lui

Dumnezeu n-a fost dat, înainte ca Fiul să Se fi arătat ca om pe pămînt, în dragostea Sa faţă de păcătoşi, şi înainte ca

DumnezeusăSefimanifestatpeSineînsuşicaDăruitor.TotaşaşiHristosdă,şiElS-adatnunumaipeSineÎnsuşi,adatnu

numaiviaţacumamvăzutîncapitolul3»şiScripturaniciodatănuserepetă;EldăDuhulSfînt,careesteizvordeputereîncel

credincios.

Ioan 7.39 ne spune că lucrul acesta n-a avut loc decît după ce Domnul a fost slăvit. Avem împlinirea lui în ziua

Cincizecimii.Ioan4sereferănumailaperioadabisericiipepămînt,faptcareesteclararătatînversetele23şi24.

Deşi inimai-afostatrasădehar, samariteancaîncănuînţelegeacelece-ispuneaDomnulşiean-aînţelesslavaLui.

Ea gîndea că fîntîna era prea adîncă pentru Domnul şi în adevăr , fîntîna din care El scoate este adîncă: este inima Tatălui,

carevreasăSedescoperepeSineînsuşipăcătoşilorcaCelceestemareleDăruitor.

Înainte de cădere, Adam nu înseta. Poate că aşa era şi în sens fizic, dar în orice caz aşa era în sens spiritual, căci

altminteri creaţia luiDumnezeu n-ar fi fost "foartebună".Dar după cădere,omula însetat.Celmaibun lucrupecare îl mai

aveaeranădejdea,darniciodată elnu i-avăzut împlinirea.Nici tradiţia, fîntîna lui Iacov, lacareomul religiosa încercat să-şi

potolească setea, nu putea să-i dea vreo satisfacţie, "Oricine bea din apa aceasta , îi va fi iarăşi sete", Dar acum Fiul lui
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Dumnezeu venise să poată da, fiecăruia care era născut din nou, care avea viaţa veşnică, să-i dea Duhul Sfînt puterea care

facepeomunpărtaşatotceesteînDumnezeu.

În lucrurile obişnuite, cînddau ceva,bunurilemele se reduc. În lucrurile spirituale nuesteaşa; cucît daumaimult,

cuatîtprimescmaimult.Izvorulesteinfinitşi ţîşneşteînviaţaveşnică.Nupoatenimenisăspunăpracticcăaşastaulucrurile,

dacă inima îi este legată de lucrurile pămînteşti. Un creştin care este într-o stare lumească, însetează. Dar, cînd se îndreaptă

spreDomnul,găseştefîntînaînadînculsufletuluisău.

Aici, Duhul Sfînt nu este prezentat ca o Persoană, lucrul acesta îl găsim mai tîrziu, cînd este prezentat adevărul că,

după ce Domnul Isus Se va înălţa la cer, o altă Persoană divină va veni să locuiască pe pămînt. Aici însă vedem o putere

divinăcare lucrează înviaţa noastrăceanouă şiproduceîn eaceeste înacordcuDumnezeu.Apaviepecareodă Domnul

"vadeveniînelunizvordeapă,ţîşnindînviaţaveşnică".

Un izvor ne vorbeşte de o apă care curge mereu şi în care este puterea de a ţîşni cu vioiciune în afară. Puterea

aceasta este subliniată aici prin cuvintele "ţîşnind în viaţa veşnică". Astfel, Duhul Sfînt lucrează în cel credincios şi produce

"dragostea, bucuria, pacea, îndelunga răbdare, bunătatea, facerea de bine, credincioşia, blîndeţea, stăpînirea de sine" (Gal.

5.22,23). Toate acestea aparţin vieţii celei noi, dar sînt produse de puterea aceasta care lucrează în viaţa cea nouă. Aici este

odihnă şi putere. Nu numai că avem viaţa veşnică în El, dar avem şi un izvor de apă în noi. Puterea coborîndu-se de la

Dumnezeucerulavenitîninimamea.ŞiputereavieţiidivineesteceacaremăaduceînpărtăşiecuTatălşicuFiulSău.

Totulaiciestepersonal;însufletulmeuesteunizvordeapăşiţîşneşteînviaţaveşnică.Dacăcinevaînsetează,săbea

din apa cea vie; ea va deveni în el un izvor, care îl va face părtaş la ceea ce este în Dumnezeu. El spune tuturor: "Cel ce

însetează,săvină;cinevrea,săiaapavieţii,fărăplată"(Apoc.22.17).

In Romani 8 găsim rezultatul învăţăturii din Ioan 3 şi 4 Duhul ca viaţă şi putere în cel credincios. In primele 7

capitole, Duhul este menţionat numai de două ori: în capitolul 1.4 în legătură cu învierea Domnului Isus şi în capitolul 5.5,

undeestemenţionat în treacăt, cao explicarea motivuluipentrucarecelcredincios sepoate lăuda în necazuri. În schimb, în

capitolul 8, tinde învăţătura propriu zisă a epistolei se termină şi poziţia celui credincios este prezentată în toată libertatea ei

slăvită liber de păcate, eliberat de firea cea veche, liber faţă de lege găsim cuvîntul "Duhul" sau "al Duhului" de vreo

optsprezeceori.

Înversetul2aflămcăDuhulSfîntesteCelcedănaşterevieţiiceleinoiînom,întocmaicumAdam,înGeneza2.7a

devenitunsufletviuprinsuflareavieţii.Totuşinuestedeajunscaun'omsăaibăviaţaceanouă.Elapăcătuit însăHristosi-a

purtatpăcatelepecruce.Elareo firepăcătoasă, carenupoate facealtcevadecît să păcătuiască. Dumnezeua judecatpăcatul

înDomnulHristos,pecruce."PeCelcen-acunoscutpăcat,ElL-afăcutpăcatpentrunoi".Şi"Dumnezeu,trimiţîndpeînsuşi

FiulSău într-oasemănarecu fireapămîntească a păcatului şipentru păcat, a condamnatpăcatul în fireapămîntească". Iar în

versetul 4 întîlnim nu numai dorinţa omului celui nou de a face bine "după omul din lăuntru găsesc plăcere în legea lui

Dumnezeu"(Rom.7.22)cişiputereadea lucrapotrivitcudorinţaaceasta,"pentrucacerinţa legiisă fieîmplinită înnoi,care

umblămnupotrivitfiriipămînteşti,cipotrivitDuhului".Nuestenumaifireapămînteascăpedeoparteşi fireaceanouăpede
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altăparte,ci fireaceaveche(păcatul în fireapămîntească) judecatădeDumnezeuînmoarteaşi învierealuiHristos,şiDuhul,

ca putere care aduce firea cea nouă într-o legătură de viaţă cu Hristos. Şi sufletul în care locuieşte Duhul Sfînt primeşte

descoperireaTatăluişiaFiului.

Nu acelaşi lucru se spunea despre Balaam. Duhul lui Dumnezeu a venit peste el numai temporar (Numeri 24.2).

Dar aici vedem cum un credincios primeşte Duhul Sfînt după ce a fost adus la viaţă. Şi faptul acesta arată poziţia lui: el nu

maiesteînfireapămîntească,ciînDuhul.ElareDuhulluiHristosşiestealluiHristosTatăl îl iubeşteîntocmaicumîl iubeşte

pe Hristos el are Duhul lui Dumnezeu şi astfel părtăşie cu Dumnezeu. Are duhul de înfiere, prin care strigă "Ava, Tată".

"însuşiDuhulmărturiseşteîmpreunăcuduhulnostrucăsîntemcopiiailuiDumnezeu".

Duhul nu poate niciodată să dea vreo îndoială cu privire la mîntuirea ta sau să te facă să gîndeşti: "Nădăjduiesc că

voifimîntuit".DuhulSfîntaducesiguranţa înfieriişi simţireabinecuvîntatăapărtăşiei.Da,prinlocuireaDuhuluiSfînt înnoi,

trupurile noastre nu mai aparţin de acest pămînt, ci de cer; şi ele vor fi înviate de Dumnezeu, întocmai cum El a înviat pe

Domnul Isus dintre cei morţi. "Şi dacă sîntem copii, sîntem şi moştenitori ai lui Dumnezeu şi împreună moştenitori cu

Hristos".

Aceastaestepoziţiaadevăratăaunuicreştin,opoziţiepecarecredincioşiiVechiuluiTestamentn-oaveau.

Sîntemnoiconştienţideceeaceamdevenitşirealizămlucrulacestaînpractică?

Capitolul 8 - Rîuri de apă vie

ÎnIoan4L-amvăzutpeDomnulcaFiualluiDumnezeucaredăapaceaviecaredevineunizvordeapăîncelceo

primeşte, ţîşnind în viaţa veşnică. Acesta este Duhul Sfîntun izvor de putere lucrînd în cel credincios şi făcîndu-l în stare să

aibăpărtăşiecuTatălşicuFiulSău,şisăseînchineTatălui(vers.23,24).

În capitolul7 îl vedemiarăşi pe Domnul Isusdîndapă vie şi se spune în modexprescă eravorba de DuhulSfînt.

DarfelulîncareDomnulIsusesteprezentatşicespuneElsîntcutotuldiferitedecelevăzuteîncapitolul4.

InVechiulTestamentnisespunedetreisărbători(Exod23,Lev.23,Numeri28,29;Deut.16):Paştile, sărbătoarea

Săptămînilor (Cincizecimea) şi sărbătoarea Corturilor. In Ioan 6 găsimPaştile (vers. 4) şi Domnuladuce împlinirea aevea a

ceeaceerao umbră pe careo reprezentaaceastă sărbătoare.Ela coborît dincercasă moară pentrucei cemeritau judecata.

"Cine mănîncă trupul Meu şi bea sîngele Meu are viaţa veşnică" (vers. 54). Nu găsim sărbătoarea Cincizecimii în locul

acesta. După cum ştim, împlinirea ei o găsim în revărsarea Duhului Sfînt în Fapte 2. Iar Ioan 7 ne vorbeşte direct de

sărbătoareaCorturilor.Eraoamintireatrăiriilorîncorturi,înpustie.Eaaveasăfieţinutădupăculesulrecoltei,inclusivculesul

viei "după ce îţi vei strînge roadele din arie şi din teasc" (Deut. 16.13). Din Isaia 63 şi Apocalipsa 14 înţelegem că vremea

culesului viei este o imagine a judecăţii care va veni peste pămînt. De aceea sărbătoarea Corturilor ne prezintă imaginea

slavei viitoare, cînd, după anumite judecăţi, Israel va locui în pace şi linişte în Palestina. Atunci Mesia, Domnul Isus, va

domniînslavă,înIerusalim.
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VeniseoarevremeacaDomnulsă intreînslavaSaînIerusalim(Mat.23.39)?Iudeiicăutausă-Lomoare;fraţiiLui

după trup, cei apropiaţi ai Săi, nu credeau în El. Unii din ucenicii Săi II părăsiseră (Ioan 6.71). Lumea se arăta vrăjmaşă

împotriva Lui, iar poporul Său nu-L primea. Cum ar fi putut El atunci să Se arate în slavă şi să reverse binecuvîntările

pămînteştipestepoporulSău?

FraţiiLui îi recunoşteauputereadea-Şi înfăptui făgăduinţele.Einuse îndoiaudeputereaLuişidoreaucaEl să Se

arate pe faţă, pentru ca lumea să-L poată cinsti şi ei să-I împărtăşească cinstea. Dar aceasta nu este credinţă. Şi, în răspunsul

Domnuluivedemsituaţiaprezentatăclar.Eieraudinlumeşideaceealumeanu-iura.Vremeaeratotdeaunaprielnicăpentru

ei,deoareceei erau o partedinchiaraceastă lume,dinsistemul social depe pămînt care nu-Lprimea,ci îl uraşi dorea să-L

omoare.DinpricinaaceastaElnuSeputeasuipefaţălaIerusalim.Curînddupăaceea,Elaveaînadevărsăfieînsituaţiadea

Seduce,înaintedePaşti,căciEleragata,camieldePaşti,săîmplineascăsensulpecareîlaveaPaştile(Mat.21).

DarcumputeaFiulOmului,carefusese lepădatdelume,să-Şi ia înstăpînireslavapămîntească? Într-ozi,cîndrăul

vafi înlăturatprinjudecăţişicîndrămăşiţasevafi întorsspreDumnezeu,ElîşivafaceintrareaglorioasăînIerusalim,pebaza

Paştelui, şi îşi va lua înstăpînire împărăţia (Zah.14şiMat.23.39).Daracum,Elnuaveaaltcevadefăcutdecît sămeargăpe

calea Lui, ca Unul care fusese lepădat, şi să mărturisească despre Dumnezeu celor ce îl lepădaseră. Iar cînd fariseii şi marii

preoţi au trimis slujitori casă-L prindă, El a spuscă nuarenevoiesă se grăbească, căcivremeaplecăriiLuide pepămînt se

apropia. El nu avea părtăşie cu lumea şi nici n-o căuta. Şi desigur, El nu căuta cinste de la lume; El nu făcea nimic altceva,

decîtsăcautecinsteacarevinedelaCelceL-atrimis.Iarcelordinlume,careerauînsetaţi,Elle-aspuscuglastaresăiasădin

lumeşisăvinălaElşisăbea,pentrucasetealorsăfiepotolităşirîurideapăviesăcurgădininimalor."Darspuneacuvintele

acestea despre Duhul, pe care aveau să-L primească cei ce vor crede în El; căci Duhul încă nu fusese dat, fiindcă Isus nu

fuseseîncăpreamărit"(vers.39).

Cîndcitimbineversetele37-39,vedemunele lucruri însemnate. Domnul Isusa strigatcuvinteleacestea în ceadin

urmăzi,ceamaiînsemnatăziasărbătorii.VechiulTestamentneînvaţăcăsărbătoareaCorturilordura8zileşiceadeaoptazi

ocupa un loc special. În Deuteronom 16 nici nu este menţionată, iar în Levitic 23 şi Numeri 29 ea este separată de cele 7

dinainte.Număruloptreprezintătotdeaunacevanou,cevacareestelegatdeceestevechi,darcareformeazătotuşiunînceput

nou.ŞiceadeaoptaziasărbătoriiCorturiloresteoimagineaslaveiveşnicecare,dupăomiedeanideslavăpămîntească,va

fiparteatuturorcelorbinecuvîntaţi.

ÎnziuaaceastaDomnulvorbeadespreDuhulSfîntpecareElaveasă-Ldea,dupăceEl,caFiualOmului,aveasă

fie glorificat. El nu putea să ia în stăpînire slava pămîntească. El era Cel lepădat, care în curînd avea să fie dat morţii (vers.

7,19,13).DarDumnezeuaveasă-Lînviezedintreceimorţi şi să-IdeaunlocchiarladreaptaSa,înslavaveşnicăcerească.Şi

deacolo,ElaveasădeaDuhulSfîntcelorcevorcredeînEl.

InIoan4eraFiulluiDumnezeudîndapavie,prinputereaSadivină.DaraiciElesteFiulOmului, lepădatdelume,

Celceaveasă moară, dar să fie înviatdeDumnezeuşi slăvit înceruripebaza lucrăriiLui,CelcevatrimiteDuhulSfîntdin

ceruricasăuneascăpeceicredincioşicuSine.În
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felulacestaei iaupepămîntacelaşi locpecareEl l-aavut. Încapitolul4,DuhulSfîntesteCelceuneştepecredincioscuFiul

şicuTatăl,dîndu-iloculunuiînchinător;iaraici,aflămcărîurideapăvorcurgedininimaceluicevaprimiDuhulSfîntaicini

sespunedelucrarealuiDumnezeuînlume.

Locuirea în noi a Duhului Sfînt ne determină astfel poziţia pe pămînt. Prin El sîntem uniţi cu Domnul care a fost

lepădat de lume şi a fost ţintuit pe cruce de către lume. Dar Dumnezeu a primit lucrarea Lui de pe cruce şi, pe baza ei, L-a

înviat dintre cei morţi şi L-a primit în slavă. "îl vedem încununat cu slavă şi cu cinste, din cauza morţii pe care a suferit-o"

(Evrei2,9).ŞiputereaDuhuluiSfîntneumpleinimilecuslavaîncareIsusa intrat.Darloculnostrupepămîntesteacelaşipe

careDomnulHristosl-aavutpepămînt.

În istoria lumii îl vedempeDumnezeu,cîndarătîndu-Şidrepturileasuprapămîntului,caDumnezeualpămîntului,

cîndretrăgîndu-Selaoanumităînălţimeînceruri,caDumnezeualcerului.Totaşatrebuiesăsepoarteşicelcredincios.

În Geneza 1 şi 2 vedem cum Dumnezeu îşi menţine drepturile în creaţia care era fără pată. Dar, după cădere,

vedem cum Dumnezeu S-a ocupat numai într-un mod indirect cu pămîntul, pînă ce păcatul şi nelegiuirea omului au atins

culmea. Atunci El a adus potopul şi El însuşi S-a ocupat în mod direct cu pămîntul curăţit (Gen. 8,9)» dîndu-i lui Noe

pămîntulcelnou,făcîndunlegămîntcuelşi lăsîndu-icîrmuirea.DarşiNoe,şiurmaşiiluis-auîmpotrivit luiDumnezeuşiau

folosit greşit tot ce era pe pămînt. Şi după zidirea turnului Babei, Dumnezeu l-a chemat pe Avraam, nu ca să stăpînească

pămîntul, ci să călătorească pe pămînt ca unstrăin şi să trăiască în aşteptarea cetăţii al cărei meşter şi ziditor este Dumnezeu

(Evrei 11.9-lo). Cînd nelegiuirea locuitorilor Palestinei a ajuns la culme, Dumnezeu a chemat un popor ca să stăpînească

pămîntul,ElînsuşifiindCăpeteniaoştiriilor(Iosua5.14).AtunciDumnezeuafostnumit"Domnulîntreguluipămînt"(Iosua

3.11).Şi înCronici29sespunecăscaunuldedomniealDomnuluieraînIerusalim.Darşi.Israels-adepărtatdeDumnezeu,

înaşafelîncîtEla trebuitsăjudecepoporulacesta.I-atrimisînrobie.SlavaDomnuluiapărăsitIerusalimul(Ezech.lo,ll).Ela

datcîrmuireapămîntului împăraţilor„naţiunilorşinuS-amainumitpeSineînsuşiDomnul întreguluipămînt,ciDumnezeul

cerurilor (Dan. 2.37). După robie găsim doar o îndreptare parţială. Poporul evreu n-a mai devenit independent. Şi cînd

DomnulIsusavenitpepămînt,răutateaşistricăciunealortotalăerauevidente.Eiaurăstignitpemoştenitorul,peCelceavea

dreptasuprapămîntului,pentrucaeiînşişisăfieînstaresăiaînstăpîniremoştenirea(Matei21.33-46).

Evanghelia după Ioan vede toate din unghiul acesta. De la început Domnul este prezentat ca lepădat (vezi cap.

1.511). Desigur, într-o zi El va intra în slava Sa pămîntească, după ce judecata va fi fost făcută asupra lumii şi adevărata

sărbătoareaCorturilorvaficelebrată.Daracum,Dumnezeunuarelegăturidirectecupămîntul.ŞiDomnulIsusafoststrăin,

lepădatdelume,UnulcarenufăceanumicaltcevadecîtsăcauteslavaluiDumnezeu,vestindcuvîntulLui(Ioan7.14-18).

NuvedeaElcă romaniiasupreaupoporulpămîntescal luiDumnezeu?NuvedeaElnelegiuireaşi cruzimeaunuia

ca Irod sau Pilat? Nu vedea El abuzurile care erau în Israel? El, care era atotştiutor (Ioan 4.18), care ştia ce este în inima

omului(Ioan2.25),nuştiacătoateacesteaerauîmpotrivagîndurilorluiDumnezeu?NutrebuiaEl,careafostadîncmişcatşi

aplîns,văzîndputereaşiurmărilepăcătuiţii(Ioan11.33-38),săfifostmişcatşisăSefi întristatdetotcedezonoraNumelelui

Dumnezeupepămînt?
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Darîlvedemnoiocupîndu-Secuastfeldelucruri,cîndafostpepămînt?ElnuS-aluptatcasăînlăturepeasupritorul

roman,cidimpotrivă,azis:"Daţicezaruluiceestealcezarului".Eln-aîncercatcaputereapreoţilorstricaţişineevlavioşisăfie

înlocuită cu oameni care se temeau de Dumnezeu. El n-a încercat să înlăture abuzurile care se vedeau peste tot. Da, cînd

cinevaI-aspus:"Invăţătorule,spunefrateluimeusă împartă moştenireacumine",Ela răspuns,deşiomulaveafără îndoială

dreptatedinpunctul luidevedere:"Omule,cineM-apuspeMinejudecătorsauîmpărţi torpestevoi?"Domnula luat locul

unuiacarefuseselepădat,carenuaveanimicaltcevadefăcutdecît săfieunmartorpentruDumnezeuşi săchemeindividual

pecelce este însetat, să iasă afară din lume, laEl.Elnucăutaslavă pentruSine însuşi (Ioan7.18).Cîndoameniivoiausă-L

facăîmpărat,Elaplecatdintreei.Cîndfăceaminuni,ElopreapeoamenisăvorbeascădespreEl.Elnudoreaaltcevadecîtsă

împlineascăvoialuiDumnezeuşiaceastaînsemnacrucea.

Acest Isusesteacumîn cer. întregul sistemal societăţii pepămînt.L-aduspecruce şi L-aomorît.Dar Dumnezeu

L-aînviatdintreceimorţi şiL-aaşezatchiarladreaptaSa,"pînăcevoipunepetoţivrăjmaşiiTăiaşternutpiciorelorTale".El

a trimisaiciDuhulSăudincer.Oricineesteînsetatpoatesăvinăesteunlucrupersonal.ŞioricinecredeînElprimeşteDuhul

Sfînt,caredevinerîurideapăvieînel, ieşindînafaralui.LucrulacestaîluneştecuDomnulcareesteslăvit,şi totodată îl înalţă

deasuprapustieiprincare trece."CîndtrecprinvaleaBaca(valeaplîngerii), eioprefac într-unlocplindeizvoare" (Ps.84.6).

Dumnezeu îl face să fie bun pentru a sluji aici, pe pămînt. El poate oferi răcorire celui însetat, căci din el curg rîuri de apă.

Aceastaestepoziţiaoricăruicredinciosînzilelenoastre,învremeabisericii.

Ocupămnoiînmodpracticpoziţiaaceasta?Sevedeînvieţilenoastrefaptulcă,prinlocuireaînnoiaDuhuluiSfînt,

noi sîntemunacuFiulOmuluislăvit în cer, careeste lepădatde lume?Areviaţa noastră numaiacestobiect: să facă voia lui

Dumnezeu? De exemplu, care ne este preocuparea? Cei mai mulţi dintre noi au o ocupaţie, ca să poată face rost de cele

necesare pentru ei înşişi şi pentru familia lor, şi lucrul acesta este bun, căci cei mai mulţi nu-şi pot permite să fie scutiţi de

disciplina muncii de fiecare zi. Dar lucrul acesta înseamnă pentru noi îngrijirea de cele necesare ale vieţii sau înseamnă a

cîştigaunlocdecinsteînsocietate?Relaţiilepecareleavemînsocietate,conduitanoastră, au toatecascopcaDumnezeusă

fiecinstit,saucaeulsăfiecinstit?Vremeadeaprimicinstean-avenit încăpentrunoi. Într-ozivomstapescaunededomnie

şi vom judeca lumea şi îngerii (1 Cor. 6.2-4). Dar acum, onoarea lumii este în realitate o ruşine pentru creştin. Sîntem pe

pămîntnumaicasăfacemvoiaLuiDumnezeuşisăfimmartoriailuiHristoscellepădat,careafostslăvitîncer.Auitalucrul

acestaestepericulospentrucreştinşiîidistrugemărturia.

Capitolul 9 - Viaţa de înviere

În Ioan 20 Îl vedem pe Domnul Isus înviat din mormînt, după ce împlinise lucrarea de împăcare. Aici El nu este

prezentat ca fiind înviat de Dumnezeu. Desigur, acesta este adevărul şi apostolul Petru spune în Fapte 2.32: "Pe acest Isus,

DumnezeuL-aînviatşinoitoţisîntemmartoriaiLui". înIoan2oînsăgăsimfaptulcăDomnulaînviatprinpropriaSaputere

dumnezeiască.Ela înviatdintreceimorţi,cuaceeaşi'puterecucareElînviasepefiicaluiIair,petînăruldinNainşipeLazăr.

PrinaceastaEladoveditcăeraFiulluiDumnezeu(Rom.1.4).
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AcestIsusS-aarătatMărieiMagdalenei.Eloscăpasedestăpînireaaşaptedemoni.Eafuseseîn totulsubstăpînirea

Satanei.Dar Isusa zdrobitputerea satanică şi a scosafară demonii. Iată dece inimaei se alipise de Elcu toată dragostea pe

care o avea. Ea nu avea pe nimeni alături de El pe acest pămînt. Sîntem mişcaţi văzînd-o cît de mult era absorbită de

Persoana Domnului, cum ni se arată în Ioan 2o.l-18. Cît de mare trebuie să fi fost bucuria ei, cînd Domnul a chemat-o pe

nume!Şi înţeiegembinecumeaa întîmpinatpeDomnulplină debucurie,L-a întîmpinat capeCelpecareeaniciodată nu

maiaşteptasă-Lmaivadă.Acum,totuleradinnoubineîntocmaicumfuseseînainteanopţiiaceleiaînspăimîntătoare,cîndEl

fuseseprins.

Darînacelaşi timp,glasulDomnuluiîispune:"NuMăatingecăciîncănuM-amsuit laTatălMeu...şiTatălvostru,

DumnezeulMeuşiDumnezeulvostru"(vers.17).Numaierautoateaşacumfuseserămaiînainte.Desigur,eraacelaşi Isus.

Dar era Isus care împlinise lucrarea de împăcare pe cruce şi cu acest scop murise şi care acum înviase şi avea o viaţă de

înviere. În felul acesta, toate deveneau schimbate. Înainte de cruce, ei fuseseră asociaţi Domnului, ei îl urmaseră. Ei

ascultaserăceînvăţaEl.ŞieleI-auslujitcubunurile lormateriale.Dar în toateprivinţele,Elrămăsesesingur."Dacăbobulde

grîucarecadepepămînt,numoare,rămînesingur;dar,dacămoare,aducemultăroadă"(Ioan12.24).

Acum El nu mai era din punct de vedere fizic tot aşa de aproape de ei, căci trupul Lui de

înviere era diferit de trupurile lor fireşti. Dar din punct de vedere spiritual, El era chiar mai aproape

de ei. Da, Domnul slăvit în ceruri era infinit mai aproape de ei decît fusese vreodată înainte de

moartea Sa. El îi punea în aceeaşi poziţii pe care o avea El; El i-a unit cu Sine însuşi, aşa cum este

El la dreapta Tatălui.

Domnul Isus era Fiul cel veşnic al Tatălui. Desigur, El rămîne unic în această privinţă, şi tot

aşa, numai El poate fi obiectul închinării noastre.

Dar El era Fiul lui Dumnezeu şi prin naşterea Sa pe pămînt. "Tu eşti Fiul Meu, astăzi Te-

am născut" (Ps. 2). Şi "Cel sfînt care Se va naşte, va fi chemai Fiul lui Dumnezeu" (Luca 1.35).

EleraFiul luiDumnezeuîn fireaSadumnezeiască, totaşa caşi în fireaSaomenească.Cîtdedesăvîrşit acunoscut

ElpeTatăl!înevangheliivedemcumL-adescoperitElpeTatălucenicilor.Niciodatănu-LvedempeDomnuladresîndu-Se

lui Dumnezeu alt fel decît ca Tatălui, in afară de timpul cît a fost pe cruce. Totuşi niciodată nu aşezase pe ucenicii Săi în

aceleaşirelaţiicuTatăl,aşacumleaveaEl.

DaracumîlvedempeFiulOmului,dupăceîmpliniselucrareadeîmpăcare,dupăcemurise,căaînviatprinputerea

Sa dumnezeiască. Şi cele dintîi cuvinte ale Lui sînt să dea propria Sa poziţie ucenicilor Săi şi să-i situeze chiar în aceleaşi

relaţii cu Tatăl. Ceea ce este Tatăl pentru Fiul, este şi pentru cei ce sînt fii. Ceea ce Tatăl Domnului Isus a fostpentru Omul

binecuvîntatcarea înlăturatpăcatul,Elesteşipentruceialecărorpăcateaufost înlăturate.Dumnezeuestedescoperit înmod

desăvîrşit, nu numai ca Dumnezeul şi Tatăl Domnului nostru Isus Hristos; prin răscumpărare şi înviere, prin care am fost

uniţi cuIsusCelslăvit în ceruri,ElS-adescoperitpeSineşi caDumnezeulşiTatălnostru.Cehar!Cebinecuvîntată poziţie!

Acestaestecreştinismul.
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Iudeiiputeaudoar să fieasociaţi cuunMesia trăindpepămînt.Darucenicii au fostuniţi cuunOmslăvit în ceruri.

Aceasta este deosebirea cea mare dintre iudaism şi creştinism. Şi creştinismul începe în Ioan 2o. Este aici familia lui

Dumnezeu, încareIsuscheamă peuceniciiSăipecare îi răscumpărase,pefraţiiSăi, şi îi pune înpoziţiaSa.Celdealdoilea

Oma devenitcapuluneinoigeneraţii. "Celdintîi omestedinpămînt, ţărînă; aldoileaOmestedincer.Cumestecelceeste

ţărînă, tot aşa sînt şi cei ce sînt ţărînă; şi cum este Cel ceresc, tot aşa sînt şi cei cereşti" (1 Cor. 15.47,48). Aceasta era vestea

slăvităpecareMariaMagdalenaaveas-oducăucenicilor.

Înversetele19-23găsimacestadevărdezvoltatmaideparte. înziuaînvieriiuceniciierauîmpreună, încuiaserăuşile,

căci Isusnumaieracuei,casă-iocrotească înmoddeschis,caMesia(Luca22,35-37).TotuşiElavenit înmijlocullor, însă

ca Cel înviat, cu trup slăvit, în faţa Căruia nu mai contau uşile încuiate. Şi I-au auzit glasul Era glasul pe care îl auziseră de

atîteaori înanii încareei îlurmaseră, în timpulcălătoriilorLuide-a lungul ţării,Darniciodatăeinuauziserăcuvintelepecare

leauzeauacum.Înadevăr,El lespusese:"Nuvătemeţi",cînderauînmarigreutăţi.Lepromisesecălelasăpacea.Daracum

Elspunea:"PacevouăŞi,casă-i facăsăvadădeceputeaueiacumsăaibăpace,pacecuDumnezeu, le-aarătatmîinileSale

străpunsedecuieşi coastaSastrăpunsă. Aceastaera temeliapăciicuDumnezeu:"făcîndpace,prinsîngelecruciiLui"(Col.

l,20).

PacecuDumnezeu!InGeneza6,3Dumnezeuspunecă DuhulSfîntnuSevaluptamereucuomul.Atîta timpcît

este ceva în om care se împotriveşte sfinţeniei şi neprihănirii lui Dumnezeu, da, se împotriveşte faţă de tot ce este de la

Dumnezeu,nupoatefipacecuDumnezeu.DaracumOmulHristosnunumaică a purtatpăcatele tuturorcelorcecredsau

vorcrede în El,dar,pe lîngă aceasta,Ela slăvitnespusdemultpeDumnezeuprincruce.Dragosteaşi harul luiDumnezeu,

neprihănirea şi sfinţenia lui Dumnezeu, toate atributele lui Dumnezeu au fost în mod slăvit descoperite prin lucrarea

Domnului Isus. Dumnezeu a fost slăvit în Omul Isus şi poate privi cu plăcere în jos spre El. Dar Domnul Isus a înfăptuit

lucrareaaceastapentrunoi.Toţi ceicecred înEl sîntvăzuţi ca fiindunacuEl.Noisîntemuniţi cuOmulslăvitdinceruri.Şi

plăcerea pe care Dumnezeu o are în Fiul Său, pe baza lucrării lui o are şi pentru cei ce sînt uniţi cu El. Avem pace cu

Dumnezeu!

Şi Domnul spune a doua oară: "Pace vouă!" Dar adaugă: "Cum M-a trimis pe Mine Tatăl, aşa vă trimit şi Eu pe

voi".Aiciestevorbadevestireaevangheliei.UceniciiaveausămeargăşisăspunădesprepaceaaceastacuDumnezeu,peste

tot, întocmaicumfăcuseDomnul."Ela venitşi avestitpacea,vouă, celordedeparte,şipacecelordeaproape.Căci,prinEl,

avem amîndoi intrare la Tatăl, într-un singur Duh" (Efes. 2.17,18). Şi le-a dat (nu numai apostolilor, ci tuturor ucenicilor)

autoritatea de a ierta sau de a ţine păcatele. Dar, pentru ca ei să poată avea putere şi pricepere pentru acest scop, El a suflat

pesteeişiaspus:"PrimiţiDuhSfînt".

NunefaceaceastaimediatsăgîndimlaGeneza2.7,cumDomnulDumnezeuasuflat înnărileluiAdamşiastfela

făcut din el un suflet viu? Tot aşa, îl găsim aici pe Cel din urmă Adam, dar care este în acelaşi timp Domnul Dumnezeu

însuşi, suflînd spre ucenici, în puterea Sa dumnezeiască, pentru a le comunica o viaţă nouă. Ca suflet viu, Adam a devenit
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capul familiei lui, al neamului lui. Hristos, Cel din urmă Adam, pe baza lucrării şi învierii Sale a devenit Capul unei noi

familii,aluneinoigeneraţiifamilialuiDumnezeu."Celdintîiom,Adam,s-afăcutunsufletviu;CeldinurmăAdam,unduh

dătătordeviaţă"(1Cor.15.45).

Dar aceasta nu este revărsarea Duhului, despre care se vorbeşte în capitolele 4 şi 7. Capitolul 7.39 spune în mod

exprescă lucrul acestaaveasă se întîmplecîndDomnulIsusvafipreamărit. Iar în Fapte1,Domnulspuneacă lucrulacesta

aveasăseîntîmpleîncurîndşiştimcălaRusaliiaavutlocrevărsareaaceasta.Aiciînsăestevorbadeviaţaceanouă.Ceeace

Domnul învăţa în Ioan 3, că adică nimeni care nu este născut din apă şi din duh nu poate intra în împărăţia lui Dumnezeu,

esteceeacevedemaiciînacţiune.ÎIvedempeIsusCelînviatdîndDuhulSfîntcaviaţănouă.

Este de remarcat că în greceşte nu este articol înaintea cuvintelor "Duh Sfînt". Tot aşa, în

Ioan 3.6 nu se spune "ce este născut din Duhul este Duhul", ci "este duh". Duhul Sfînt nu devine

trup, ci Duhul Sfînt crează o viaţă nouă, care este caracterizată de izvorul ei este "duh". Şi pentru

ucenici, pentru creştini, viaţa aceasta nouă este viaţa de înviere, dată de Domnul Cel înviat. Viaţa

Lui este cea care îi pune pe ei pe acelaşi teren al învierii, pe care stă El. Ei au fost făcuţi una cu Cel

care Şi-a împlinit lucrarea de împăcare, a înviat dintre cei morţi şi a primit un loc la dreapta lui

Dumnezeu. Aceasta este creştinism. Şi tocmai aici vedem diferenţa enormă faţă de credincioşii de

la Adam pînă la cruce. Şi ei, de asemenea erau născuţi din nou şi aveau viaţa de la Dumnezeu; dar

ei nu aveau viaţa de înviere. Ei erau sub lege, erau supuşi tuturor îndemnurilor date omului firesc.

Dar, cum ne explică atît de clar Romani 8, creştinul este liber faţă de păcat, liber de firea cea veche,

liber faţă de lege. Vom gîndi mai amănunţit la lucrul acesta în alt capitol.

Capitolul 10 - Mângâietorul

Acumajungemlaparteacentralăa învăţăturiiprivitoarelaDuhulSfînt,aşacumesteeaprezentată înIoan14»15şi

16.

ÎnceledintîiversetedinIoan14,DomnulIsusspunecăElSevaduceînapoi încer,casăpregătească în locpentru

aiSăi şipentrucadupăaceeasăvinăsă-i ialaSinepeaiSăi.Şi înverseteleurmătoareElvorbeştedetimpulcîtElvafi lipsă.

începîndcuversetul15,Elspune:"DacăMăiubiţi,veţipăziporuncileMele;şiEuvoirugapeTatăl şiElvăvatrimiteunalt

Mîngîietor, care să fie cu voi în veac, Duhul adevărului, pe care lumea nu-L poate primi, pentru că nu-L vede, nici nu-L

cunoaşte.Darvoiîl cunoaşteţi,căciElrămînecuvoişivafi învoi.Nuvăvoilăsaorfani,Măvoi întoarce lavoi. încăpuţinşi

lumeanuMăvamaivedea;darvoiMăveţivedea.PentrucăEutrăiescşivoiveţitrăi".

Înversetul26vedemcă MîngîietorulesteDuhulSfînt.DarDomnulvorbeştedespreEl într-unmodcutotuldiferit

de totceamvăzutpînă acumîn atîtea locuridinNoulTestament.Domnulnuvorbeştedeviaţă, ca încapitolele3şi2o,nici

deputereacarelucreazăînaceastăviaţă,caîncapitolul4,nicideunrîudeapăviecarecurgedincelcredincios,caîncapitolul

7. Aici El vorbeşte despre o Persoană care poate fi comparată cu Sine însuşi, deoarece este egal cu El. Numai o persoană
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poate fi trimisă, poaterămîne în noişi cunoi,nepoate învăţa şine poateaduceamintecene-aspusDomnul Isus(vers.26),

poatedamărturie(cap.15.26),poatesădovedeascăsausă încredinţeze(cap.16.8)şipoatecălăuzi,auzi,vorbi,vestişi primi

(cap.16.1315).Citindacestelocuri,adevărulacestaesteînţelesdeîndată.

Persoana aceasta este trimisă de Tatăl (cap. 14.26) şi Domnul Isus arată că este egală cu El. Cuvîntul grecesc

parakletos,careaiciestetradus"mîngîietor"segăseştenumaidecinciori înNoulTestament.Depatruorişe găseşte în locul

acesta, unde aşa îl numeşte Domnul Isus pe Duhul Sfînt şi o dată în 1 Ioan 2.1, unde Domnul Isus este numit asa

("Mijlocitor" sau Avocat, Mîngîietor). înţelesul cuvîntului "parakletos" nu este redat în întregime nici prin "Mîngîietor", nici

prin"Avocat".Elaresensulunuiacareacţioneazăpentruunaltulşicaută,îngrijeştedeintereselelui.

Domnul Isus făcuse lucrul acesta pentru ucenicii Săi, cînd era cu ei (Luca 22.35-37; Ioan 10.11). Acum El îi

părăsea şi le spune să-şi dovedească dragostea, prin ţinerea poruncilor Lui, a Cuvîntului Lui. Iar El îşi va arăta dragostea,

cerîndTatălui să trimită unaltMîngîietor în locul Lui, unul care să fie cu ei nu numai pentru un timp, aşa cum El

fusese cu ei doar trei ani. Mîngîietorul va rămîne cu ei pentru totdeauna şi în El, Domnul însuşi va veni la ei

(vers. 18). Şi în capitolul 16.7 chiar Domnul spunea că era de folos pentru ucenici ca El să plece, căci numai

atunci va veni Mîngîietorul. Este evident din toate acestea că o Persoană divină avea să vină pe pămînt, cînd

Fiul avea să Se întoarcă în cer. Iar în Fapte 5.3,4 se spune în mod expres că Duhul Sfînt este Dumnezeu.

Putea să fie vreun fapt mai important în zilele ucenicilor, decît acela că Fiul lui Dumnezeu era pe

pămînt? Ar putea atunci să fie un fapt mai important, după ce Domnul Isus S-a întors în cer, decît acela că

Dumnezeu Duhul locuieşte pe pămînt? Desigur, El nu S-a făcut trup, cum S-a făcut Fiul, dar faptul că El

locuieşte pe pămînt nu este mai puţin real. în adevăr, prezenţa Mîngîietorului este cel mai măreţ fapt actual al

creştinismului. Şi este vreun alt adevăr mai puţin luat în consideraţie decît acesta?

În Vechiul Testament, Duhul lucra pe pămînt şi cei credincioşi din acel timp erau născuţi din nou prin

Duhul. Dar niciodată Duhul n-a locuit pe pămînt. Niciodată Dumnezeu n-a locuit împreună cu oamenii,

înainte ca răscumpărarea să fi avut loc. Dumnezeu n-a locuit împreună cu Adam, nici cu Enoh, nici cu Noe,

nici cu Avraam. Cînd însă sîngele mielului de Paşti a fost vărsat şi israeliţii au fost despărţiţi de Egipt prin

Marea Roşie, Dumnezeu a putut locui în mijlocul poporului deşi ascuns dincolo de perdea, deoarece adevărata

răscumpărare încă nu avusese loc (Exod 29. 42-46). Tot aşa şi acum. Numai după ce lucrarea de răscumpărare

a fost împlinită, putea Duhul Sfînt să locuiască împreună cu noi. Şi aceasta nu este ceva temporar, aşa cum

Domnul Isus a fost cu ucenicii Săi pentru vin timp; Duhul Sfînt va rămîne cu noi pentru totdeauna.

Şi unde locuieşte El? "El va fi în voi" (ioan 14.17). "Nu ştiţi că trupul vostru este templul Duhului

Sfînt care este în voi, şi pe care îl aveţi de la Dumnezeu; şi că voi nu mai sînteţi ai voştri?" (1 Cor. 6.19).

Persoana Lui divină vine ca să poată face chiar din trupurile noastre locuinţa Sa, templul' Său.
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Dar nu locuieşte păcatul în noi? Cum poate Duhul Sfînt să locuiască într-un astfel de trup? Acesta este

în adevăr argumentul unora dintre perfecţionişti: "Hristos şi Belial nu pot locui chiar în acelaşi templu!" Şi este

adevărat; trupul nostru nu poate fi templul Duhului lui Dumnezeu şi al lui Belial.

Dar în ziua cea mare a ispăşirii, vedem cum putea Dumnezeu să locuiască în mijlocul unui popor

păcătos. "Astfel, să facă ispăşire pentru sfîntul locaş, pentru necurăţiile copiilor lui Israel şi pentru călcările de

lege prin care au păcătuit ei; să facă la fel pentru cortul întîlnirii care este cu ei, în mijlocul necurăţiilor lor"

(Lev. 16.16). Dumnezeu nu mai locuieşte în clădiri făcute de mîini, ci în oameni. Şi locuirea înăuntru a

Duhului Sfînt este mărturie dată desăvîrşirii jertfei (Evrei I0.I4,15).

Dar Duhul nu numai că rămîne în fiecare credincios; "El rămîne cu voi". El locuieşte şi în mijlocul

celor credincioşi, ca adunare. "Nu ştiţi că voi sînteţi templul lui Dumnezeu şi că Duhul lui Dumnezeu locuieşte

în voi?" (1 Cor. 3.16). "În care şi voi sînteţi zidiţi împreună ca să fiţi o locuinţă a lui Dumnezeu, în Duhul"

(Efes. 2.22). "Căci într-un singur Duh, noi toţi am fost botezaţi ca să fim un singur trup" (1 Cor. 12.13). Cît de

mult este tăgăduit practic adevărul acesta, peste tot în creştinătate, pînă şi în grupările cele mai evlavioase!

Lumea nu poate primi Duhul Sfînt, căci ea nu-L vede şi nu-L cunoaşte (ioan 14.17). Dumnezeu Fiul

S-a făcut trup pentru ca să-L arate pe Tatăl, dar lumea "M-a văzut şi M-a urît şi pe Mine, şi pe Tatăl Meu"

(ioan 15.24). Acum Fiul pleca din lume şi Dumnezeu Duhul venea jos pe pămînt. Dar El nu Se făcea trup, ca

Fiul Lumea este văzută ca cel mai amarnic vrăjmaş al lui Dumnezeu, care a lepădat pînă şi cea din urmă şi cea

mai însemnată mărturie (Mat. 21.33-41). Pentru ea, acum nu mai este posibilitatea de a i se oferi har. Şi cei ce

nu vor crede, nu pot vedea şi nu pot cunoaşte pe Mîngîietorul. Dar noi ÎI cunoaştem (Ioan 14.17) Mai întîi, îl

cunoaştem prin cuvîntul Domnului Isus, pe care-1 primim prin credinţă; apoi, şi prin consecinţele care sînt

legate de prezenţa Duhului Sfînt Să fie cazul ca o Persoană divină să locuiască în noi şi să fie în noi puterea de

a avea părtăşie cu Dumnezeu şi de a ne bucura de tot ce ne dă Dumnezeu iar noi să nu cunoaştem această

Persoană? Romani 8.16 ne spune: "însuşi Duhul mărturiseşte împreună cu duhul nostru că sîntem copii ai lui

Dumnezeu".

"Nu vă voi lăsa orfani, voi veni la voi", spune Domnul Isus (Ioan 4.18). In duh, El vine la ai Săi pe

pămînt, şi aceasta e mîngîierea lor. Şi, deşi prin har ei au crezut în El, ca Cel ce este Fiul lui Dumnezeu, acum

ei au să privească la El într-un mod mult mai real decît îl priviseră cu ochii lor fireşti. Cunoştinţa lor personală

avea să fie mai adîncă. Duhul Sfînt a venit să formeze casa lui Dumnezeu pe pămînt, să locuiască în ea şi să-i

facă pe credincioşi, individual, temple vii ale Sale. El a venit ca să ne facă să facem parte din trupul lui Hristos

şi să-i facă pe cei credincioşi una cu Hristos, Capul în slavă (Efes. 1.22).

Dar lucrul acesta merge şi mai departe. "Deoarece Eu trăiesc, şi voi veţi trăi. In ziua aceea veţi

cunoaşte că Eu sînt în Tatăl Meu şi voi în Mine şi Eu în voi" (Ioan 14.19-20). Cel credincios este unit ca

persoană cu Hristos şi Duhul Sfînt este puterea şi legătura acestei unităţi. Nu numai că eu îl cunosc pe Hristos
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în slavă ca Cel spre care este îndreptată inima mea, dar Duhul Sfînt mă face să cunosc şi faptul că eu sînt una

cu El.

Niciodată n-a fost aşa ceva în Vechiul Testament, şi nici în împărăţia de o mie de ani nu va fi. Ioel

2.28 vorbeşte în adevăr despre o revărsare a Duhului Sfînt. Dar atunci Duhul Sfînt nu va locui pe pămînt, în

cei credincioşi. El nu va conduce nici chiar numai o singură persoană în Sfînta Sfintelor, ca să se închine lui

Dumnezeu; perdeaua atunci nu va mai fi ruptă (Ezec. 41.23). In Ezechiel găsim în adevăr preoţia îngrijind de

slujba preoţească, dar niciodată în Sfînta Sfintelor. Şi altarul de lemn din Sfînta Sfintelor nu este arătat în

Ezechiel. Cred că va fi pentru preoţi o indicaţie că va exista un alt popor preoţesc care va sluji lui Dumnezeu în

imediata Lui prezenţă, întocmai cum în Levitic 16 familia preoţească a lui Aaron ocupa un loc distinct în

popor.

Tatăl, Fiul şi Duhul Sfînt nu sînt despărţiţi în lucrarea aceasta binecuvîntată. Duhul Sfînt vine să

producă părtăşia; dar Tatăl este Cel ce îl trimite, în dragostea Sa; şi El îl trimite în numele Fiului Său (Ioan

14.26), pentru ca Fiul să fie slăvit (Cap. 16.14).

În viaţa Sa pe pămînt, Domnul Isus L-a arătat pe Tatăl în toate căile Sale de har şi de dragoste (Cap.

1.18). Cuvintele Lui erau cuvintele Tatălui, care îl trimisese (Cap. 7.16-18; 14.24). Şi Duhul Sfînt va aduce

aminte ucenicilor cuvintele acestea (Cap. 14.26). Dar El va da mărturie de asemenea despre Isus Cel slăvit

(Cap. 15.26; 16.13). întocmai cum Domnul Isus în viaţa Lui pe pămînt era în acelaşi timp în sînul Tatălui şi în

cer, şi putea să-L descopere pe Tatăl şi să spună lucrurile cereşti pe care le văzuse (Cap. 1.38; 3. 11-13), tot aşa

Duhul Sfînt vorbeşte pe pămînt din ceea ce El aude şi vede în ceruri despre Isus Cel slăvit (Cap. 16. 13). El,

care în Sine însuşi este Dumnezeu binecuvîntat în veci, una cu Tatăl şi cu Fiul, a luat o poziţie de dependenţă.

El Se lasă trimis de Tatăl (Cap. 14.26) şi de Fiul (Cap. 15.26) şi El nu vorbeşte de la Sine însuşi, adică

independent de Tatăl şi de Fiul.

El aduce aminte ucenicilor cuvintele spuse de Domnul Isus (Cap. 14.26), pentru ca ei să poată da

mărturie despre Domnul (Cap. 15.27). Lucrul acesta îl găsim în evanghelii. Dar El ne dă şi aspectul ceresc al

lucrurilor, numai El poate mărturisi despre poziţia cerească şi slava Domnului Isus, ca să le putem cunoaşte şi

inimile noastre să se poată bucura de ele. Şi acestea le găsim în Faptele Apostolilor şi în epistole. El va vesti

lucrurile viitoare, lucruri pe care le găsim în epistole şi în Apocalipsa (Cap. 16.13).

Dar, deşi Duhul Sfînt este izvorul binecuvîntat al simţămintelor noastre, El nu poate fi obiectul lor, aşa

cum este Domnul Isus. Fiind Dumnezeu, îl iubim şi îl lăudăm. Dar El n-a devenit om, ca să moară pentru noi,

şi noi n-am fost făcuţi vuia cu El, aşa cum am fost făcuţi cu Domnul Isus. Nu putem spune despre El, cum

putem spune despre Domnul Isus: "Căci atît Cel ce sfinţeşte, cît şi cei ce sînt sfinţiţi, sînt una; şi din pricina

aceasta, Lui nu-I este ruşine să-i numească fraţi" (Evrei 2.11). Duhul Sfînt n-a luat faţă de noi poziţia pe care

http://www.vesnicia.ro/


Duhul Sfânt este o Persoană Divină H. L. Heijkoop

____________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

Domnul Isus a luat-o Fiul lui Dumnezeu, care de asemenea a devenit şi rămîne veşnic om, şi care a fost în

mijlocul nostru ca Cel ce slujeşte.

Dar, în timp ce Isus, în slavă, este Avocatul nostru înaintea Tatălui, noi avem "celălalt Avocat" pe

pămînt Dumnezeu Duhul Sfînt, care este în noi şi care va fi cu noi în veac.

Capitolul 11 - Cînd primeşte cel credincios Duhul Sfînt?

În Faptele Apostolilor găsim împlinirea făgăduinţelor. În timpul vieţii Domnului Isus pe pămînt,

Dumnezeu S-a arătat ca Cel ce era cu noi (Emanuel Matei 1.23) şi credinţa vede în moartea şi învierea

Domnului Hristos că Dumnezeu este pentru noi (Rom. 8.31,32). Dar în Fapte 2 vedem că Dumnezeu este în

noi. Duhul Sfînt a putut veni acolo unde sîngele a fost stropit (Exod 29. 4146; Lev. 14.14-18). Înainte de cruce,

Duhul Sfînt locuise numai într-un singur om, Domnul Isus. Numai în Cel singur fără păcat, desăvîrşit, a putut

să locuiască fără ca vărsarea sîngelui să fi avut loc. Dar acum jertfa fusese adusă şi sîngele ispăşitor cursese. Şi

în Fapte 1.5, Domnul spune ucenicilor că în cîteva zile ei vor fi botezaţi cu Duh Sfînt. Zece zile după înălţarea

Sa la cer, aflăm că lucrul acesta a avut loc.

Faptele Apostolilor 2 ne dă descrierea, amănunţită a evenimentului acestuia. întocmai cum naşterea

Domnului Isus a fost descoperită prin unele semne dinafară, tot aşa coborîrea Duhului Sfînt ca să locuiască pe

pămînt a fost însoţită de anumite semne deosebite. Dumnezeu a dat unele semne deosebite pentru evenimentul

acesta care nu mai avusese loc vreodată. Mai întîi, casa aceea a fost umplută şi apoi peste fiecare în parte s-au

împărţit limbi ca de foc şi ei au vorbit în alte limbi. Şi iarăşi întîlnim acest îndoit adevăr: "El va rămîne cu voi şi

va fi în voi" (Ioan 14.17). El a botezat pe toţi credincioşii într-un singur trup (1 Cor. 12.13) şi trupul acesta,

adunarea văzută ca fiind casa lui Dumnezeu, în 1 Cor. 3.16 este numită templul lui Dumnezeu, în care

locuieşte Duhul Sfînt. În Fapte 4, locul unde se rugau ucenicii s-a cutremurat şi în Fapte 5 ni se spune că

Anania şi Safira au minţit pe Dumnezeu Duhul Sfînt atunci cînd au minţit adunarea. Dumnezeu coborîse în

Persoana Duhului Sfînt şi locuia în adunare; şi pînă azi, aşa stau lucrurile. Nădăjduim să intrăm mai mult în

amănunte, în paginile următoare. Şi vedem mărturia aceasta dată fiecăruia în parte. Erau limbi împărţite, ca de

foc. Erau limbi, indicînd vorbirea, dar limbi împărţite mărturia avea să se ducă spre fiecare popor de sub cer. Şi

vorbirea care a avut loc dovedeşte aceasta.

Este important să cercetăm cînd şi cum poate cineva să primească Duhul Sfînt. Părerile

oamenilor sînt foarte diferite. Totuşi Scriptura ne spune clar: "Aţi crezut, aţi fost pecetluiţi cu

Duhul Sfînt al făgăduinţei" (Efes. 1.13). Iar exemplele care sînt în Faptele Apostolilor sînt clare.

Apostolul Petru spune în Fapte 2.38: "Pocăiţi-vă şi fiecare în parte să fie botezat pentru numele lui

Isus Hristos, spre iertarea păcatelor, şi veţi primi darul Duhului Sfînt".

Aici nu se vorbeşte despre "a crede", ca în Fapte 16.31 Şi Efes. 1. Şi atunci, mai era credinţa necesară

sau pocăinţa nu era necesară? De fapt, amîndouă sînt necesare. Un om păcătos trebuie să se pocăiască şi să
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creadă în Persoana şi lucrarea Domnului Isus. Dar Dumnezeu priveşte la inimă şi de aceea Pavel vorbeşte

temnicerului despre credinţă, iar Petru vorbeşte iudeilor despre pocăinţă. Iudeii mîndri şi încrezuţi aveau

nevoie să se despartă de naţiunea cu care erau atît de mîndri şi aveau să arate lucrul acesta deschis, fiind

botezaţi pentru Numele acela,dispreţuit, pe al cărui Purtător ei ÎI răstigniseră. Ei trebuiau să se pocăiască̂ şi să-şi

recunoască păcatul şi vina. în felul acesta ei aveau sa primească iertarea şi să capete Duhul Sfînt. Vedem mai

tîrziu că acestea aveau săi vină. de la sine, în urma pocăinţei şi credinţei în Domnul Isus. Şi nu era un

privilegiu pentru unii numai, ci pentru toţi.

"In Fapte 8 găsim o desfăşurare a lucrurilor cu totul deosebită. Samaritenii primiseră

evanghelia şi fuseseră botezaţi pentru numele Domnului Isus, dar nici unul din ei nu primise Duh

Sfînt. Nu era lucrul acesta cu totul altfel decît citim în Efeseni 1? Cred că acolo era o pricină

serioasă pentru această excepţie. După cum este tine cunoscut, era mare neînţelegere între iudei şi

samariteni în toate şi îndeosebi în privinţa locului de închinare (Ioan 4.2o). Dacă cei ce au crezut În

Samaria ar fi primit Duh Sfînt îndată după predica lui Filip, în acelaşi fel ca cei ce au crezut printre

iudei, n-ar fi fost atunci un pericol mare de gelozie printre cre dincioşii din amîndouă locurile? N-ar fi

fost unitatea lor ameninţată chiar de la început? Şi Domnul dăduse lui Petru cheile împărăţiei cerurilor. Iată de

ce ei au primit Duh Sfînt numai după ce au venit Petru şi Ioan, s-au rugat pentru ei şi şi-au pus mîinile peste ei,

ca un semn al unităţii cu ei.

In Fapte10 găsim o altă întorsătură a lucrurilor. Corneliu şi toţi cei ce erau împreună cu el făceau parte

dintre naţiuni, dar ei erau fără îndoială cu inima întorşi spre Dumnezeu. Ei auziseră evanghelia (vers. 36), dar

nu ştiau dacă toate erau şi pentru ei. Petru, fiind învăţat în privinţa aceasta printr-o descoperire specială, a

deschis uşa naţiunilor (vers. 35). După ce au auzit şi au crezut cuvîntul, că "oricine crede în El capătă prin

numele Lui iertarea păcatelor", Duhul Sfînt a căzut peste ei, cu aceleaşi semne exterioare ca în Ierusalim. Aici,

nimic n-a fost înaintea faptului acestuia nici rugăciune, nici punerea mîinilor, nici botezul.

Găsim un al patrulea caz în Fapte 19. Aici vedem doisprezece credincioşi care fuseseră greşit învăţaţi.

Ei auziseră evanghelia despre un Răscumpărător care avea să vină, dar nu ştiau că lucrarea de ispăşire se

împlinise şi că sîngele se vărsase. De aceea, ei nu credeau încă în lucrarea deplin terminată a lui Hristos, pentru

ca pe baza ei să primească Duh Sfînt. Ei nu ştiau nici chiar că promisiunea Vechiului Testament, despre care

învăţătorul lor Ioan Botezătorul le vorbise atît de des, se împlinise. Dar, după ce Pavel i-a învăţat şi ei au primit

botezul creştin, Duhul Sfînt a venit peste ei. Pavel, apostolul naţi unilor,şi-apusmîinilepesteceilalţievreicredincioşi

şi ei auprimit DuhSfînt, întocmaicumsamaritenii primiseră DuhSfîntdupă punerea mîinilor luiPetru şi Ioan.Dumnezeu

facesăsevadăcăautoritateaapostoluluinaţiunilornueramaipuţinmarecaacelorunsprezece.

Este evident din toate aceste texte că oricine este întors la Dumnezeu şi crede în Domnul

Isus şi în lucrarea Lui încheiată, primeşte Duhul Sfînt. Lucrul acesta este adevărat atît pentru iudei,
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cît şi pentru cei ce nu sînt iudei. 0 deosebire este în adevăr făcută, căci iudeii întîi trebuiau să fie

botezaţi cu botezul creştin, în timp ce nu găsim lucrul acesta în cazul credincioşilor dintre naţiuni.

Dar principiul general rămîne : Oricine crede în Domnul Isus şi în lucrarea Lui împlinită, primeşte

Duh Sfînt. în ce ne priveşte pe noi, care nu sîntem evrei, pentru noi nu sînt necesare nici punerea

mîinilor, nici autoritatea apostolică. "Aţi crezut şi aţi fost pecetluiţi cu Duhul Sfînt al făgăduinţei"

(Efes. 1.13).

Se poate ca o frămîntare lăuntrică să aibă loc în cîte un suflet, înainte ca el să ajungă să se

bucure de libertatea deplină, aşa cum a fost cu Pavel. Se poate chiar ca, datorită neînţelegerii

evangheliei depline, datorită auzirii unei evanghelii prezentată greşit sau pentru alte pricini, sufletul

să nu creadă pe deplin "vestea bună a mîntuirii voastre", ci să fie ocupat cu sine însuşi, lucrînd,

luptîndu-se împotriva păcatului şi a eului, şi astfel să nu se arate că ar fi primit Duhul Sfînt. Dar

voia lui Dumnezeu este ca un suflet întors la Dumnezeu să creadă evanghelia deplină, după care el

imediat, sub lucrarea Duhului Sfînt, intră în bucuria deplină a tuturor lucrurilor pregătite pentru noi prin

lucrarea Domnului Hristos.

Capitolul 12 - Izbăvirea

In Romani 8 găsim prezentată cel mai clar semnificaţia generală a locuirii Duhului Sfînt în cel

credincios. Ni se spune că umblarea celui credincios este fie potrivit firii pămînteşti (cărnii), fie potrivit

Duhului. Însă în versetul 9 se spune: "Nu sînteţi în firea pămîntească, ci în Duhul, dacă Duhul lui Dumnezeu

locuieşte în adevăr în voi; şi dacă nu are cineva Duhul lui Hristos, nu este al Lui". Deci aflăm aici două lucruri :

1. Numai acela în care locuieşte Duhul Sfînt, nu mai este în firea pămîntească, ci în Duhul.

2. Dacă cineva nu are Duhul lui Hristos, nu este al lui Hristos, cu alte cuvinte nu este creştin.

Aceste puncte sînt de o deosebită însemnătate.

Primul punct ne face să vedem că nu este adevărat ce se spune deseori, că un om trebuie să

fie ori un om firesc, ori un om duhovnicesc. Potrivit Noului Testament este o a treia clasă între acestea

două. Cînd harul lui Dumnezeu aduce la Dumnezeu pe un om firesc, pe un copil al lui Adam, îi zideşte

înăuntru o viaţă nouă şi, cînd el a fost adus la Dumnezeu pe baza răscumpărării, el nu este încă un om

duhovnicesc, datorită faptului acestuia. Omul duhovnicesc este acela despre care apostolul spune: "Voi nu mai

sînteţi în firea pămîntească, ci în Duhul". Apostolul nu-i numeşte pe corinteni oameni fireşti (1 Cor. 2.14), dar

nu-i numeşte nici duhovniceşti (cap. 3.1). Ei erau sufleteşti (cap. 3.3).

O mulţime de lucruri îl fac pe cel credincios să nu fie o persoană duhovnicească. La corinteni, pricina

era înţelepciunea firească. Dar cel mai însemnat lucru cel ce se întîlneşte cel mai des este cel pe care îl avem în
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epistola către Romani: acela care n-a ajuns să fie conştient că în firea pămîntească totul este numai rău, acela

care n-a ajuns să creadă că firea pămîntească a fost în totul judecată în moartea lui Hristos.

În cea dintîi parte a epistolei către Romani, pînă la capitolul 5.11 se tratează problema păcatelor

noastre, a faptelor noastre păcătoase. Rezultatul îl găsim în capitolul 5.1-2: "Astfel dar fiind socotiţi neprihăniţi

prin credinţă avem pace cu Dumnezeu, prin Domnul nostru Isus Hristos". Prin El de asemenea avem intrare,

prin credinţă, în condiţia de favoare în care stăm şi ne lăudăm în nădejdea slavei lui Dumnezeu. Mulţi nu merg

mai mult decît atît; ei sînt, cum s-ar spune, mîntuiţi pe jumătate. Ei văd ceva din lucrarea Domnului Hristos,

dar nu cunosc faptul că ei sînt în Hristos.

Nu înseamnă că ei n-ar cunoaşte expresia aceasta. Dar, cînd de exemplu ei citesc Romani 8.1, "nu mai

este condamnare pentru cei ce sînt în Hristos Isus", ei nu văd nimic mai mult în faptul acesta decît ceea ce se

spune în Romani 4.25, "care a fost dat pentru greşelile noastre şi a înviat pentru neprihănirea noastră" adică

doar faptul că păcatele le-au fost înlăturate şi că ei sînt priviţi acum ca neprihăniţi înaintea lui Dumnezeu.

Dar nu aceasta este semnificaţia întreagă a locului din Romani 8.1. Deosebirea este că, începînd cu

capitolul 5.17, Duhul Sfînt ne vorbeşte despre un lucru nou, despre problema firii noastre celei vechi, despre

firea (natura) noastră păcătoasă. Nu numai că păcatele îmi sînt iertate şi sînt socotit neprihănit înaintea lui

Dumnezeu, dar firea mea cea veche a fost judecată în moartea lui Hristos. Aceasta înseamnă nu numai

neprihănirea prin'sîngele Lui, dar şi neprihănirea vieţii. Este nu numai faptul că eu cred în Hristos şi ştiu că am

iertarea prin sîngele Său scump; dar Cuvîntul lui Dumnezeu îmi dă dreptul să ştiu şi să spun că şi eu am murit

în moartea lui Hristos. Sînt botezat nu pentru viaţa Lui sau pentru lucrarea Lui, ci pentru moartea Lui (Rom.

6.3). Am fost un păcătos; nu puteam decît să păcătuiesc. Situaţia aceasta nu se putea schimba prin iertare.

Trebuia să fiu izbăvit din starea aceasta şi singura izbăvire reală din starea de păcat este moartea. Şi izbăvirea

aceasta o am "în Hristos". "Căci, lucru cu neputinţă legii" (ea nu putea să ducă la acest rezultat, ca păcatul şi

moartea să nu mai fie o lege în mine şi în felul acesta mereu să continuie să mai stăpînească), "pentru că firea

pămîntească o făcea fără putere, Dumnezeu trimiţînd pe propriul Său Fiu în asemănare cu trupul păcatului şi

pentru păcat, a condamnat păcatul în firea pămîntească" (cap. 8.3). Aceasta este învăţătura cuprinsă în capitolul

5 de la versetul 12 şi în capitolul 6.

Este cu totul neplăcut pentru om să primească adevărul acesta. A crede că Dumnezeu i-a iertat

păcatele este mai uşor cu putinţă, deoarece lucrul acesta este ceva ce are loc în totul în afara omului însuşi. Dar

a crede că firea lui veche (carnea) a murit împreună cu Hristos este mult mai greu, căci experienţa lui zilnică

este cu totul alta. El încă vede firea sa pămîntească în toate amănuntele zilei şi, atîta timp cît nu se ţine strîns de

adevărul acesta, prin credinţă, el vede legea păcatului şi a morţii în el însuşi. Dar nu este nimic mai important

decît simplitatea în lucrurile lui Dumnezeu şi nu există credinţă reală decît cea care acceptă Cuvîntul Lui şi
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autoritatea Lui, chiar dacă înţelege prea puţin din ele. Dacă Dumnezeu spune că tu, care crezi în Domnul Isus,

ai murit, crezi tu lucrul acesta sau nu-1 crezi?

Dacă un om născut din nou nu crede adevărul acesta, el va încerca să se îmbunătăţească. Viaţa cea

nouă din el doreşte să trăiască potrivit gîndurilor lui Dumnezeu, dar el va vedea că păcatul este în el însuşi. Şi

ce luptă cruntă încearcă un astfel de om! Vedem lucrul acesta în Romani 7. Este vorba de un om născut din

nou, întors la Dumnezeu, deci unul care are viaţa din Dumnezeu. Cum ar putea o persoană neîntoarsă la

Dumnezeu să' fie în stare să spună: "Căci, după omul din lăuntru, găsesc plăcere în legea lui Dumnezeu" (Rom.

7.22)? Despre cel neîntors la Dumnezeu se spune: "Nu este niciunul care să caute pe Dumnezeu" (Rom. 3.11).

Dar iată că un astfel de om înţelege că, după ce s-a întors la Dumnezeu, trebuie să lase loc liber lucrării

Duhului lui Dumnezeu în el. În scopul acesta el ia în seamă legea şi face din ea regula lui de viaţă. Dar ajunge

să înveţe că mereu greşeşte, iar Duhul lui Dumnezeu nu-l ajută pe drumul acesta, ci doar îl face să se simtă tot

mai nefericit. Duhul Sfînt a venit din cer pe pămînt ca să-L slăvească pe Domnul, şi nu legea.

Aici nu este vorba de viaţa pe care o pot vedea şi alţii, ci de lucruri mult mai adînci. Cel din Romani 7

poate să nu cadă în păcate văzute, însă păcatul lucrează în el. Şi nu cunoaştem noi toţi lupta care este descrisă

în Romani 7? Unii poate o cunosc după ce au înţeles că păcatele le-au fost iertate, dar mulţi au cunoscut-o mai

dinainte. Cred că nu este nici măcar un singur credincios care să nu fi trecut sau să nu treacă încă prin această

luptă. Căci, deşi izbăvirea din Romani 8 este o problemă a credinţei, noi trebuie totuşi s-o învăţăm şi ca

experienţă. Prin experienţă învăţăm că spusele Cuvîntului lui Dumnezeu sînt adevărul, cînd ne arată că firea

noastră veche este un rău de neîndreptat. Prin experienţă învăţăm cît este de adevărat cînd Cuvîntul lui

Dumnezeu spune că legea nu ne poate ajuta, pentru că "firea pămîntească o face fără putere". Prin experienţă

sîntem străpunşi de Cuvîntul lui Dumnezeu care ne învaţă că nu ne putem ajuta singuri. Şi cu cît vom căuta cu

mai multă seriozitate să slujim lui Dumnezeu, cu atît mai adînc concluziile acestea ale experienţei se vor săpa

în inimile noastre, încît în final vom striga deznădăjduiţi: "Nenorocitul de mine, cine mă va izbăvi de acest trup

de moarte?" (Rom. 7.24). Atunci vom sfîrşi experienţa că legea nu este o regulă de viaţă, ci o regulă de moarte

pentru oricine are o fire păcătoasă. Departe de a fi o putere eliberatoare, ea ne condamnă. De aceea nu strigăm

"ce" mă va izbăvi; ştim că nu există ceva care să ne mai poată scăpa. De aceea strigăm "cine" mă va izbăvi. Şi

atunci Dumnezeu ne spune prin Cuvîntul Său şi, dacă primim adevărul acesta că "Isus Hristos, Domnul nostru,

ne-a izbăvit", sîntem fericiţi. Abia atunci cîntecul de laudă din Romani 8 izbucneşte în inimile noastre. "Astfel

dar, nu mai este nici o condamnare pentru cei ce sînt în Hristos Isus; căci legea Duhului de viaţă, în Hristos

Isus, m-a izbăvit de legea păcatului şi a morţii". Ce deosebire faţă de Romani 7

Ar însemna să te înşeli singur şi să fii lipsit de înţelegerea Cuvîntului lui Dumnezeu, dacă ai spune că

cineva s-ar putea bucura de izbăvirea din Romani 8, în timp ce ar fi încă în lupta dintre bine şi rău din ultima

parte a capitolului 7 din Romani. Se poate să fie cineva în robie şi în acelaşi timp liber? Poate un om să spună:
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"sînt în firea pămîntească, vîndut rob păcatului" şi "răul pe care nu vreau să-l fac, iată ce fac" şi în acelaşi timp

să cînte de bucurie, spunînd: "Legea Duhului de viaţă în Hristos Isus m-a izbăvit de legea păcatului şi a morţii"?

S-ar putea ca situaţia în care un credincios trebuie să spună că este adus "în robia legii păcatului, care este în

mădularele mele" să fie situaţia normală a unui răscumpărat al Domnului Isus? Nu spun că aceasta n-ar fi

starea obişnuită a multora, dar întreb dacă ea este potrivită gîndurilor lui Dumnezeu.

În Romani 8 ne este prezentată poziţia normală a celui credincios, potrivit gîndurilor lui Dumnezeu. El

şi-a văzut păcatele şi a crezut că i-au fost iertate pe baza sîngelui scump al Mîntuitorului. El şi-a văzut

stricăciunea firii pămînteşti şi a crezut că firea pămîntească a fost judecată în Hristos, "pe cruce. Şi după ce a

crezut, el a fost pecetluit cu Duhul Sfînt (Efes. 1.13). El ştie că a murit împreună cu Hristos, dar şi că acum este

"în Hristos" şi de aceea nu mai este condamnare pentru el. El ştie că puterea păcatului a fost zdrobită, căci firea

cea veche a fost condamnată în Hristos. Şi el are o viaţă nouă care nu poate păcătui (1 Ioan 3.9), iar o Persoană

divină, Duhul Sfînt locuieşte în el şi este în el puterea care lucrează în această viaţă şi o face în stare să trăiască

potrivit gîndurilor lui Dumnezeu. El este în Duhul, este un om duhovnicesc, care poate umbla potrivit Duhului.

El a fost trecut din familia celui dintîi Adam, care înaintea lui Dumnezeu este starea şi condiţia omului căzut,

în familia lui Dumnezeu, al cărui Cap este Isus Hristos, cel din urmă Adam. Şi nu numai atît. El, care pe

pămînt fusese uns cu Duhul Sfînt şi umblase prin Duhul, acum ne-a dat şi nouă Duh Sfînt (1 Ioan 4.13).

Hristos Cel înviat este Capul familiei lui Dumnezeu, iar locul în care este aşezată familia aceasta este rezultatul

morţii şi învierii lui Hristos. Dacă cineva are Duhul lui Hristos este al Lui (Rom. 8.9).

Dar acestea nu sînt încă totul. Cunoaştem şi ne bucurăm de izbăvirea aceasta în sufletele noastre, dar

practic trupurile noastre nu au încă parte de ea. Dar în viitor va fi şi lucrul acesta. "Dacă Duhul Celui ce a înviat

pe Isus dintre cei morţi locuieşte în voi, Cel ce a înviat pe Hristos dintre cei morţi va aduce la viaţă şi trupurile

voastre moarte, din pricina Duhului Său, care locuieşte în voi" (cap. 8.11). Aceasta este izbăvirea deplină a

trupului şi a sufletului şi răspunsul desăvîrşit la strigătul plin de tristeţe: "Nenorocitul de mine, cine mă va

izbăvi de acest trup de moarte?" (cap. 7.24). Atîta timp cît sîntem încă pe pămînt, Duhul Sfînt dă mărturie

duhului nostru (vieţii celei noi care este în noi) că sîntem copii ai lui Dumnezeu. El prezintă aşa cum trebuie

nevoile noastre pe care le avem ca oameni noi, atîta timp cît ne urmăm calea printr-o creaţie care zace sub

blestem, "Duhul însuşi mijloceşte pentru noi cu suspine negrăite" (cap, 8,26),

Aşa este izbăvirea care este în Hristos Isus. Dar Scriptura ne spune că o primim prin Duhul Sfînt şi că

prin El ne putem bucura de ea. Nu primim nici chiar cea mai mică parte din binecuvîntări fără El. El lucrează

în inima păcătosului ca să-1 aducă la Dumnezeu. Fiul lui Dumnezeu Şi-a dat viaţa pentru păcătoşi, prin El. El

lucrează în inima celui întors la Dumnezeu şi locuieşte în cel ce crede, ca o Persoană deosebită de firea cea

nouă, ca să-l înveţe să cunoască preţul deplin al binecuvîntărilor şi ca să fie puterea care face ca toate aceste

lucruri să fie o realitate în el. Da, Duhul Sfînt dă chiar şi Numele Său poziţiei pe care noi, ca cel ce sîntem
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izbăviţi, ca creştini, o ocupăm pe terenul morţii şi învierii lui Hristos: Noi, cei ce avem parte în toate acestea

sîntem în Duhul şi Duhul lui Dumnezeu locuieşte în noi.

Capitolul 13 - Ungerea şi pecetluirea

Ajungem acum la ungerea şi pecetluirea cu Duh Sfînt. în Luca 4.18 este scris: "Duhul Domnului este

peste Mine, pentru că M-a uns să vestesc celor săraci evanghelia". În Ioan 6.27: "Acela pe care Tatăl L-a

pecetluit, adică Dumnezeu". în Faptele Apostolilor 4.27: "pe care Tu L-ai uns" şi în Fapte I0.36: "Cum

Dumnezeu L-a uns cu Duhul Sfînt şi cu putere". Iar în Ioan 3.34 citim: "Acela pe care L-a trimis Dumnezeu,

vorbeşte cuvintele lui Dumnezeu, căci Dumnezeu nu-I dă Duhul cu măsură". Toate locurile acestea din

Scriptură vorbesc despre Domnul Isus.. El, care a fost născut prin Duhul Sfînt (Mat. 1.2o), a fost uns şi a fost

pecetluit cu Duhul Sfînt. Şi pentru că Dumnezeu îi dăduse plinătatea Duhului, El putea vorbi cuvintele lui

Dumnezeu. înainte de Faptele Apostolilor 2 nu citim despre alţii care să fi fost unşi şi pecetluiţi cu Duh Sfînt.

Numai Hristos a fost, El, Unsul. Nimeni nu putea primi Duhul Sfînt înainte ca lucrarea de răscumpărare să fi

fost împlinită. Şi lucrul acesta se potriveşte cu ce întîlnim în Vechiul Testament. în Exod 29 şi Levitic 8, unde

găsim punerea deoparte a preoţilor, Aaron a fost uns înainte ca jertfa să fi fost adusă, iar fiii lui Aaron după

aducerea jertfei şi apoi au fost stropiţi cu sîngele şi cu untdelemnul ungerii. Potrivit epistolei către Evrei, Aaron

este o imagine a Domnului Isus, iar fiii lui Aaron sînt o imagine a noastră, ca preoţi sfinţi (Evrei 2.11-13; 3.1,6;

1 Pet. 2.4,5).

În epistole găsim trei locuri care vorbesc despre ungerea noastră. "Cel ce ne-a uns este Dumnezeu,

care ne-a şi pecetluit şi ne-a dat arvuna Duhului în inimile noastre" (2 Cor. 1.21,22). "Şi voi aţi primit ungerea

de la Cel Sfînt şi ştiţi toate... Şi ungerea pe care aţi primit-o de la El rămîne în voi şi nu aveţi nevoie să vă

înveţe cineva; că, după cum ungerea Lui vă învaţă despre toate lucrurile şi este adevărată şi nu este o minciună,

tot aşa şi voi să rămîneţi în El, după cum v-a învăţat ea" (1 Ioan 2.20.27).

Din locurile acestea este clar pentru noi ce rost are ungerea noastră. Prin ea, noi cunoaştem toate

lucrurile, căci ea ne învaţă toate. în 1 Corinteni 2, lucrul acesta este explicat de apostolul Pavel. Duhul lui

Dumnezeu cunoaşte lucrurile lui Dumnezeu şi noi am primit "Duhul lui Dumnezeu, ca să cunoaştem lucrurile

care ne-au fost dăruite de Dumnezeu" (vers. lo,12). Astfel, ungerea cu Duhul Sfînt este cea pe care o avem în

părtăşie cu Dumnezeu, prin locuirea în noi a Duhului Sfînt, şi prin ea îi cunoaştem gîndurile şi ştim ce se

potriveşte cu gîndurile Lui. Şi ne putem bucura în adevărul lui Dumnezeu, în Hristos

Lucrul acesta ne este clar arătat în Levitic 8 şi 9, în exemplul punerii deoparte a preoţilor. După ce a

avut loc punerea deoparte în prima parte a capitolului 8, aflăm sarcina pe care o aveau preoţii, în ultimele

versete ale acestui capitol şi în capitolul 9. în capitolul 8 este vorba de a "ţine rînduielile Domnului", iar în
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capitolul 9, în vederea slavei şi binecuvîntării viitoare, sîngele este adus acolo unde marele preot avea să-1

folosească.

Prin ungere, preoţii aveau părtăşie cu Dumnezeu, cunoşteau rînduielile Domnului, aveau de lucru cînd

era vorba de ispăşire şi ştiau unde ducea marele preot sîngele. Ei ştiau de asemenea că lucrarea aceasta va duce

la slava şi binecuvîntarea poporului.

Desigur, aceasta nu înseamnă că fiecare persoană în care locuieşte Duhul lui Dumnezeu cunoaşte tot

adevărul în amănunţime şi nu are nevoie să fie învăţată. în capitolele următoare din Devitic sînt date preoţilor

unele învăţături amănunţite. Şi după ce apostolul spune în 1 Ioan 2.2o: "aveţi ungerea de la Cel Sfînt şi

cunoaşteţi toate lucrurile", el încă dă multe îndrumări în epistola sa. Versetul 27 explică expresia aceasta,

"după cum ungerea aceasta vă învaţă toate". Fiecare persoană în parte în care locuieşte Duhul Sfînt şi are astfel

ungerea de la Cel Sfînt este prin aceasta admisă în prezenţa directă a lui Dumnezeu. Şi acolo, în prezenţa Celui

Sfînt, poate cineva să vadă de îndată dacă un lucru este sau nu plăcut înaintea Lui.

Lucrul acesta este adevărat pentru cel de curînd credincios, cu cea mai puţină cunoaştere,

pentru unul care abia a găsit pacea. Apostolul scria copilaşilor. Aceşti copilaşi ştiau că păcatele le

erau iertate, pentru Numele Lui (1 Ioan 2.13). Lucrul acesta era de ajuns, căci Duhul Sfînt locuia în ei, deci ei

aveau ungerea de la Cel Sfînt şi cunoşteau toate lucrurile. Desigur, ei nu cunoşteau tot adevărul descoperit ce

putea să cunoască un părinte în Hristos Dacă un învăţător mincinos venea la ei, ei nu puteau să discute cu el.

Poate că nici nu puteau să spună în ce consta în văţătura lui greşită. Dar, în prezenţa Dumnezeului Celui sfînt,

ei simţeau că ceva era împotriva Lui. "După cum ungerea aceasta vă învaţă toate lucrurile şi este adevărată şi

nu este o minciună şi după cum ea vă învaţă, să rămîneţi în El".

Este un gînd măreţ pentru un credincios care de puţin timp îl cunoaşte pe Dumnezeu. în creştinătate

sînt atît de multe învăţături deosebite. Poţi să auzi gîndurile cele mai contradictorii de la credincioşi. Şi atunci,

poate cel ce este de curînd întors la Dumnezeu, care cunoaşte atît de puţin, să rămînă pe calea cea dreaptă şi să

ştie care sînt gîndurile lui Dumnezeu? Răspunsul îl avem aici: "Aveţi ungerea de la Cel Sfînt şi cunoaşteţi

toate". Şi în verse tul 24 de asemenea este scris: "Ce aţi auzit de la început, să rămînă în voi". Cuvîntul lui

Dumnezeu ne dă adevărul şi Duhul Sfînt care lucrează în inimile noastre ne învaţă din acest Cuvînt şi ne

păzeşte de învăţături greşite.

Dar atunci, cum se face că cei credincioşi cad uneori în cîte o învăţătură greşită şi unii nu văd cînd adevărul este

atacatde o învăţătură greşită? PreoţiiVechiului Testamentnu puteau uneori să se apropie de prezenţa lui Dumnezeu,

din cauza vreunei necurăţii sau slăbiciuni (Lev. 21), deşi ei aparţineau de casa lui Aaron. Şi după ce apostolul a

spus în 1 Cor. 2.15, "cel duhovnicesc înţelege toate lucrurile", el trebuie să spună corintenilor în capitolul 3.1

că ei nu erau duhovniceşti, ci carnali (sufleteşti). Într-un sens practic ei nu stăteau în prezenţa apropiată a lui

Dumnezeu. Era ceva ce îi împiedica să fie acolo. A fi în prezenţa lui Dumnezeu este un privilegiu minunat, o
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negrăită binecuvîntare, o odihnă pentru inima celui credincios. Dar în cazul corintenilor. Dumnezeu nu era

totul pentru ai Săi. înaintea Lui nici un păcat nu poate sta, fără să fie înlăturat prin judecata de sine. Lumea nu

poate fi în locul unde stă El, în prezenţa Lui, şi de asemenea nimic din ce este al lumii, ci numai acela care s-a

curăţit pe sine însuşi prin judecata de sine şi a cărui inimă este predată Lui. Şi noi numai aşa putem fi acolo,

dacă dorim să ne purtăm în toate numai potrivit gîndurilor Lui şi astfel să părăsim propriile noastre gînduri.

Între corinteni erau probleme pămînteşti (sufleteşti). Printre ei era îngîmfare şi ceartă. înţelepciunea

omenească găsise primire printre ei. Răul moral era tolerat. Puterea lor de price pere se dusese, încît printre ei

unii ajunseseră la învăţături greşite (1 Cor 15.12).

Cum stau lucrurile cu noi cu fie care dintre noi şi cu toţi împreună în colectiv?

Pe lîngă 2 Cor. 1.21, faptul că sîntem pecetluiţi cu Duh Sfînt este spus şi în Efes. 1.13 Şi 4.30. In Ioan

6.27 se spune despre Domnul Isus: "Tatăl, adică însuşi Dumnezeu, pe El L-a însemnat cu pecetea Lui". Din

locurile diferite în care se vorbeşte despre pecetluire (vezi, de exemplu, Estera 8.8, Daniel 6.17, Ier. 32, Apoc.

5.1-7; 7.1-8) rezultă clar că ceea ce era pecetluit era însemnat ca reprezentînd proprietatea celui ce pecetluia.

Lucrul acesta îl găsim confirmat şi în toate lucrurile care vorbesc despre a fi pecetluit cu Duhul Sfînt. În

Efeseni l.10-12, Pavel vorbeşte despre evreii credincioşi care pe baza făgăduinţei aveau să fie părtaşi la slava şi

la împărăţia păcii pe pămînt, la împlinirea vremurilor . Dar după aceea, la versetul 13 el spune: "Şi voi, după ce

aţi auzit cuvîntul adevărului, evanghelia mîntuirii voastre, aţi crezut în el şi aţi fost pecetluiţi cu Duhul Sfînt al

făgăduiţei, care este arvuna moştenirii noastre, pentru răscumpărarea stăpînirii dobîndite, spre lauda slavei Lui

".

De aici înţelegem:

1. Că pecetluirea are loc după ce ai crezut şi este în legătură cu credinţa

2. Că ea are loc în vederea moştenirii.

Dar versetul 13 spune mai mult: Pecetluirea este pusă în legătură cu "evanghelia mîntuirii voastre" şi

cu credinţa mea. În Levitic 14 untdelemnul era pus pe urechea dreaptă, pe degetul cel mare de la mîna dreaptă

şi de la piciorul drept "peste sîngele jertfei pentru vină" Dacă ţinem seama cu atenţie la cuvintele şi imaginile

Scripturii, socotesc că putem spune că credinţa în lucrarea Domnului pentru iertarea păcatelor este pecetluită.

Noi sîntem păcătoşi dintre naţiuni, care nu aveau parte de făgăduinţe (Efes. 2.12). Dar noi am crezut în

lucrarea desăvîrşită a lui Hristos, în sîngele Său vărsat. Şi prin sîngele Lui avem pace cu Dumnezeu şi am fost

apropiaţi de El (Rom. 3.21-26; Col. 1.2o; Efes. 2.13, 14). Dumnezeu pecetluieşte faptul acesta. El îl recunoaşte

şi, ca semn al acestei lucrări, îşi pune pecetea pe el şi în acelaşi timp face ca pecetea aceasta să fie tare şi sigură.

Duhul Sfînt care locuieşte în noi este pecetea aceasta El este adeverirea că noi sîntem stăpînirea (posesiunea)

Lui.
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Efeseni 4.30 spune că am fost pecetluiţi cu Duhul Sfînt "pentru ziua răscumpărării" şi Efeseni 1.13 Şi

2 Cor. 1. 20 de asemenea vorbesc despre moştenirea viitoare. Aşa cum s-a arătat într-un capitol mai dinainte,

noi n-am primit încă răscumpărarea trupurilor noastre, iar răscumpărarea lor este încă de viitor. "Am fost

mîntuiţi în nădejde" (Rom. 8.23, 24). Dar lucrurile acestea viitoare totuşi nu sînt nesigure pentru noi, chiar dacă

nu sîntem iudei şi astfel nu avem parte la făgăduinţele date lor. Dumnezeu ne-a pecetluit, ca dovadă că

aparţinem Lui şi astfel vom avea parte la moştenirea Lui. Şi pecetea aceasta, Duhul Sfînt, este în acelaşi timp

arvuna, dovada că răscumpărarea aceasta va fi partea noastră. Căci prin Duhul Sfînt vom primi răscumpărarea

trupurilor noastre (Rom. 8.11). Deci, a fi "mîntuit în nădejde" are un înţeles cu totul diferit de cum se dă uneori

nici vorbă de nesiguranţă aici, ci dimpotrivă, de o siguranţă asupra căreia nici nu se mai poate discuta.

Dumnezeu Duhul Sfînt este deja acum pecetea prin care Dumnezeu ne recunoaşte ca fiind ai Săi şi El este în

acelaşi timp arvuna noastră că Dumnezeu îşi va împlini făgăduinţele Sale faţă de noi.

Capitolul 14 - Ca să nu faceţi tot ce voiţi Gal. 5.17

În capitolele precedente am văzut că Duhul Sfînt este o Persoană divină este Dumnezeu

Duhul Sfînt. Am văzut că El însuşi Se ocupă cu păcătoşii pierduţi, aducîndu-i la Dumnezeu, şi că

El pune în cei aduşi la El o viaţă nouă, o viaţă de înviere, care este una cu Domnul care a înviat

dintre cei morţi şi acum este în cer. Am văzut că Duhul vine să locuiască în cel ce este născut din

nou, care a crezut în lucrarea desăvîrşită a răscumpărării Domnului Isus; şi că Duhul este puterea

care îl aduce în părtăşie cu Tatăl şi cu Fiul, şi El îl asociază totodată cu un Domn care este lepădat

de lume şi a Cărui mărturie credinciosul trebuie să fie. Am văzut că El este Mîngîietorul şi că prin

El am primit izbăvirea de sub puterea păcatului şi că sîntem unşi şi pecetluiţi de El. Da, am văzut că

toate binecuvîntările şi privilegiile noastre sînt în legătură cu El şi că toată poziţia noastră este caracterizată de

locuirea Lui în noi. Noi sîntem "în Duhul".

Ce influenţă au toate aceste lucruri asupra vieţii noastre practice? Cu siguranţă, este cu neputinţă ca

Dumnezeu Duhul Sfînt să locuiască în noi şi lucrul acesta să nu aibă influenţă asupra vieţii noastre de toate

zilele. In Galateni 5, Efeseni 4.3o şi alte locuri se vorbeşte de lucrul acesta.

Galateni 5 ne spune de libertatea celui credincios. Am văzut în Romani 8 că cel credincios este

eliberat de legea păcatului şi a morţii şi îl vedem pe cel eliberat şi aici, în Galateni 5. În versetul 1 se spune:

"Hristos ne-a eliberat, ca să fim liberi; rămîneţi dar tari şi nu vă plecaţi iarăşi sub jugul robiei". Şi versetul 13

spune: "Aţi fost chemaţi la libertate, fraţilor; numai nu faceţi din libertatea aceasta o pricină de arătare a firii

pămînteşti". Astfel, în capitolul acesta libertatea este văzută sub două aspecte: în cea dintîi parte, ca o problemă

a neprihănirii şi în cea de a doua parte, ca cea care ne aduce şi ne asociază într-o sfinţenie practică.
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În cea dintîi parte a capitolului, libertatea este tratată în legătură cu legea. Galatenii au cunoscut

răscumpărarea care este în Hristos Isus şi au avut parte de ea. Si acum, unii vroiau să-i pună iar sub jugul legii.

Dar apostolul le spune că atunci ei ar fi lipsiţi de orice binecuvîntare care este în Hristos, oricare ar fi pricina

pentru care ei s-ar aşeza sub lege. Chiar dacă cineva ar face lucrul acesta "ca mulţumiren, aşa cum se spune

deseori, rezultatul este acelaşi. Legea are a face numai cu omul natural, care nu-i împlineşte cerinţele şi care

deci vine la judecată. Deşi ea este sfîntă şi dreaptă, ea nu are totuşi puterea să îndrepte sau să împace. În nici un

fel ea nu poate îmbunătăţi firea cea veche şi ea niciodată nu este regula de viaţă a firii celei noi. Omul cel vechi

în cel credincios (care a murit în Hristos) nu este supus ei, iar omul cel nou nu are nevoie de ea. Creaţia cea

nouă are un cu totul alt obiect şi o altă putere lucrează în ea, ca să dea roade care sînt bune şi plăcute înaintea

lui Dumnezeu. Hristos este obiectul ei, Hristos realizat în puterea Duhului Sfînt. Aceasta este adevărata

libertate.

Dar libertatea este tratată şi în alt fel. Creştinul care a fost făcut liber nu mai este în firea pămîntească,

aşa cum am văzut în Romani 8.9, dar firea pămîntească este încă în el. Şi firea aceasta pămîntească are

pofte'pofte care arată ce este în firea pămîntească: numai rău, plină de păcate şi vrăjmăşie împotriva lui

Dumnezeu. Galateni 5.19-21 ne dă o descriere înspăimîntătoare a acestor pofte. Dacă împlinesc poftele

acestea, atunci eu nu mai sînt liber, ci din nou devin un sclav al păcatului. Ce trebuie să fac acum? Firea

pămîntească este în mine şi aşteaptă să mă facă să-i împlinesc poftele. Trebuie să lupt împotriva acestei firi

păcătoase? Romani 7 ne-a învăţat că atunci în mod sigur voi suferi înfrîngere, căci nu am putere să biruiesc

firea păcătoasă, nici chiar să fac legea ca regulă a vieţii mele.

Apostolul dă răspunsul: "Umblaţi în Duhul şi nu veţi împlini poftele firii pămînteşti". Noi, în care

locuieşte Duhul Sfînt, sîntem în Duhul, putem umbla în Duhul în viaţa: cea de toate zilele şi atunci nu vom

împlini poftele firii noastre vechi. Dacă eu nu am putere să biruiesc firea păcătoasă, Duhul Sfînt desigur are

această putere. Şi dacă firea păcătoasă pofteşte împotriva Duhului încercînd în felul acesta să ne ţină pe loc

cînd dorim să ne purtăm potrivit Duhului Duhul Sfînt stă împotriva firii păcătoase şi o biruie. Şi El face lucrul

acesta, pentru ca noi să nu facem ce am dori, ci numai ce este potrivit voii lui Dumnezeu, în aşa fel încît, în

măsura noastră, să se poată găsi în noi ceea ce putea spune Domnul Isus: "Eu fac totdeauna ce îi este plăcut".

Se găseşte atitudinea aceasta în noi Răspunsul nu are de ce să fie îndoielnic. Putem şti foarte bine dacă

faptele firii pămînteşti sau roada Duhului se găsesc în viaţa noastră. Ele sînt atît de deosebite între ele, încît le

putem recunoaşte de îndată.

Desigur, nimeni n-a pus vreodată la îndoială că desfrînarea, necurăţia, patima, idolatria etc. sînt fapte

ale firii pămînteşti. Dar am ajuns să înţelegem de asemenea că luptele, certurile, neînţelegerile, curentele de

opinii şi geloziile sînt fapte ale firii pămînteşti? Şi am înţeles că chiar dacă viaţa ne-ar fi ireproşabilă, mersul

nostru ar putea fi totuşi potrivit firii pămînteşti? Citiţi Pilipeni 3. Să nu ne înşelăm! Este o caracteristică sigură
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care ne poate spune dacă ce facem este prin Duhul sau prin firea pămîntească. Duhul caută numai sla va

Domnului Isus şi niciodată slava noastră. Şi El nu face ceva care ar fi alături de ce este în Biblie. Tot ce facem

noi ca să primim cinste este de la firea pămîntească. Să ne judecăm pe noi înşine!

Efeseni 4.17-32 vorbeşte despre viaţa noastră zilnică. Şi apoi, în versetul 3o spune: "Să nu întristaţi pe

Duhul Sfînt al lui Dumnezeu". Dumnezeu Duhul Sfînt locuieşte în noi. 1 Corinteni 6.19 spune lucrul acesta

atît de clar: "Nu ştiţi că trupul vostru este templul Duhului Sfînt, care este în voi?" Şi nu trebuie El atunci să

aibă conducerea vieţii noastre? Nu îl vei întreba atunci pe Dumnezeu ce trebuie să faci, pentru ca El să te

folosească?

Dacă noi facem voia noastră, nu va fi El atunci întristat? Folosim noi trupul nostru, acest trup care este

templul Său, în aşa fel încît El să nu fie întristat? Sau uneori îl foloseşti cu totul altfel, poate cînd eşti în locuri

izolate singur? Dacă te duci undeva departe, îţi aminteşti că Duhul Sfînt locuieşte în tine? Poţi tu să iei pe

Duhul Sfînt oriunde obişnuieşti să mergi? Este tot ce vezi şi auzi potrivit cu sfinţenia Lui? Poate El să vadă şi

să audă tot ce spui tu sau ce faci tu, fără să fie întristat? Să ne punem cu toată seriozitatea astfel de întrebări.

Capitolul 15 - Plini şi umpluţi de Duh Sfînt

În Scriptură găsim două expresii care sînt în legătură cu subiectul nostru, adică "plin de Duh Sfînt" şi

"umplut cu Duh Sfînt". Aceste expresii se aseamănă foarte mult una cu alta şi deseori se confundă. Totuşi ele

nu sînt unul şi acelaşi lucru.

În Biblie numai de patru ori se spune de cîte cineva că a fost plin de Duhul Sfînt şi anume în Luca 4.1,

Fapte 6.5 (vezi şi vers. 3), Fapte 7.55 şi Fapte 11. 24. Cel dintîi text vorbeşte de Domnul Isus. El, căruia Tatăl

nu I-a dat Duhul cu măsură (Ioan 3.34) a fost într-adevăr plin de Duhul Sfînt. Dar lucrul acesta este spus şi de

Ştefan şi Barnaba. Iar în Fapte 6.3 apostolii spun mulţimii ucenicilor să aleagă dintre ei oameni "plini de Duh

Sfînt".

De aici se vede clar că expresia aceasta nu arată o stare trecătoare, deşi desigur nu s-ar putea spune şi

de Barnaba, de exemplu, că ar fi rămas aşa pînă ce a murit. Ea arată o stare spirituală a omului stare în care

nimic nu împiedică lucrarea Duhului Sfînt şi în care fiecare simţămînt, gînd, cuvînt şi faptă sînt controlate în

mod constant de El. Ce stare slăvită!

Despre Ştefan se spune de asemenea că era plin de credinţă, de har şi de putere, că făcea minimi şi

semne mari printre popor, şi că iudeii nu puteau sta împotriva înţelepciunii şi duhului cu care vorbea el.

Potrivnicii lui i-au văzut faţa ca o faţă de înger (Fapte 6. 15). Şi cînd a fost împroşcat cu pietre, el a văzut slava

lui Dumnezeu şi pe Isus stînd în picioare la dreapta lui Dumnezeu
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Despre Barnaba ni se spune că numele lui însemna "fiu al mîngîierii" şi că el şi-a vîndut un ogor şi a

dat banii apostolilor (Fapte 4.36,37). Şi în Fapte 11 se spune că el era un om bun şi plin de credinţă, şi Duhul

Sfînt spune în legătură cu aceasta că o mare mulţime a fost adăugată la Domnul (vers. 24).

Expresia "umplut cu Duh Sfînt" se întîlneşte mai des. în Exod 28.3 şi Deut. 34.9 este amintită deja

ideea de a fi umplut cu un duh de înţelepciune, iar în Exod 31.3 umplut cu Duhul lui Dumnezeu. In Noul

Testament găsim expresia aceasta folosită în Luca 1.15,41, 67 în legătură cu Ioan Botezătorul, cu mama şi tatăl

lui iar în Fapte 2.4; 4.8,31; 9.17; 13.9,52 şi Efeseni 5.18 în legătură cu Petru, cu Pavel şi cu toţi ucenicii. De

două ori se spune că aveau să fie umpluţi (Ioan Botezătorul şi Pavel), de cinci ori că au fost (in sensul că au

devenit) umpluţi şi de două ori că erau umpluţi (ca o stare în prezent, spunîndu-se despre Petru şi Pavel).

Ultimul loc unde se întîlneşte expresia aceasta (Efes. 5.18) este un îndemn: "Fiţi plini (umpluţi) de Duh!» Cînd

citim toate aceste locuri în contextul lor, vedem că a fi umplut de Duhul este totdeauna în legătură cu o lucrare

pentru Dumnezeu uneori în adevăr cu o lucrare bine definită şi prelungită, cum este cazul lui Ioan Botezătorul

şi Pavel, dar de obicei cu o slujire temporară, cu prorocia şi mărturisirea numelui Lui. Ce înseamnă a fi umplut

în felul acesta? Socotesc că Faptele Apostolilor 1.8 ne dă răspunsul: "Veţi primi o putere cînd va veni Duhul

Sfînt peste voi şi îmi veţi fi martori .

Vedeţi cît de plină de putere era mărturia lui Ioan Botezătorul şi a lui Pavel! Vedeţi cum Petru, care se

temuse înainte de o tînără slujnică, mărturiseşte apoi pe Domnul Isus înaintea unei mari mulţimi de iudei din

diferite ţări. Da, vedeţi cum spune maimarilor poporului că nu este altă mîntuire decît prin Numele lui Isus, pe

care ei îl lepădaseră şi li răstigniseră. Şi în Faptele Apostolilor 4.31 toţi cei ce au fost umpluţi cu Duh Sfînt

mărturiseau Cuvîntul lui Dumnezeu cu îndrăzneală.

De ce mărturia noastră, atît în prezentarea evangheliei faţă de cei nemîntuiţi, cît şi în prezentarea

adevărului lui Dumnezeu faţă de cei credincioşi este deseori atît de fără putere? Credincioşii din Faptele

Apostolilor nu foloseau multe ajutoare şi cine ştie ce metode. Ei nu discutau care ar fi cea mai bună metodă de

evanghelizare, nici nu formau organizaţii care să ia asupra lor însărcinarea de a vesti evanghelia în alte ţări sau

de a învăţa adevărurile lui Dumnezeu. Ei lucrau simplu, potrivit trimiterii pe care o primiseră de la Dumnezeu

şi dovedită prin puterea Duhului Sfînt.

Aici nu este vorba de locuirea Duhului Sfînt in cei credincioşi. De la Rusalii, El locuieşte în fiecare

credincios, astăzi ca şi atunci. A te ruga pentru a primi Duhni Sfînt, aşa cum fac unii credincioşi, este un lucru

cu totul alături de adevărul care ne-a fost descoperit. Dar, după ce Duhul Sfînt a venit aici pe pămînt şi a

început să locuiască în fiecare credincios, vedem că fiecare în parte sau întregul grup erau de asemenea

umpluţi cu Duh Sfînt. Şi nu vedem nimic despre vreo rugăciune în acest scop, deşi în Efeseni 5.18 sîntem

îndemnaţi să fim umpluţi de Duh. În Faptele Apostolilor găsim că ei şi-au ridicat glasul cu ion gînd către

http://www.vesnicia.ro/


Duhul Sfânt este o Persoană Divină H. L. Heijkoop

____________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

Dumnezeu şi L-au rugat să le dea putere să vorbească despre Numele Său cu îndrăzneală. Ca răspuns la

rugăciunea aceasta, ei au fost umpluţi cu Duh Sfînt şi au vestit cu îndrăzneală Cuvîntul lui Dumnezeu.

Vinul care poate însemna curajul firesc şi veselia inimii nu-şi găseşte locul în lucrarea lui Dumnezeu

(Luca 1.25; Efes. 5.18). Numai puterea şi bucuria Duhului Sfînt îşi pot avea locul aici. Şi atunci cînd cei ce au

fost chemaţi de Dumnezeu sînt conştienţi că nimic din omul firesc nu poate fi de vreun folos în împlinirea

vreunei lucrări pe care le-a încredinţat-o Dumnezeu şi deci fără să folosească mijloace şi ajutoare omeneşti se

îndreaptă spre Dumnezeu pentru tot ce au nevoie şi se lasă să fie folosiţi ei înşişi de Duhul Sfînt atunci ei vor fi

umpluţi de Duh şi slujba lor va da o dovadă evidentă despre lucrul acesta.

Ce bucurie, ce putere şi ce slăvire a lui Dumnezeu vedem la Elisabeta şi Zaharia (Luca 1), în ziua

Rusaliilor şi după aceea (Fapte 2.11; 15.52) şi în Efeseni 5.18.21!

Şi călăuzirea aceasta a Duhului Sfînt este necesară nu numai pentru o anumită lucrare. Romani 8.14

spune: "Toţi cei ce sînt călăuziţi de Duhul lui Dumnezeu sînt fii ai lui Dumnezeu". Nu sîntem în stare să trăim

din plin poziţia înaltă pe care Dumnezeu în harul Său ne-a dat-o, poziţia de "fii ai lui Dumnezeu", dacă vieţile

noastre nu sînt călăuzite de Duhul Sfînt. Şi cum ar putea fi posibil altfel? Români 7 ne învaţă că noi nu avem

putere şi, cînd am învăţat să ne cunoaştem cît de cît pe noi înşine, ne dăm seama că aşa este. Dar Dumnezeu

spune de asemenea: "Puterea Mea în slăbiciune este făcută desăvîrşită" (2 Cor. 12.9). Şi fiii lui Core spun în

Psalmul 84.5:'"Bine cuvîntat este omul a cărui tărie este în Tine!" Da, puterea aceasta, izvorul puterii,

Dumnezeu Duhul Sfînt locuieşte în mine! Nu este de ajuns faptul acesta? Nu poate El să-mi dea biruinţa

asupra oricărui vrăjmaş, atît în mine însumi cît şi în afară de mine? Nu poate viaţa mea, în situaţia aceasta, să

fie o viaţă de biruinţă, în care Dumnezeu să fie slăvit? Slujba mea, lucrarea pe care El mi-a încredinţat-o, nu

poate ea atunci să fie plină de binecuvîntare pentru alţii şi pentru mine însumi, şi să fie spre slava lui

Dumnezeu? Nu pot eu atunci să ştiu cum să mă port ca să fiu potrivit gîndurilor lui Dumnezeu în toate

lucrurile, încît să nu fiu nesigur în privinţa lucrurilor pe care le am de făcut?

Da, de o mie de ori da! Duhul lui Dumnezeu cunoaşte gîndurile şi voia lui Dumnezeu în mod

desăvîrşit (1 Cor. 2.1o). El îmi cunoaşte inima şi îmi exprimă dorinţele înaintea lui Dumnezeu (Rom. 8.2627).

El are cuvinte duhovniceşti pentru mine, ca să pot comunica altora lucrurile duhovniceşti pe care mi le-a

descoperit, pentru ca şi ei să le poată avea (1 Cor. 2.10-13). Şi El este puterea divină care doreşte să

împlinească orice lucru în mine, în viaţa mea personală şi în slujba mea pentru Dumnezeu.

Dar la ce foloseşte puterea care nu este lăsată să lucreze? De ce ajutor îmi poate fi să locuiască Duhul

Sfînt în mine, dacă eu nu-L las să lucreze? 0 locomotivă poate să aibă aburi în ea şi totuşi să nu se mişte,

deoarece aburii nu-şi pot desfăşura energia. Să te tot sileşti s-o mişti, că nu poţi. Poate împreună cu mai mulţi

şi printr-o bună organizare, ai reuşi s-o urneşti puţin. Dar se poate compara un astfel de rezultat cu ce face de
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fapt mecanicul, cu o singură mişcare? El întoarce manivela care oprea energia să se desfăşoare şi locomotiva

merge atunci fără greutate şi trage după ea un tren întreg.

Am întors şi noi manivela? Poate Duhul Sfînt să-Şi desfăşoare fără piedici puterea Sa în noi? Sau mai

sînt piedici? Mai stăm încă în calea Lui cu puterea noastră, cu mintea noastră, cu priceperea noastră de a

organiza lucrurile, cu rîvna noastră, poate cu păcatele noastre? Dacă lucrurile acestea sînt prezente, dacă este

chiar un singur lucru de-al nostru, Duhul Sfînt nu poate lucra în noi. Dar dacă sîntem conştienţi că "am fost

răstigniţi împreună cu Hristos" (Gal. 2.2o), atunci viaţa noastră întreagă va fi deschisă înaintea Lui, în aşa fel

încît El să aibă conducerea ei.

Deseori se spune că este atît de greu să urmezi călăuzirea Duhului Sfînt, iar uneori imposibil, deoarece

noi nu ştim totdeauna ce vrea El.

Dacă Dumnezeu Duhul Sfînt locuieşte în noi şi noi îi lăsăm conducerea vieţii noastre, nu ne va face El

cunoscut voia Lui, limpede, fără nici o neclaritate? Să privim la Modelul nostru desăvîrşit, la Domnul Isus. El

a fost dus de Duhul în pustie (Luca 4.1) şi S-a întors în puterea Duhului în Galileea (vers. 14). Prin Duhul, El a

învăţat, a mîngîiat, a vindecat (vers. 18.19; şi a scos afară demonii (Mat. 12.28). Da, prin Duhul El S-a adus pe

Sine însuşi jertfă fără pată lui Dumnezeu (Evr. 9.14). Şi în Faptele Apostolilor aflăm că Duhul a spus lui Petru:

"Iată, trei oameni te caută; scoală-te, du-te la ei şi mergi cu ei, fără să te îndoieşti de ceva deoarece Eu i-am

trimis" (Fapte lo.l9,2o). În capitolul 13.2, Duhul Sfînt spune: "Puneţi-Mi deoparte pe Bamaba şi pe Saul,

pentru lucrarea la care îi trimit". Apostolii puteau spune în capitolul 15.28: "S-a părut potrivit Duhului Sfînt şi

nouă". În Fapte 16.6,7 Duhul Sfînt i-a oprit pe Pavel şi pe Sila să vestească în Asia şi nu i-a lăsat să se ducă în

Bitinia în capitolul 2o.23 Pavel spune că Duhul Sfînt îl înştiinţa în fiecare cetate că avea să fie legat în capitolul

21.4 ucenicii spuneau prin Duhul ca el să nu se suie la Ierusalim (vezi şi vers. 11). Nu este aceasta o călăuzire

clară a Duhului Sfînt, aşa de clară încît pentru un credincios simplu să nu mai poată exista vreo îndoială?

Si tot aşa, lucrul acesta este posibil 'şi acum. Si astăzi Duhul Sfînt doreşte să ne arate în mod clar voia

Sa, însă numai dacă noi sîntem simpli şi dependenţi, supuşi Cuvîntului lui Dumnezeu şi dacă felul nostru de a

gîndi este format şi luminat de Cuvînt. Cîţi credincioşi au experimentat călăuzirea aceasta în viaţa lor! Nu ne-a

înştiinţat El adesea, cînd noi voiam să lucrăm potrivit propriilor noastre gînduri prin glasul acesta lăuntric care

ne provoca nelinişte? Nu ne-a amintit El adesea despre cîte un lucru pe care trebuia să-1 facem, dar pe care îl

tot uitam? Nu ne-a dat El deseori cîte ceva de făcut?

Un credincios istoriseşte că în timp ce era culcat în pat, seara, i-a venit în inimă gîndul că trebuie să

viziteze pe o anumită persoană care mărturisise odată că ar fi creştină, dar care trăia în păcat. Gîndul acesta a

devenit atît de puternic, încît el s-a sculat şi s-a dus, deşi persoana aceea locuia tocmai de cealaltă parte a

oraşului. Cînd a sunat la sonerie, chiar persoana aceea i-a deschis uşa şi l-a întrebat ce dorea. Atunci

credinciosul i-a spus sincer ce i s-a întîmplat. Şi acela i-a răspuns: "Ce minune! În clipa în care ai sunat, eu mă
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urcasem pe un scaun, cu o frînghie în jurul gîtului, ca să mă spînzur. Cînd ai sunat, mi-a venit gîndul că ar

trebui întîi să văd cine sună aşa de tîrziu".

Un alt credincios s-a dus la înmormîntarea unei tinere care murise subit.

Lîngă uşa casei unde se afla cea moartă, el a întîlnit pe un credincios, prieten al familiei şi l-a întrebat

dacă Maria fusese mîntuită. Răspunsul a fost: "Acum trei săptămîni am avut un puternic îndemn să-i vorbesc,

dar nu i-am vorbit. Acum, nu pot da vreun răspuns!" Apoi vizitatorul a pus aceeaşi întrebare învăţătoarei de la

şcoala de duminică. Plină de tristeţe, ea a răspuns: "Acum două săptămîni parcă un glas îmi spunea că trebuie

să vorbesc Măriei; n-am ascultat de acest glas şi acum nu ştiu ce a fost cu ea!" Adînc impresionat, cel ce

pusese întrebarea aceasta s-a dus la mama fetei şi i-a spus: "Maria era credincioasă, nu este aşa?" Lacrimi

curgeau din ochii mamei şi prin sughiţuri spunea: "Acum o săptămînă un glas din lăuntru mă înştiinţa:

Vorbeşte Măriei! M-am gîndit să-i vorbesc, dar am tot neglijat şi ştiţi cît de pe neaşteptate a plecat ea şi acum

nu ştiu!"

Iată că Duhul Sfînt a dorit să folosească trei persoane ca să vorbească tinerei aceleia care era tocmai

lîngă poarta veşniciei. Dar persoanele acestea nu I-au urmat îndemnul, n-au fost gata să asculte imediat.

Domnul să ne facă gata să auzim şi să ascultăm! "Toţi cei ce sînt călăuziţi de Duhul lui Dumnezeu sînt

fii ai lui Dumnezeu".

Capitolul 16 - Botezul cu Duh Sfînt

Pînă acum ne-am ocupat cu semnificaţia revărsării Duhului Sfînt pentru fiecare credincios în parte.

Acum vom vedea ce înseamnă faptul acesta pentru' cei credincioşi în colectiv. Putem începe cu 1 Cor.

12.12,13: "După cum trupul are multe mădulare, dar toate mădularele fiind multe, sînt un singur trup, tot aşa

este Hristos. Şi de asemenea în puterea Duhului am fost botezaţi într-un singur trup, fie iudei fie greci, fie robi

fie liberi şi am fost adăpaţi dintr-un singur Duh".

Adunarea, trupul lui Hristos, ne este prezentată aici. Ne este arătat ce face Dumnezeu: El nu numai că

mîntuieşte sufletele, dar le şi strînge laolaltă. Şi nu numai că îi adună, dar El îi face pe credincioşii dintre evrei

şi dintre celelalte naţiuni, în timp ce sînt încă pe pămînt, să fie un singur om nou în Hristos, adică trupul Său.

Este ceva într-adevăr nou. Pînă în vremea aceasta, ei erau foarte categoric separaţi, potri vit însăşi poruncii Lui,

iar cei dintre naţiuni nu aveau parte de privilegiile iudeilor (Exod 12.45; Ezra 9).

Dar acesta este un adevăr nu numai exclusiv al Noului Testament, dar este totodată deplin descoperit

numai printr-un singur apostol, şi anume în scriferile lui Pavel. În Efeseni 3 el spune lucrul acesta îndeosebi. Şi

începutul îl găsim chiar la întoarcerea sa la Dumnezeu. Cînd era pe drumul Damascului, ca să ia legaţi pe

ucenicii lui Isus, pe care îi ura, cerul s-a deschis şi un glas s-a auzit: "Saule, Saule, pentru ce Mă prigoneşti?" şi

"Eu sînt Isus, pe care-L prigoneşti tu" (Fapte 9.4,5% Isus Cel slăvit în ceruri Se făcea una cu ucenicii Săi
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dispreţuiţi pe pămînt. Şi unitatea aceasta este atît de mare, încît în 1 Cor. 12.12, cînd se vorbeşte de totalitatea

celor credincioşi, se putea spune: "tot. aşa este şi Hristos".

Găsim adevărul acesta dezvoltat îndeosebi în epistola către Efeseni. În Efeseni 3.3-6 se spune: "Prin

descoperire ni s-a făcut cunoscut taina aceasta... care în alte generaţii n-a fost făcută cunoscută fiilor oamenilor

aşa cum a fost acum descoperită sfinţilor apostoli şi proroci, în puterea Duhului, că adică cei dintre naţiuni sînt

împreună moştenitori şi acelaşi trup". Aflăm aici că iudeii credincioşi, ca şi credincioşii care nu erau iudei, erau

uniţi ca moştenitori şi mădulare ale aceluiaşi trup. Efeseni 2 ne face să vedem cum este cu putinţă lucrul acesta.

"Căci El este pacea noastră, care din doi a făcut unul şi a dat jos zidul de la mijloc care îi despărţea, înlăturînd

vrăjmăşia în trupul Său, legea poruncilor în rînduirile ei, ca să-i facă pe cei doi să fie un singur om nou, făcînd

astfel pace; şi ca să-i poată împăca pe amîndoi cu Dumnezeu, într-un singur trup, prin Hristos, înlăturînd

vrăjmăşia".

Prin cruce, despărţirea a fost înlăturată. Niciodată n-ar fi îndrăznit un evreu să facă lucrul acesta, nici

n-ar fi putut să-l facă, căci prin aceasta ar fi adus pe vreunul dintre naţiuni în locul unde se exercita favoarea;

prezenţa celui dintre naţiuni făcea ca evreul să se fi înlăturat pe sine din locul acesta. La cruce totuşi ruina

completă a omului a devenit evidentă. Poporul cel mai privilegiat, care fusese pus deoparte de către Dumnezeu

şi umplut de bunătăţi, L-a lepădat pe Dumnezeu şi L-a răstignit pe Fiul lui Dumnezeu. Acum, binecuvîntarea

era posibilă numai pe temeiul harului suveran. Şi nu mai putea fi deosebire în privinţa aceasta între iudeu şi

grec. De aceea amîndoi pot fi aduşi să facă parte din acelaşi trup. Efeseni 1.2o-23 ne vorbeşte despre Cel ce

este Capul. "El L-a dat (pe Hristos) să fie Cap peste toate lucrurile adunarii, care este trupul Său, plinătatea

Celui ce împlineşte totul în toţi'1.

Efeseni îl prezintă pe Domnul Isus ca om. În versetul 17 se spune: "Dumnezeul Domnului nostru Isus

Hristos". Dar atîta timp cît Domnul nu murise încă pe cruce, nu putea să devină Capul trupului. "Dacă bobul

de grîu care cade pe pămînt nu moare, rămîne singur, dar dacă moare, aduce multă roadă" (Ioan 12.24). De

aceea S-a dus El la cruce, ca să poată slăvi pe Dumnezeu şi să ne răscumpere pe noi. i Dumnezeu, care a fost

slăvit atît de esăvîrşit prin lucrarea Sa de pe cruce, L-a înviat dintre cei morţi şi L-a aşezat la dreapta Sa în

ceruri. Şi Dumnezeu ne-a înviat şi pe noi, care sîntem ai lui Hristos, împreună cu El (Efes. 2.6).

Am văzut în Efeseni 2 că trupul putea fi format numai pe temeiul crucii. Dar nu putea fi format înainte

ca şi Cel ce este Capul să fie înălţat sus. Nu Capul este pentru trup, ci trupul pentru Cap. Şi de aceea trupul

putea să fie format pe pămînt, numai atunci cînd Capul a fost slăvit la dreapta lui Dumnezeu. Numai moartea

şi învierea puteau fi singura temelie, şi numai Hristosul Cel înviat şi slăvit putea să fie Capul. Astfel, vedem că

toate adevărurile se centrează în jurul lui Hristos, a crucii Lui şi a locului pe care El îl are la dreapta lui

Dumnezeu.
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Deci ce am aflat că este cel mai mare adevăr cu privire la adunarea lui Dumnezeu? Că ea este trupul

lui Hristos, după ce El a împlinit lucrarea de răscumpărare şi datorită lucrării acesteia a înlăturat în mod

desăvîrşit păcatul, ca să slăvească pe Dumnezeu şi să îndreptăţească pe cel credincios. Şi de aici urmează că

mădularele trupului lui Hristos, nu numai că au fost născute din nou şi au fost îndreptăţite de păcatele lor prin

sîngele lui Hristos, dar ele au fost de asemenea făcute una cu Hristos, Capul lor binecuvîntat, care se află la

dreapta lui Dumnezeu, în timp ce Dumnezeu locuieşte în cei răscumpăraţi prin Duhul. Ei sînt nu numai

credincioşi şi sfinţi oricine a crezut cu adevărat în Dumnezeu, de la Adam, era aşa ei sînt creştini, şi lucrul

acesta este infinit mai mult.

Şi cum ajung aceşti creştini să fie adăugaţi în trupul lui Hristos? Strîngîndu-se laolaltă vinii cu alţii, pe

baza unei mărturii comune? Sau avînd acelaşi crez? Sau prin botez?

Sfînta Scriptură nu cunoaşte astfel de motive. Ei sînt una prin Duhul Sfînt, care a venit pe pămînt după

înălţarea în slavă a Omului slăvit, a Celui ce este Capul aşezat la dreapta lui Dumnezeu. "Şi în puterea unui

singur Duh, noi toţi am fost botezaţi într-un singur trup". Adunarea, trupul lui Hristos, a fost alcătuită în felul

acesta la Rusalii (Fapte 2) şi fiecare credincios, în clipa în care primeşte Duhul Sfînt este adăugat acestui trup şi

astfel este unit cu Hristos. Ce poziţie minunată! Mădular al trupului lui Hristos şi făcut una cu Domnul în slavă,

la dreapta lui Dumnezeu!

Nicăieri în Scriptură nu se vorbeşte despre trupul lui Hristos la plural. Multe trupuri se găsesc în

creştinătate. Dar Capul are un singur trup şi orice altceva este ceva mincinos, o pricină de adîncă întristare şi

ruşine pentru cei ce cunosc Cuvîntul lui Dumnezeu în această privinţă.

Dar ce trebuie să facă un creştin în mijlocul confuziei atît de mari din jurul lui? Acest "un singur trup"

nu se mai arată în afară pe pămînt. Trebuie oare ca creştinul să se resemneze cu ceea ce este greşit şi să ia parte

la greşeală? Cuvîntul lui Dumnezeu dă răspuns oricărei întrebări. "Căutaţi să păstraţi unitatea Duhului, prin

legătura păcii. Este un singur trup şi un singur Duh, după cum şi voi aţi fost chemaţi la o singură nădejde a

chemării voastre" (Efes. 4.3,4).

Nici un credincios care doreşte să fie ascultător de Cuvîntul lui Dumnezeu nu se poate resemna la o

stare de lucruri omenească şi să ia parte la ea. Trebuie el atunci să încerce să restabilească unitatea aceasta?

Unitatea stabilită de Duhul nu poate fi distrusă de om. Ea există şi acum, iar noi sîntem chemaţi s-o păstrăm şi

astfel s-o realizăm într-un sens practic. Şi cum putem face lucrul acesta?

Este vreo altă cale decît de a rupe legăturile cu orice "unitate" făurită de oameni, ascultînd astfel de

Cuvîntul lui Dumnezeu, spre cinstirea Capului nostru slăvit? Şi atunci, ca simple mădulare ale trupului lui

Hristos şi nimic mai mult, sub călăuzirea Duhului Sfînt, manifestînd unitatea aceasta numai acolo unde potrivit

Scripturii este cu putinţă, putem lua parte la masa Domnului (1 Cor. 10.15-22).
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Chiar dacă într-o localitate mare ar fi numai doi sau trei care s-ar aduna împreună în felul acesta, ar

urma să păstrezi unitatea Duhului în legătura păcii, participînd la singura expresie a trupului lui Hristos din

locul acela.

Capitolul 17 Templul lui Dumnezeu

"În care de asemenea sînteţi zidiţi împreună, ca să alcătuiţi locuinţa lui Dumnezeu în Duhul" (Efes.

2.22).

"Nu ştiţi că voi sînteţi templul lui Dumnezeu şi că Duhul lui Dumnezeu locuieşte în voi? Dacă strică

cineva templul lui Dumnezeu, îl va nimici Dumnezeu. Căci templul lui Dumnezeu este sfînt şi aşa sînteţi voi"

(1 Cor. 3.16,17).

În paginile de mai înainte am văzut că Duhul Sfînt a botezat pe cei credincioşi într-un singur trup în

ziua Rusaliilor (Fapte 2), într-un singur trup, trupul lui Hristos, al cărui Domn slăvit în ceruri îi este Capul

(Efes. 1.2o-23). În versetele de mai sus vedem însă şi un alt adevăr: creştinii împreună constituie templul lui

Dumnezeu, o locuinţă a lui Dumnezeu în Duhul.

Adevărurile acestea nu sînt independente -unele de altele. Sînt două aspecte ale aceluiaşi lucru.

Amîndouă se referă la adunare, dar o privesc din aspecte diferite. Iată, de exemplu, în Efeseni 1.22, "adunarea,

care este trupul Lui" şi în Timotei 3.15 "casa lui Dumnezeu, care este adunarea Dumnezeului Celui viu". Cum

s-a spus deja, caracteristic creştinismului este că are un Domn slăvit în ceruri, iar Duhul Sfînt locuieşte pe

pămînt. Trupul lui Hristos ne prezintă într-un mod deosebit părtul şi a noastră cu Hristos însuşi ca Cel cel este

Capul adunării, în cer. Dar Duhul Sfînt vede adunarea nu numai în felul acesta, ci şi ca locuinţă a lui

Dumnezeu în Duhul. Şi acesta este locul Duhului Sfînt pe pămînt. Aşa putem înţelege poziţia pe care adunarea

o are în prezent pe pămînt. Amîndouă laturile adevărului acestuia confirmă faptul că adunarea n-a existat

înainte de Rusalii.

N-a fost ceva asemănător trupului lui Hristos sau locuinţei lui Dumnezeu în Duhul, înainte ca păcatul

să fi fost judecat pe cruce şi Duhul Sfînt să fi coborît pe pămînt ca să formeze adunarea. Lucrul acesta este de

foarte mare însemnătate practică pentru inima care îl cunoaşte. Şi totuşi unii credincioşi socotesc că adunarea

exista deja şi înaintea Rusaliilor, ba chiar de la Adam. Dar dacă vor cîntări bine cele scrise în Cuvîntul lui

Dumnezeu, vor înţelege că gîndul acesta este greşit.

În toată epistola către Efeseni, numai creştinilor li se vorbeşte. Ea este adresată "credincioşilor în

Hristos Isus". Şi Duhul Sfînt vrea să arate hotărît că sistemul evreiesc fusese pus deoparte şi că venise în loc

ceva nou. La crucea lui Hristos s-a arătat clar că omul era mort în păcate şi greşeli şi de aceea nu putea fi vreo

deosebire între iudei şi celelalte naţiuni. Atîta timp cît totul era numai har (Efes. 2.4-loj, nici un privilegiu nu

mai putea exista. Nu mai putea rămîne nici o deosebire pe temeiul privilegiilor pămînteşti. S-a arătat deci că
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Hristos în moartea Sa a înlăturat zidul despărţitor şi datorită sîngelui Său a adus împăcarea cu Dumnezeu prin

crucea Sa, că nu mai este nici o deosebire şi că ei sînt creaţi de El într-un om nou, adunarea fie că e văzută ca

trup al lui Hristos sau ca locuinţă a lui Dumnezeu în Duhul. Deosebirea dintre iudei şi greci nu-şi mai avea

locul pe temelia pe care este zidită adunarea, deşi chiar Dumnezeu făcuse şi confirmase această deosebire în

zilele dinainte.

Găsim adunarea în unele tipuri şi înfăţişări ale Vechiului Testament, de exemplu ca soţie în Eva (Efes.

5.31.32) şi ca templu al lui Dumnezeu. Dar adevărul însuşi despre adunare nu fusese încă descoperit. Era o

taină care a fost descoperită prin apostoli şi proroci (Efes. 3.5). Şi nu găsim nici un tip al adunării ca'trup al lui

Hristos, unit cu capul ei ceresc.

Apostolii şi prorocii au pus temelia. Din capitolul 3.5 se vede clar că este vorba de prorocii Noului

Testament, şi nu ai Vechiului Testament. în privinţa aceasta expresia însăşi exclude un astfel de gînd. Apostolii

sînt menţionaţi mai întîi şi ei sînt văzuţi împreună cu prorocii ca fiind un singur grup. În greceşte este folosit un

singur articol cînd se spune despre "apostoli şi proroci".

Cînd a fost pusă temelia?. Atunci cînd a păcătuit omul? Nu, ci patru mii de ani mai tîrziu, cînd a venit

Hristos, cînd a murit pentru păcat, a înviat dintre cei morţi şi S-a înălţat la cer. Şi Efeseni 2.21 spune că "toată

clădirea creşteîmpreunăcasă fieuntemplusfînt înDomnul". Într-ozieavaficompletă înslavă,cîndcortul luiDumnezeu

vaficuoameniipepămîntulcelnou(Apoc.21.2,3).Darnuestevorbanumaideoclădire înviitor.Estevorbadeasemenea

de casa lui Dumnezeu "în care sînteţi zidiţi împreună ca să fiţi o locuinţă a lui Dumnezeu în Duhul". "Nu ştiţi că voi sînteţi

templulluiDumnezeu?"

Cel dintîi verset din Efeseni 2 ne prezintă starea îngrozitor de tristă în care se găseşte omul. După

aceea aflăm răscumpărarea şi pe temeiul acesta vrea Dumnezeu să locuiască împreună cu noi. Nicăieri în

Scriptură nu găsim că Dumnezeu ar locui cu oamenii, decît numai după ce s-a înfăptuit răscumpărarea. Aşa

este şi în exemplele Vechiului Testament. Dumnezeu n-a locuit împreună cu Adam înainte de cădere, nici

după cădere n-a locuit împreună cu Adam, cu Noe sau cu Avraam. Nu erau pe atunci oameni credincioşi care

să fi avut viaţa de la Dumnezeu? Fără îndoială că erau. Totuşi găsim că se vorbeşte despre locuirea lui

Dumnezeu cu oamenii în Exod 15 şi după Exod 25 aflăm că s-a ridicat cortul. Numai după ce răscumpărarea a

fost deplin arătată, pe terenul ei putea fi o locuinţă a lui Dumnezeu pe pămînt. Şi într-adevăr, în Vechiul

Testament nu găsim un tip atît de deplin al răscumpărării ca în Exod 12-15.

În cel dintîi capitol al cărţii Exodului, întocmai ca în Efeseni 2, găsim starea îngrozitoare în care se afla

poporul. După aceea găsim judecata dreaptă a lui Dumnezeu şi sîngele pus pe uşorii uşii, ca să-i apere de

judecată. Apoi în capitolul 14 trecerea Mării Roşii, în care faraon şi armatele lui au fost nimiciţi, în timp ce

Israel a trecut în siguranţă pe celălalt ţărm, izbăvit de vrăjmaşii lui o imagine a morţii şi învierii. Pînă la acest

punct poporul nu era răscumpărat şi de aceea nu s-a vorbit de răscumpărare pînă aici. Scriptura nu spune că

http://www.vesnicia.ro/


Duhul Sfânt este o Persoană Divină H. L. Heijkoop

____________________________________________________________________
www.clickbible.org – Cărţi creştine gratuite

cineva e răscumpărat sau are mîntuirea cînd caută pe Dumnezeu. Numai atunci cînd cunoaşte izbăvirea în

Hristos aşa cum este prezentată în partea care începe cu Romani 5.12 pînă la capitolul 8 şi poate spune că a

murit şi a înviat împreună cu Hristos, dovedeşte că este răscumpărat. Şi Dumnezeu poate locui numai cu cei

răscumpăraţi. Evreii au cîntat răscumpărarea de partea cealaltă a Mării Roşii, după ce Israel a fost scărpat de

judecata lui Dumnezeu şi a fost eliberat din robia Egiptului. Cîntarea este întîlnită aici, pentru prima oară în

Biblie. Despre răscumpărare se vorbeşte tot aici pentru prima dată. Se vorbeşte apoi tot pentru prima dată

despre o locuinţă pentru Dumnezeu. Iar sfinţenia lui Dumnezeu este prezentată pentru prima oară aici. Toate

aceste lucruri sînt deosebit de însemnate. "Locuinţa lui Dumnezeu în Duhul" presupune răscumpărare, iar

sfinţenia lui Dumnezeu este prezentată în strînsă legătură cu templul: aşa înţelegem din Exod 12-15. "Un

templu sfînt în Domnul» (Efes. 2.21). "Căci templul lui Dumnezeu este sfînt" (1 Cor. 3. 14). Şi prin ce devine

adunarea templul lui Dumnezeu? Numai prin prezenţa Duhului Sfînt.

Sînt nu numai descoperiri, ci şi fapte care ne îndeamnă la sfinţenie. Creştinismul constă nu

numai din învăţături, ci şi din fapte. Şi faptele acestea sînt temelia doctrinei. Este o Persoană, un Om

viu care S-a născut, S-a arătat în lume, a murit, a înviat şi acum este înălţat la cer. Şi Persoana aceasta nu numai

că a făcut cunoscut adevărul, dar El însuşi este adevărul pe care l-a făcut cunoscut. Şi acum, cînd El este în cer,

o altă Persoană reală, divină, Duhul Sfînt a venit pe pămînt şi El este puterea de cunoaştere a Domnului Cel

slăvit. Este aceasta o realitate vie pentru noi sau numai o cunoştinţă? De exemplu, spre cine sînt îndreptaţi

ochii în adunare: spre fraţi sau spre Duhul Sfînt, Persoana aceasta divină care este în mijlocul nostru? Sîntem

noi conştienţi de însemnătatea nespusă a faptului acestuia?

Nici credinţa noastră, nici faptul că avem viaţa de la Dumnezeu nu ne face să fim adunarea lui

Dumnezeu. Şi credincioşii din Vechiul Testament aveau lucrurile acestea. Numai prezenţa Duhului Sfînt ne

face să fim templul lui Dumnezeu (1 Cor. 3.16). Şi lucrul acesta este atît de adevărat, încît chiar faptul că

oameni care nu au viaţa de la Dumnezeu s-au strecurat înăuntru, nu schimbă lucrurile. Este un fapt trist că am

avut atît de puţin discernămînt încît a fost posibil ca oameni nenăscuţi din nou să fie admişi în adunare. Dar

faptul rămîne că Dumnezeu locuieşte în casa Sa. Şi pentru noi, care trăim într-o vreme de declin, faptul acesta

este o mîngîiere slăvită. Putem clădi pe el, deoarece Duhul Sfînt locuieşte în mijlocul nostru chiar şi acum.

De altă parte avem şi o mare răspundere. în 1 Cor. 3 ne este prezentat lucrul acesta. Temelia casei este

pusă, dar noi trebuie să clădim deasupra. Si cum clădim? E posibil să clădim cu aur, argint şi pietre preţioase

materiale care să rămînă în ziua judecăţii. Dar putem clădi şi cu lemn, paie şi toate acestea vor dispare în ziua judecăţii. Şi

chiartemplulluiDumnezeu,careesfînt,poateficorupt.

Şi nu s-a întîmplat lucrul acesta? Oare nu temelia, Isus Hristos (vers. 11), a fost atacată şi înlăturată

adesea? învăţături care atacă Persoana şi lucrarea Lui s-au ridicat în adunări. Găsim schiţa profetică a lucrării

acesteia prezentată de către apostolul Pavel în cea din urmă scrisoare a lui (2 Tim. 2). El vorbeşte de persoane
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care s-au abătut de la adevăr. "Totuşi temelia lui Dumnezeu rămîne în picioare, avînd pecetea aceasta:

"Domnul cunoaşte pe cei ce 3Înt ai Săi" şi "Cine rosteşte numele Domnului să se depărteze de nelegiuire". Dar

într-o casă mare se găsesc nu numai vase de aur şi de argint, ci şi de lemn şi de pămînt. Unele sînt pentru cinste

şi altele pentru ocară. Dacă cineva se curăţă pe sine însuşi de acestea (despărţindu+se de ele), el va fi un vas de

cinste, sfinţit, de folos stăpînului său, pregătit pentru orice lucrare bună".

Iată,aceastaestesituaţiaîncare trăimacum!Existăocasămare, încaresegăsescvasedecinsteşivasedenecinste.

Şi ce trebuiesă facă cel cecheamă numeleDomnului?Trebuiesă sedepărtezedenelegiuireşi să sedepărtezedevaselede

necinste, pentru ca să fie un vas de cinste, folositor stăpînului, pregătit pentru orice lucrare bună. El nu poate părăsi

mărturisirea NumeluiSău. Ea este singura poziţie descoperită pe pămînt şi ea este bună. Dar trebuie să ne despărţimpe noi

înşinede totceeste împotriva voii Sale. A fi în părtăşie cu răul cunoscut este acelaşi lucru cu a spune că Hristos

are părtăşie cu Belial. i aşa stau lucrurile fie că este vorba e un rău în practică sau în învăţătură.

Uneori indiferenţa ignorează prezenţa Duhului Sfînt în adunare sau îi împiedică lucrarea. Cînd

oamenii cheamă numele Domnului şi sînt în legătură cu păcatul, ei sînt vase de necinste şi creştinul este dator

să se depărteze de astfel de oameni. Este un principiu hotărît şi fundamental că nu există nici măcar o

împrejurare în care creştinului i-ar fi permis să aibă părtăşie cu ceva ce este contrar voii lui Dumnezeu. Sîntem

chemaţi să arătăm răbdare, dar niciodată faţă de rău. Şi nu mulţimea răului, ci acceptarea de bunăvoie a unui

rău cunoscut nimiceşte caracterul templului lui Dumnezeu.

Capitolul 18 - Duhul Sfînt foloseşte pe cine vrea

Cuvîntul lui Dumnezeu vorbeşte în trei feluri diferite despre mădularele trupului lui Hristos. În Efeseni

5.3o spune: "sîntem mădulare ale trupului Său". Aici accentul este pus pe relaţiile noastre cu Hristos. Romani

12.5 spune: "Tot aşa şi noi, fiind mulţi, sîntem un singur trup în Hristos şi fiecare în parte mădulare unii altora".

Aici este înfăţişată relaţia unuia cu celălalt şi cu toţi creştinii. Şi în 1 Cor. 12.27: "Voi sînteţi trupul lui Hristos şi

fiecare în parte mădulare", găsim locul nostru individual în trup. Toate aceste trei aspecte ale adevărului sînt

importante, dar acum ne vom ocupa de cel din urmă, deoarece el este în legătură cu lucrarea Duhului Sfînt în

adunare.

În Corint era o neorînduială colectivă foarte mare. Nu era slăbiciune. Neorînduiala nu are a face cu

slăbiciunea. Era putere, Duhul Sfînt dăduse daruri mari şi ele erau folosite.

Rînduialadivinănumaieracunoscută.Cîndselasă locfiriipămînteşti în lucrurileduhovniceşti,atunciruinaestecît

sepoatedemare.

De aceea nici nu mai puteau ei să facă deosebire între lucruri. Însă deosebirea duhurilor este absolut

necesară, căci nu numai Duhul lucrează în adunare, ci şi duhurile rele. Cînd Dumnezeu lucrează cu putere,

Satan caută totdeauna să înşele pe oameni, imitînd lucrurile lui Dumnezeu. Vedem deja lucrul acesta în Exod
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7, unde Iane şi Iambre se părea că fac acelaşi lucru ca Moise. Vedem lucrul acesta şi în Apocalipsa 13, unde

găsim o treime satanică, din care o persoană este o imitaţie a Mielului.

Apostolul atrăsese atenţia corintenilor în privinţa duhurilor rele, în capitolul 10.19-22. Dar ei au ajuns

să nu mai deosebească duhurile. Ei nici nu mai vedeau că Duhul Sfînt, care venise pe pămînt ca să slăvească

pe Domnul Hristos, nu putea niciodată să inspire cuvinte ca acestea: "Isus să fie blestemat!" (1 Cor. 12.3). Am

putea spune că lucrul acesta ar fi trebuit să fie clar chiar şi pentru un necredincios cu mintea sănătoasă. Dar un

astfel de discernămînt nu se mai găsea printre cei credincioşi. De aici înţelegem că o minte sănătoasă nu

însoţeşte sau nu mai poate însoţi pe cineva care este înşelat de duhuri rele. Şi nu vedem adesea că atît

necredincioşilor, cît şi celor ce mărturisesc că sînt creştini, mintea sănătoasă nu le mai lucrează şi ei acceptă tot

felul de lucruri fără nici o raţiune? Iar în viitor lucrul acesta va deveni şi mai rău, cînd DuhulSfînt nu va mai fi

pe pămînt. Oamenii vor crede o minciună (i, Tes, 2,11), se vor închina împăratului roman (Apoc. 13.4) etc.

Dumnezeu este Cel ce dă şi păstrează o minte sănătoasă; altminteri, ea nu există.

Sînt deci două puteri care influenţează pe om în legătura lui cu Dumnezeu. Este "duhul care lucrează

acum în fiii neascultării" (Efes. 2.2) şi este Duhul lui Dumnezeu care lucrează în copiii lui Dumnezeu,

Niciodată Acesta din urmă nu lucrează în cel ce spune "Blestemat să fie Isus!" Dumnezeu a pus odată pe

Domnul Isus sub blestem, cînd El a murit pentru păcatele noastre, dar niciodată Duhul Sfînt nu rosteşte vreun

blestem asupra lui Isus. Şi niciodată nu poate spune cineva "Domn" lui Isus, printr-un duh rău. Satan se poate

transforma într-un înger de lumină (2 Cor. 11.14). îngerii lui pot spune Domnului: "Isus, Fiul lui Dumnezeu"

(Mat. 8.29) sau "Sfîntul lui Dumnezeu" (Marcu 1.24). Ei pot să cinstească public pe slujitorii Domnului (Fapte

16.17). Dar niciodată duhul rău nu recunoaşte pe Domnul Isus ca Domn.

Titlul "Domnul" nu este cea mai mare slavă a Domnului Isus. El nu arată slava Lui personală şi

veşnică, ci un loc care I s-a dat (Fapte 2.36). A-L cunoaşte ca Domn este cea mai simplă cunoaştere pe care o

poate avea cineva, căci este doar recunoaşterea că Isus are autoritate asupra lui. Dar aceasta nu lasă să se vadă

harul Domnului, slava Sa lăuntrică. Totuşi niciodată un duh rău nu va recunoaşte autoritatea Domnului.

Trebuie să citim cu atenţie partea aceasta. Nu înseamnă că cineva care spune "Domnul Isus" este un

credincios, nici că un necredincios n-ar putea folosi expresia aceasta. Vreau să spun că nimic în care autoritatea

Domnului nu este recunoscută şi nu este spre cinstea Lui, nu este lucrare făcută de Duhul Sfînt, ci este produsă

de duhuri demonice. Şi este bine să ştim lucrul acesta. Piatra de încercare cu care trebuie să judecăm tot ce ni

se prezintă, atît prin predici cît şi prin scrieri, este dacă autoritatea Domnului Isus este recunoscută sau nu şi

astfel dacă este potrivită cu Cuvîntul Său, dacă este sau nu spre slava Lui. Dacă nu poate trece proba aceasta,

lucrul acela nu este de la Duhul Sfînt, chiar dacă ar fi adus de cineva despre care sîntem convinşi că este un

credincios sau poate de cineva pe care totdeauna l-am stimat şi l-am socotit ca un slujitor al lui Dumnezeu.
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Al doilea punct care ne cere atenţie în capitolul acesta este: "Sînt felurite daruri, dar este acelaşi Duh;

sînt felurite slujbe, dar este acelaşi Domn; şi sînt felurite lucrări, dar acelaşi Dumnezeu, care lucrează toate în

toţi" (1 Cor. 12.4-6). Aici găsim principiile simple ale oricărei slujiri creştine, minimum care trebuie să fie

prezentat, dacă este ca Dumnezeu să-l poată recunoaşte ca pe tui slujitor în adunarea Sa.

"Sînt felurite daruri, dar este acelaşi Duh". Sînt multe duhuri rele vezi, de exemplu Luca 8.30 dar este

un singur Duh al lui Dumnezeu (Efes. 4.4). Dar Duhul Sfînt nu Se arată pe Sine însuşi numai într-un fel şi

numai printr-o singură persoană. Trupul lui Hristos este ca un trup obişnuit. Şi după cum în creaţie Dumnezeu

a făcut fiecare mădular al trupului deosebit de celelalte, pentru ca împreună să poată constitui un trup, tot aşa

Duhul Sfînt formează trupul lui Hristos (vers. 11-13). Plecare mădular este pus de El acolo unde aparţine

trupului şi fiecăruia îi dă darul de care are nevoie, în locul în care se găseşte. Prin diversitatea lor, ele ajung să

fie exact un trup. Dacă toate mădularele ar fi la fel, ele n-ar mai constitui trupul (vers. 19). Şi în felul acesta

trupul este format şi desăvîrşit.

Diversitatea darurilor este glasul unui singur Duh în mădularele lui Hristos. Darurile harului lui

Dumnezeu sînţ diferite, ca să împlinească nevoi diferite. în general noi nu avem nici cea mai slabă idee despre

cît de mari şi diferite sînt dorinţele şi nevoile sfinţilor. Însă Duhul Sfînt dă toate darurile care se potrivesc

întocmai nevoilor acestora. Şi El nu le uneşte pe toate într-o persoană sau în cîteva. El poate uneori să dea mai

multe daruri unei persoane, cum este cazul lui Pavel, dar aceasta este o excepţie. El dă "unuia" cuvînt despre

înţelepciune şi "altuia" cuvînt despre cunoaştere etc. (vers. 8-11). Şi El dă aşa cum vrea El. El este suveran să

folosească pe cine vrea El în adunare.

Este clar că o mare pagubă se aduce dacă darurile acestea nu au ocazia să se arate şi dacă suveranitatea

Duhului Sfînt de a folosi pe cine vrea El este ignorată printr-o slujire limitată, fie în principiu, fie în practică, la

una sau două persoane. Multe nevoi nu ar mai fi împlinite, deoarece persoanele acestea au primit numai puţine

daruri sau chiar nici unul. Şi atunci autoritatea Duhului Sfînt şi a Domnului Isus este tăgăduită. Cineva n-ar

mai putea vorbi adunării lui Dumnezeu, cînd se găseşte principiul acesta în ea. Da, sîntem obligaţi să refuzăm

orice astfel de pretenţii. Chiar dacă numai cei credincioşi s-ar întîlni împreună (şi lucrul acesta este hun, în

principiu), n-ar fi adunarea lui Dumnezeu, ci o strîngere laolaltă omenească.

Dumnezeu a creat pămîntul pentru cel dintîi Adam, prin cuvînt. Dar El a trimis mai întîi pe Fiul Său

pe pămînt să împlinească lucrarea de răscumpărare, să-L învieze dintre cei morţi şi să-L aşeze, ca Cel ce este

Capul slăvit în ceruri, pentru ca după aceea să poată trimite Duhul Sfînt pe pămînt toate acestea pentru a crea

Adunarea pentru Cel de al doilea Adam. Numai moartea şi învierea puteau fi temelia ei sănătoasă şi numai

Isus Cel înviat şi slăvit putea fi Capul ei (vezi şi Efes. 5.23-27). Aceasta ne face să vedem ce valoare are

Adunarea pentru Dumnezeu. Vedem de asemenea că adunarea lui Dumnezeu pe pămînt nu poate niciodată să

fie un sistem rînduit cu scopul de a se manifesta religia unor oameni. Şi nici nu poate fi o asociere de oameni
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care s-au unit împreună pe baza unor convingeri sau pe baza unor gîndiri asemănătoare cu privire la anumite

subiecte.

"Sînt felurite slujbe, dar acelaşi Domn". Aici vedem cum trebuie să se arate darurile. Duhul Sfînt le dă

cui vrea El (vers. 11), dar folosirea lor are loc sub autoritatea "Domnului". Duhul Sfînt, care este El însuşi

Dumnezeu, aşa cum am văzut mai înainte, a luat de bunăvoie un loc de slujire pe pămînt. El este aici ca să

mărturisească despre Domnul Isus şi să-L slăvească (Ioan 15.26; 16.13,14). i principiul acesta, de a fi un

slujior, El vrea să-1 lucreze în fiecare credincios căruia îi încredinţează un dar.

Lucrul acesta este deosebit de însemnat în vremea noastră. Slujirea Duhului Sfînt nu merge niciodată dincolo de

Cuvînt şi nu atacă niciodată autoritatea Domnului Isus. El dă daruri mădularelor trupului şi astfel le facesă fie slujitori ai lui

Hristos. Ei sînt administratori în exercitarea acestor daruri diferite şi este un singur Domn: Hristos. Nu este o putere

independentă, aşa cum ax vrea ei s-o arate. Oricît de mare ar fi puterea Duhului în ei, rămîn slujitori şi administratori ai lui

Hristos.Şieitrebuiesălucrezenumaiînfelulacesta,recunoscîndînslujirealorautoritatealuiHristos.

"Sînt felurite lucrări, dar este acelaşi Dumnezeu care lucrează totul în toţi". În adunarea lui Dumnezeu nu este loc

pentru om sau pentru voinţa lui. Cînd Dumnezeu lucrează, omul trebuie să dispară, pentru ca Dumnezeu să poată lucra pe

deplin, potrivit propriei Sale voinţe. Aceasta este o judecată zdrobitoare asupra a tot ce a rînduit omul. Cît de mult se

deosebeşteprincipiul acestade principiul că omul ar putea restrîngeslujirea launul sau la cîţiva oamenipe care el i-ar putea

stabili. Cît de mult se deosebeşte de îndemnul Cuvîntului, de asemenea, gîndul că oricine ar avea dreptul să ia parte în

lucrareadeslujire:unasemeneagîndesteo tăgăduirea versetuluiacestuia! În adunarenuestevorbadedrepturi, cît maiales

deprivilegii.DuhulSfîntfoloseştepecinevreaElşiDumnezeulucreazătotulîntoţi.

Au umplut aceste trei lucruri inima noastră? Este diversitate de daruri, aşa cum vrea Duhul

Sfînt să le dea, dar care se exercită ca răspunzătoare faţă de Domnul, în timp ce Dumnezeu este

singurul care poate să lucreze. Şi sînt aceste trei lucruri realizate personal, în mod practic, de fiecare dintre noi?

Capitolul 19 Chemarea lucrătorilor Domnului

În 1 Corinteni 12 am văzut că exercitarea darurilor este o manifestare a Duhului Sfînt şi că ele răspund

faţă de Domnul Isus. Şi aflăm în adevăr că Duhul Sfînt este puterea pentru exercitarea darurilor, dar că aceste

daruri nu sînt de la El: Efeseni 4 şi Matei 25 ne învaţă că ele sînt de la Domnul Isus şi că El le dă adunării.

În înţelesul cel mai larg al cuvîntului, tot ce primeşte un credincios este un dar al harului. Dar, în

general vorbind, Scriptura limitează expresia aceasta la darurile care fac dintr-un credincios, un slujitor al lui

Hristos. În 1 Corinteni 12 sînt menţionate multe daruri, care în Corinteni 14.22 sînt subîmpărţite în două grupe;

întîi cele care sînt un semn pentru necredincioşi şi în al doilea rînd cele care sînt pentru credincioşi.

Dumnezeu a dat pe cele dintîi ca podoabă adunării, pentru ca cei necredincioşi să poată vedea că El

recunoaşte adunarea ca martor al Lui. Găsim principiul acesta peste tot în Scriptură. Cînd Dumnezeu dă o
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mărturie nouă, El îngăduie să se facă minuni şi semne, pentru ca să arate faptul că mărturia acesta este

recunoscută de El. în felul acesta vedem semne pline de putere la Moise şi Ilie. Şi în Marcu 16.2o se spune:

"Iar ei au plecat şi au predicat pretutindeni. Domnul lucra împreună cu ei şi întărea cuvîntul prin semnele care-l

însoţeau", întocmai cum fusese făgăduit de Domnul Isus în versetul de mai înainte.

Odată ce mărturia este stabilită şi recunoscută ca mărturie a lui Dumnezeii, semnele acestea nu mai

sînt necesare, însă omul totdeauna a stricat ce i-a încredinţat Dumnezeu. Şi Dumnezeu n-a mai putut

recunoaşte public pe un Israel apostat, ca mărturie a Sa, ca să-i dea ca podoabă semne ale puterii Sale. Pentru

aceste două pricini nu mai găsim minuni prin Isaia, Ieremia, Ezechiel şi ceilalţi proroci ai Vechiului Testament.

Şi ar putea Dumnezeu să recunoască public creştinătatea, în decăderea şi apostazia ei, o ruină a ceea ce a fost

odată, ca mărturie, împodobind-o cu semne pentru cei necredincioşi?

Orice ar putea dispărea, totuşi Dumnezeu niciodată nu părăseşte pe poporul Său pe pămînt. Chiar şi în

zilele de cea mai adîncă decădere şi de cea mai mare apostazie, Dumnezeu a dat lui Israel pe prorocii Săi. Şi în

Efeseni 4, darurile pe care Domnul Isus' le dă adunării Sale pentru zidirea trupului lui Hristos, se spune că vor

rămîne "pînă ce vom ajunge toţi la unirea credinţei Fiului lui Dumnezeu, la starea de om mare, la măsura

staturii plinătăţii lui Hristos", deci pînă ce Adunarea este în slavă.

Efeseni 4 menţionează apostoli, proroci, evanghelişti, păstori şi învăţători. Lucrarea apostolilor şi

prorocilor este menţionată în capitolele 3.1-12 şi 2.2o. Ei au pus temelia Adunării. Nu numai conţinutul de

bază al creştinismului a fost cunoscut prin ei (cap. 3.6), dar ei, ca arhitecţi înţelepţi, au pus temelia Adunării şi

au dat schiţele şi planul clădirii, în care fiecare trebuie să zidească (1 Cor.3). Aceste două grupe nu erau deci

destinate să rămînă pînă la sfîrşit (1 Cor. 4.9), deşi lucrarea lor, în cărţile Noului Testament, continuă să fie de

mare folos. Dar temelia a fost pusă numai odată, nu s-a repetat punerea ei. Astfel, din Efeseni 4au mai rămas

evangheliştii, păstorii şi învăţătorii. Acestea sînt darurile care, atunci cînd apar în mod evident, îi fac pe cei ce

le au să fie recunoscuţi ca lucrători ai lui Dumnezeu.

În vorbirea obişnuită, darurilor acestora li se spune slujbe. Şi oamenii vorbesc despre slujba păstorilor,

a învăţătorilor etc. Totuşi vorba aceasta nu este întemeiată pe Scriptură. Scriptura nu menţionează alte slujbe

decît cele de supraveghetor şi de diacon. Apostolia putea să fie numită de asemenea slujbă, dar numai ca o

exprimare a faptului că apostolii au fost rînduiţi direct de Domnul Isus. Potrivit textului din Faptele Apostolilor

2, adică în adunare, este numită un dar.

Este important lucrul acesta, deoarece deosebirea dintre daruri şi slujbe este mare. 0 slujbă îşi are

autoritatea pe baza faptului că ea este, fără să ţii seama de persoana care o poate îndeplini. Dacă un poliţist îţi

spune să opreşti, faci lucrul acesta, fie că numele lui este Ion sau Gheorghe, Dar, dacă un om oarecare îţi spune

să opreşti, faci lucrul acesta dacă ţi se pare că persoana aceea este calificată să facă aşa, 0 slujbă poate fi dată

numai de sus. De aceea vedem în Scriptură că bătrînii erau rînduiţi numai de către apostoli sau de cei cărora li
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s-a încredinţat lucrarea aceasta de către un apostol. Diaconii erau aleşi de către adunare, cînd era vorba să

poarte răspunderea problemelor financiare ale adunarii, dar chiar şi în situaţia aceasta, ei erau "puşi în slujba

aceasta" de către apostoli. Dar unde sînt apostolii sau cei împuterniciţi de ei, ca să poată rîndui aceste slujbe? Şi

să nu spunem mai mult de starea de ruină a creştinătăţii de nume, prin care adunarea nu mai continuă să existe

ca o unitate vizibilă. Astfel, dacă păstorii, învăţătorii şi evangheliştii ar fi slujbe, atunci nici aceştia n-ar mai

putea exista, iar adunarea ar fi lipsită de lucrarea de zidire pe care Domnul Isus vrea s-o dea prin aceste daruri.

Dar Scriptura vorbeşte numai de "daruri" de păstori, îmvăţători şi evanghelişti. Hristos Cel înviat şi

înălţat la cer a luat în robie robia de care eram ţinuţi şi ne-a făcut liberi. Şi dintre aceştia, pe care El i-a făcut

liberi, El îşi alege lucrători, dîndu-le darurile Lui.

Matei 25.14-30 ne prezintă foarte clar cum un creştin devine un slujitor, un lucrător al Domnului,

Domnul însuşi dă un dar fiecăruia, potrivit cu aptitudinile naturale pe care le are. Domnul nu dă darul de

evanghelist sau învăţător unei persoane mute. Nu înseamnă că cineva care e mut, n-ar putea duce evanghelia

altuia. Dumnezeu cheamă pe toţi credincioşii să ducă vestea bună. Dar chiar cînd facem lucrul acesta, nu

sîntem un evanghelist. Celor cărora Dumnezeu vrea să-i folosească în lucrarea Sa, El deja le-a dăruit daruri

naturale la naşterea lor, pe care mai tîrziu să le poată folosi în slujirea spirituală. Domnul dă darurile Sale,

"fiecăruia după puterea lui" (Mat. 25.15). Şi El le îndrumează vieţile în aşa fel încît ei să fie pregătiţi pentru

slujirea aceea specială cu care El vrea să-i dăruiască. Lui Ieremia, Dumnezeu i-a spus: -"înainte de a te fi

întocmit în pîntecele mamei, te-am pus deoparte şi te-am rînduit ca proroc al naţiunilor" (Ier. 1.5). Şi Pavel

spune în Gal. 1.15-17: "Dar, cînd Dumnezeu care m-a pus deoparte din pîntecele mamei mele şi m-a chemat

prin harul Său a găsit cu cale să descopere în mine pe Fiul Său ca să-L vestesc între naţiuni, îndată n-am

întrebat pe nici un om, nici nu m-am suit la Ierusalim, la cei ce erau apostoli înainte de mine" (vezi şi Fapte

9.15).

Astfel Domnul, prin Duhul, dă unora dintre cei pe care El i-a răscumpărat, un dar de păstor, sau

învăţător, sau evanghelist, după ce ei au fost născuţi din nou, potrivit cu talentele naturale şi dezvoltarea pe care

El le-a dat-o deja înainte de întoarcerea lor la Dumnezeu.

Lucrul acesta aruncă o lumină clară asupra căilor lui Dumnezeu. Domnul este Cel ce dă darul, şi chiar

darul acela de care cel credincios, ca mădular al trupului lui Hristos, are nevoie în locul unde a fost aşezat în

trup (1 Cor. 12.18). Niciodată nu vedem două daruri care să se asemene în totul vinul cu altul. Şi atunci putem înţelege

consecinţele rele ale organizării omeneşti în lucrurile spirituale. Într-o organizaţie, funcţiile şi activităţile sînt fixe. Cînd unul

pleacă,unaltultrebuiesă-iialocul,chiardacănuareacelaşidarcaceldintîi.Cuunorganism,cumestetrupul,lucrurilesîntcu

totul altfel. Cînd un mădular nu mai este, un alt mădular, cu felul lui de a fi, îi preia lucrarea pe cît este cu putinţă şi întregul

organismvineînajutorînprivinţaaceasta.Estebinecunoscutcăuneleorganecare trebuiesăpreiasarcinaorganelorcarenu

maisîntîntr-unindivid,sîntmaimultdezvoltatedecît laceisănătoşi.
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Aşa este şi cu trupul lui Hristos. Domnul dă fiecăruia darul care este de folos pentru locul în

care El îl aşază în trup şi care se potriveşte cu aptitudinile naturale şi pregătirea pe care i-a dat-o

mai înainte. De aceea El ia pe Petru şi pe Ioan din corabia lor de pescari, iar pe Saul, care stătuse la

picioarele lui Gămăliei. De aceea El a lua pe unul ca Darby şi pe Kelly, care s-au bucurat de o

educaţie splendidă de cărturari, alături cu unul ca Stanley, care a fost doar puţini ani la şcoala

primară.

Domnul îşi selecţionează lucrătorii şi le dă daruri, iar cînd îi cheamă, ei sînt deja pregătiţi

pentru lucrarea Lui. Şi dacă nu este un har special de la Dumnezeu, orice pregătire omenească

pentru lucrare va micşora aptitudinea pentru acea lucrare la care îl pune Domnul.

Ca tînăr credincios, nu e rău să ai dorinţa de a avea un dar şi a te ruga în acest scop. "Umblaţi

după darurile duhovniceşti" (1 Cor. 14.1). Dar scopul trebuie să fie de a sluji, de a zidi (vers. 3). Căci "fiecăruia

i se dă arătarea Duhului, spre folosul altora" (1 Cor. 12.7). Duhul Se arată pentru folosul tuturor. Răspunderea

fiecăruia care a primit un dar este astfel ca el să fie dator către toţi, pentru folosul cărora i s-a dat darul. Şi în

această privinţă el nu este al lui însuşi. De comun acord cu Domnul Hristos, Duhul Sfînt îl alege pe cel ce El îl

foloseşte ca slujitor al Său, chiar dacă lucrarea trebuie să fie ca cea de a cîrmui adunarea. Cîrmuirea este exact

locul unui slujitor care a fost chemat să cîrmuiască.

Dar în Efeseni 4.16 se spune că, prin daruri, trupul se zideşte, în dragoste. Într-adevăr, dragostea este

testul practic pentru orice zidire adevărată, potrivit lui Dumnezeu. Dragostea este spiritul slujirii. Nu este vorba

de a aduce pe cineva în lucrare, ci a sluji lucrînd. El nu caută folosul său, ci cel al altuia. Este aici firea

dumnezeiască în manifestarea ei în om.

Dar cum poate cineva să ştie dacă a fost chemat de Domnul? Matei 25 dă răspunsul. Domnul a dat

daruri şi, fără să fi spus în mod expres ce aveau ei să lucreze cu darurile, i-a întrebat ce au făcut cu ele, atunci

cînd El S-a întors. Posedarea unui dar este în acelaşi timp însărcinarea de a folosi darul acesta.

Dar cum poate cineva să ştie dacă are un dar? Credinciosul care e călăuzit de simţuri

omeneşti poate în adevăr să se înşele. Elocvenţa firească este ceva cu totul deosebit de posedarea

unui dar. Cum ştim că avem pace cu Dumnezeu? Am luat calea pe care Dumnezeu ne-o arată în Cuvîntul

Său: întoarcerea la Dumnezeu, credinţa în lucrarea Domnului Isus şi în Cuvîntul lui Dumnezeu, care ne

asigură că, după ce am venit la cruce, nu mai este nimic între Dumnezeu şi noi. Şi după aceea Duhul Sfînt a

confirmat lucrul acesta în inimile noastre, dîndu-ne roada păcii cu Dumnezeu. Tot aşa este şi cu slujirea.

Cînd, în ascultarea de Cuvîntul lui Dumnezeu, "vestim puterile minunate ale Celui ce ne-a chemat din

întuneric la lumina Sa minunată" (1 Pet. 2.9), se va vedea dacă Domnul ne-a dat vreun dar deosebit şi Duhul

Sfînt va confirma lucrul acesta în inimile noastre. Domnul va trezi în inimile noastre nevoia de a-i sluji pe ai

Săi, sau de a duce vestea bună ca un evanghelist oamenilor care sînt pierduţi. Dar, dacă nu cunoaştem practic
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virtuţile lui Dumnezeu în inimile noastre, pentru că mergem pe calea noastră, ne vom ascunde talantul în

pămînt (Mat. 25. 24,25). Cîţi talanţi pot fi îngropaţi în felul acesta!

Astfel, fiecare a primit un dar, a primit să păşească într-o anumită lucrare a Domnului. Şi fiecare care

dă dovada că are un dar, este un slujitor, un lucrător al Domnului. Aceasta nu are nimic a face cu a avea sau nu

o ocupaţie prin care să îngrijeşti de nevoile vieţii. Fiecare lucrător are dreptul de a trăi din lucrarea sa (1 Cor.

9.14). Dar, în comuniune personală cu Domnul, El trebuie să ia hotărîrea dacă şi cînd să facă uz de dreptul

acesta. În acel an şi jumătate cît a fost în Corint (Fapte 18), apostolul Pavel făcea corturi ca să îngrijească de

nevoile lui personale, deşi erau fraţi "bogaţi acolo. Dar la Filipi, el le-a primit cu mulţumire darul.

Dumnezeu dă lucrătorului dreptul de a trăi din lucrarea lui. Şi dacă el înţelege înaintea Domnului că

trebuie să facă uz de dreptul acesta, el poate aştepta de la Domnul ca să îngrijească de nevoile lui. El nu are

nevoie (şi nu trebuie) să aştepte lucrul acesta de la oameni, nici de la vreo adunare, ci numai de la Domnul, în

slujba căruia este. Dar el se poate servi de dreptul acesta numai dacă are acest drept, dacă este vin lucrător al

Domnului. De aceea el nu intră în lucrul Domnului atunci cînd se hotărăşte să părăsească ocupaţia lui

obişnuită, ci el poate să ia hotărîrea aceasta pentru că este deja în lucrarea Domnului. Dacă el nu este lucrător al

Domnului, atunci nu are dreptul să trăiască din lucrarea Domnului.

Din cele de mai sus rezultă că cel credincios este un lucrător al Domnului, deoarece a primit un dar de

la El şi prin acest dar este în slujba Domnului. Pentru aceasta el nu are nevoie de nici un fel de numire

deosebită, de nici o aprobare sau recunoaştere a altuia sau a altor lucrători, sau a altor credincioşi, sau a

adunărilor. Pavel nu s-a sfătuit cu carnea şi sîngele, cînd Dumnezeu l-a chemat (G-al. 1.16). Şi Apolo n-a

aşteptat deloc să fie recunoscut de cineva, ci a predicat cu un duh înfocat, chiar dacă nu cunoştea bine toate

lucrurile. Cazul din Fapte 13 nu are a face cu subiectul acesta. Acolo e vorba de oameni care erau deja în

lucrarea Domnului cu ani înainte, dar care la un moment dat au fost chemaţi de Duhul Sfînt pentru o misiune

specială. În cel dintîi verset al capitolului acestuia, ei sînt arătaţi a fi printre proroci şi învăţători, iar în capitolul 14.14 ei sînt

numiţiapostoli.

Este foarte clar, atît cu Pavel cît şi cu Apolo, că ei erau oameni în care fraţii credincioşi din

adunarea locală aveau încredere, deşi nu se spune că ei ar fi cerut aşa ceva de la fraţi. Dar chiar fără

să ceară în mod deosebit, persoana în cauză ştie foarte bine dacă se bucură de încredere din partea

fraţilor. Şi desigur, lipsa de încredere ar trebui să conducă pe cel credincios să stea înaintea

Domnului şi să se cerceteze pe sine în lumina Lui. Dar niciodată Pavel şi Apolo n-au întrebat pe

cei ce fuseseră slujitori ai lui Dumnezeu înaintea lor, ce gîndesc despre plecarea lor ca să vestească

altora Cuvîntul. Era de ajuns pentru ei că fuseseră chemaţi de Domnul. Abia după trei ani Pavel s-a

dus la Ierusalim ca să-1 cunoască pe Petru. Şi numai după treisprezece ani mai tîrziu a fost

recunoscut de apostoli, cînd lucrarea lui dovedea că într-adevăr el fusese chemat de Domnul.
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Chemarea Domnului şi astfel posedarea unui dar numai aceasta este aprobarea şi dreptul de a se

numi cineva lucrător al Domnului. El are să dea socoteală numai Domnului pentru lucrarea la care

El l-a chemat.

Lucrul acesta totuşi nu-i dă dreptul să ceară recunoaşterea altora. Desigur, adunarea are

obligaţia de a recunoaşte pe lucrători şi de a îngriji de nevoile lor materiale. Dar ei pot face lucrul

acesta numai dacă Domnul le dă convingerea personală că acel frate este într-adevăr în slujba

Domnului, Şi lucrul acesta este o problemă numai între Dumnezeu şi ei.

El nu are nici un drept să ceară ca alţi lucrători să-1 recunoască. Şi faptul acesta este o problemă între

lucrători şi Dumnezeu, personal.

Şi siguranţa cuiva că a fost chemat de Dumnezeu şi a fost folosit de El nu este oare de ajuns? Lucrul

acesta îi face inima veselă şi îi dă stăruinţă în lucrare, chiar dacă nu toţi se pricep să-1 aprecieze.

Capitolul 20 Călăuzirea în slujire

Am văzut că posedarea unui dar este împuternicirea de a folosi acel dar. Totuşi aceasta nu

înseamnă că cel ce are un dar poate şti el însuşi cum şi unde să-şi folosească darul. Un evanghelist,

de exemplu, are lumea întreagă cîmp de lucru. Domnul a spus: "Mergeţi în toată lumea şi vestiţi

evanghelia oricărei făpturi" (Marcu 16.15). Dar el nu are dreptul să hotărească unde şi cum să-şi

împlinească împuternicirea.

Oricărui credincios i se spune: "Căci toţi cei ce sînt călăuziţi de Duhul lui Dumnezeu sînt fii ai lui

Dumnezeu" (Rom. 8.14). Şi în Galateni 5.15-17: "Dacă trăim prin Duhul, de asemenea să umblăm prin Duhul.

Dar vă spun: Umblaţi în Duhul şi nu veţi împlini poftele firii pămînteşti. Căci firea pămîntească pofteşte împotriva

DuhuluişiDuhul împotrivafiriipămînteşti.Acestelucrurisîntpotrivniceunulaltuia,încîtnutrebuiesăfaceţi lucrurilepecare

le-aţidori".

Dacă aşa stau lucrurile în viaţa întreagă a celui credincios, cu cît mai mult pentru slujirea

specială a unui lucrător al Domnului! Nu numai propria voinţă a unui necredincios e rea, dar şi cea

a unui credincios şi, de asemenea, cea a unuia care este chemat la o slujbă deosebită a Domnului.

El trebuie să facă nu voia sa, ci Duhul Sfînt trebuie să lucreze prin el. Şi găsim lucrul acesta în

Scriptură, cînd ea ne vorbeşte despre slujba celor ce sînt lucrători.

În Faptele Apostolilor 13 vedem că Pavel şi Barnaba încep o lucrare deosebită, Deşi Pavel

era chemat să predice tuturor oamenilor (Fapte 22.15,21), totuşi el a primit o împuternicire

deosebită, El şi Barnaba erau deja lucrători. El îndeosebi predicase mult. Dar acum Duhul Sfînt îi

scoate din lucrarea în care erau ocupaţi într-o adunare locală împreună cu alţi lucrători, ca să le
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încredinţeze o altă parte a lucrării. Şi, fiind trimişi de Duhul Sfînt, ei au plecat. îi vedem în

capitolul 13 şi 14 împlinind lucrarea pentru care fuseseră însărcinaţi (Cap. 14.26).

Dar Duhul Sfînt dă nu numai împuternicirea; El vrea să-i călăuzească pe lucrători şi în

împlinirea ei. În capitolul I6.6-I0 vedem lucrul acesta prezentat într-un mod deosebit. Pavel şi Sila

au trecut prin ţinutul Frigiei şi Galatiei, dar au fost opriţi de Duhul Sfînt să predice Cuvîntul in Asife,

Nu aparţineau ţinuturile acestea de lucru al lui Pavel? Desigur, ele aparţineau. Şi în Faptele Apostolilor deja

Frigia este menţionată ca un ţinut din care veniseră oameni temători de Dumnezeu. Şi apoi Pavel a lucrat mai

tîrziu în Galatia şi în Asia. Doi ani a locuit la Efes, aşa încît nu numai oamenii din cetatea aceasta, dar toţi

locuitorii Asiei (provincia romană Asia), atît iudei cît şi greci, au auzit Cuvîntul Domnului. Şi Dumnezeu a

făcut semne neobişnuite prin mîna lui Pavel (Fapte 19.lo-12). Dar acum Duhul Sfînt îi oprea să vorbească

acolo, El vroia să-i folosească în alt loc.

În versetul 7 este spus clar: "Ei au încercat să se ducă în Bitinia, dar Duhul lui Isus nu le-a dat voie".

Pavel şi Sila doreau să se ducă în Bitinia, intenţionau să ducă evanghelia acolo. Dar încă nu era timpul să

meargă acolo. Şi Duhul lui Isus nu le-a dat voie.

Duhul Sfînt Se numeşte aici pe Sine însuşi "Duhul lui Isus". Este o expresie deosebită. Ea spune

lucrătorului Domnului, Cine i-a dat darul. Şi nu ne aduce ea aminte de slujba Domnului Isus însuşi cînd a fost

pe pămînt? Isus este numele Lui personal, ca om pe pămînt. "Duhul lui Isus" ne vorbeşte despre Duhul prin

care El Şi-a îndeplinit slujba.

Cum se vede călăuzirea Duhului Sfînt în viaţa Domnului Isus! Luca 4 începe: "Dar Isus, plin de

Duhul Sfînt, S-a întors de la Iordan şi a fost dus de Duhul în pustie". Iar în versetul 14: "Şi Isus S-a întors, în

puterea Duhului, în Galileea". Prin Duhul, El a învăţat, a mîngîiat, a vindecat şi prin Duhul El scotea afară

demonii (Mat. 12.28). Da, prin Duhul S-a adus pe Sine jertfă lui Dumnezeu (Evrei 9.14). Dar niciodată nu

aflăm că Domnul ar fi fost oprit de Duhul să meargă undeva sau să predice Cuvîntul. La El totul era desăvîrşit.

El cunoştea desăvîrşit voia Tatălui şi lucra în mod desăvîrşit de acord cu ea. Ce exemplu pentru orice

credincios! Ce exemplu pentru fiecare dintre lucrătorii Domnului!

În Coloseni 1.9-10 apostolul scrie: "De aceea, din ziua în care am auzit despre credinţa şi dragostea

voastră, nu încetăm să ne rugăm şi să cerem pentru voi să vă umpleţi cu deplina cunoştinţă a voii Lui, în orice

înţelepciune şi pricepere duhovnicească, în aşa fel ca să umblaţi într-un chip vrednic de Domnul şi în toată

plăcerea Sa". în Psalmul 32.8-9, Dumnezeu spune: "Te voi învăţa şi îţi voi arăta calea pe care trebuie s-o

urmezi, te voi sfătui cu ochiul asupra ta. Nu fiţi ca un cal sau ca un catîr fără pricepere, pe care-1 struneşti cu

un frîu şi cu o zăbală, cînd nu vor să se apropie de tine". Si în Matei 6.22-23 se spune: "Ochiul este lumina

trupului. Dacă ochiul tău este sănătos, tot trupul tău va fi plin de lumină. Dar, dacă ochiul tău este rău, tot

trupul tău va fi plin de întuneric".
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Dumnezeu vrea să ne înveţe. El vrea să ne călăuzească doar cu ochiul Său. Şi dacă ochiul tău este

sănătos (sincer), tot trupul este plin de lumină. Atunci vom şti ce să facem. Deseori credincioşii vorbesc de

călăuzirea lui Dumnezeu în viaţa lor şi apoi istorisesc întîmplări în care Dumnezeu i-a ferit să meargă într-un

loc sau să facă un anumit lucru, întocmai cum vedem în Fapte 16.7. Dar, la drept vorbind, aceasta nu este

călăuzire. Dumnezeu vrea să ne înveţe şi să ne sfătuiască. El vrea să ne îndrumeze cu ochiul Său. Dar pentru

aceasta trebuie să fim aproape de El în locul preasfînt. Pentru aceasta, ochii noştri trebuie să fie îndreptaţi spre

El şi urechile noastre trebuie să fie deschise spre El, pentru ca în felul acesta să putem cunoaşte voia Sa. Şi

cînd cunoaştem voia Sa, putem fi călăuziţi cu ochiul Său. Aceasta este călăuzirea în viaţă şi călăuzirea în

slujire. Atunci vom merge acolo unde Dumnezeu vrea să ne aibă pentru acel moment şi vom face ceea ce El

doreşte să facem în acel moment.

Aşa a fost cu Domnul Isus. Cînd a primit vestea că Lazăr era bolnav, El nu S-a dus imediat în Betania,

deşi fără îndoială inima Lui era îndreptată spre Lazăr şi surorile lui. Cînd însă a venit timpul lui Dumnezeu, El

S-a dus. "Boala aceasta este... spre slava lui Dumnezeu" (Ioan 11.4). Şi cîteva versete după aceea: "Nu sînt

douăsprezece ceasuri în zi? Dacă cineva umblă ziua, nu se poticneşte, pentru că vede lumina lumii". Dacă

umblăm în lumină, nu ne vom poticni. Dar cînd nu umblăm în lumina care se potriveşte locului sfînt, atunci

nu sîntem dependenţi de El şi ne împiedicăm.

Dacă intenţionez să mă duc undeva şi trenul pleacă chiar în faţa ochilor mei, din cauză că ceasul meu

rămăsese în urmă şi deci nu voi putea să mă duc în acel loc, pot să mulţumesc lui Dumnezeu că El m-a păzit

să mă duc undeva unde El nu ar fi vrut să fiu în clipa aceea. Dar faptul acesta arată că nu sînt călăuzit de ochiul

Lui. Sînt ca un cal sau ca un catîr fără pricepere; Dumnezeu m-a reţinut cu un frîu şi o zăbală.

Dar nu aceasta este intenţia Lui, nici cu copiii Săi, nici cu slujitorii Săi. El vrea să meargă pe calea lor

în cunoştinţă de voia Sa, ştiind, potrivit gîndurilor lui Dumnezeu, ce trebuie ei să facă în acea clipă şi în ce loc.

Cît de mult ar fi slăvit Dumnezeu, dacă toţi slujitorii Săi ar fi astfel călăuziţi de Duhul Sfînt! Dar pentru aceasta

e nevoie să fiu cu totul dependent de călăuzirea şi îndrumarea Duhului Sfînt şi să aştept ce îmi spune El.

Devotamentul, rîvna şi rezultatele măreţe nu sînt numaidecît o dovadă că drumul pe care este un om este

drumul cel drept.

Capitolul 21 - Călăuzirea Duhului Sfînt în strîngerlle laolaltă

În capitolul de mai înainte am văzut că posedarea unui dar este în acelaşi timp şi împuternicirea de a-l

folosi. Dar tot aşa cum lucrătorul însuşi nu poate hotărî unde, tot aşa nu poate hotărî nici cînd trebuie să-şi

folosească darul. El este în totul dependent de Duhul Sfînt, care vrea să-1 călăuzească în toate lucrurile.

Şi aceasta, îndeosebi cînd este vorba de adunările celor credincioşi. Acolo Duhul Sfînt este prezent

într-un mod deosebit, deoarece El locuieşte în adunare (1 Cor. 3.16, Ioan 14.17). Şi acolo, El doreşte să
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folosească pe cine vrea El şi atunci cînd vrea El. Şi El vrea să indice ce anume trebuie să fie adus înainte,

deoarece numai El cunoaşte nevoile celor ce sînt prezenţi. Nu vorbesc acum de adunarea de închinare, căci

nici un dar nu se manifestă într-o astfel de adunare; aici, venim împreună ca o familie preoţească.

Care frate poate să spună precis care este nevoia fraţilor şi surorilor sau copiilor şi străinilor care sînt

prezenţi în adunare? El poate presupune într-o oarecare măsură care ar fi nevoile şi să încerce să dea ceva din

Cuvîntul lui Dumnezeu, care să răspundă acestor nevoi. Dar Duhul Sfînt cunoaşte inimile în mod perfect.

"Căci Duhul cercetează toate, chiar şi adîncimile lui Dumnezeu" (1 Cor. 2.1o; Rom. 8.26,27). Şi El ştie în mod

desăvîrşit ce nevoi au toţi cei ce sînt prezenţi. Cît de important este deci să dăm toată atenţia călăuzirii Duhului

Sfînt şi să ne lăsăm călăuziţi de El în strîngerile laolaltă!

Şi lucrurile sînt aşa nu numai pentru cei ce vorbesc. Duhul Sfînt doreşte să pregătească inimile prin

cea dintîi cîntare sau cîntări, prin rugăciunea sau rugăciunile pe care El vrea să fie aduse în această adunare. Cît

de mare nevoie este deci ca cel ce propune o cîntare sau se roagă, să facă aceasta în dependenţă de El! Nu

pentru că el socoteşte o anumită cîntare tare frumoasă, ci pentru că Duhul Sfînt în acea clipă îi îndreaptă inima

spre cîntarea aceea şi îi dă libertatea de a o propune. Dacă se propune o cîntare nepotrivită, fratele sau fraţii pe

care Duhul Sfînt vrea să-i folosească în acea adunare vor fi derutaţi. Şi chiar dacă aceştia, sub călăuzirea

Duhului Sfînt, vor prezenta totuşi subiectul cel indicat, unitatea în slujire este sfărîmată şi se naşte confuzia.

Urmează deci că este mare pericol pentru fratele care a propus cea dintîi cîntare, sau s-a rugat, sau a

spus ceva. Nu putem spune că totdeauna lucrul acesta este rău, deoarece Duhul Sfînt este suveran să

folosească pe oricine vrea El. In adunările mici, de exemplu, unde sînt mimai doi sau trei fraţi, Duhul Sfînt

poate deseori să folosească pe aceeaşi fraţi.

Dar este un pericol mare în legătură cu aceasta, ca adică fratele să privească gîndurile lui ca fiind

călăuzirea Duhului Sfînt. El poate să-şi facă propria lui călăuzire, încît cîntarea, rugăciunea şi vorbirea să pară

o unitate, dar să nu fie unitatea produsă de Duhul Sfînt. De aceea cea dintîi cîntare nu totdeauna indică mersul

gîndurilor care se vor prezenta în adunare. Eratele care a propus o cîntare poate să fi făcut o greşeală. Dar un

frate care începe să vorbească despre un subiect care cuprinde un gînd cu totul deosebit, trebuie într-adevăr să

fie foarte sigur că Duhul Sfînt vrea aşa.

Este adevărat că Duhul Sfînt de obicei, sau poate mereu, foloseşte cîntarea aceea prin care însuşi

vorbitorul primise mai înainte binecuvîntare pentru inima sa şi din care el însuşi învăţase ceva pentru viaţa lui

practică. Dar deseori este o deosebire în timp între cele două lucruri. Deseori Duhul Sfînt răscoleşte inima unui

individ, în timp ce adunarea întreagă nu are nevoie de această răscolire. Şi de obicei este imposibil să vorbeşti

de ceva pe care să nu-l fi învăţat. De exemplu, poate cineva care găseşte în starea din Romani 7 să vorbească

despre lucrul acesta spre zidirea ascultătorilor? Cu neputinţă! Numai după ce a învăţat lecţia din Romani 7 şi a

început să cunoască izbăvirea din Romani 8, poate să treacă la prezentarea unei lecţii pe care a învăţat-o,
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Cît de important este deci ca toată conducerea adunărilor să fie lăsată în întregime Duhului Sfînt!

Atunci, cel mai dăruit frate nu va şti în mod hotărît dacă Duhul Sfînt îl va folosi în strîngerealaolaltă.Şinimeninu

vaştidesprecesevavorbişinicicineprobabilvavorbi.AtunciesteoaşteptareliniştităacălăuziriiDuhului,casă folosească

Elpecinevrea.ŞiElvadafrateluisaufraţilorconvingerea în inimădespreceanumegînduridinCuvîntul luiDumnezeusă

vorbească.S-arputeasăfieunlocdinScripturăcucareeinus-auocupatdemulttimpşidesprecarenupotvorbicuuşurinţă,

ca despre un subiect la care ar fi meditat cu puţin timp înaintea strîngerii laolaltă. Dar, dacă ei se aşază pe ei înşişi sub

călăuzirea Duhului Sfînt în vorbirea lor, El le va da şi gîndurile cele corecte în inimile lor. Şi atunci, vorbitorul nu va avea

simţămîntul de mulţumire datorită unui discurs curgător, încît el să fie cinstit. Dar Duhul Sfînt va satisface, poate chiar şi

printr-ocuvîntareslabă, nevoile inimii şi alecugetului.Şi lucrul acestasingureste important.S-arputeaoareca,dacă noi,de

acordcuCuvîntul luiDumnezeu,neaşezăm în totul subcălăuzireaDuhuluiSfînt, să fimmaipuţinbinecuvîntaţi decît dacă

amlucrapotrivitcupropriilenoastregînduri?Estedesigurposibilcasimţirileşiminteasă fiemaipuţinimpresionate.Darnu

este intenţia lui Dumnezeu să lucreze în primul rînd asupra intelectului şi simţirilor. 1 Corinteni 14.23-25 ne spune că

binecuvîntareaadevăratăconstăînfaptulcătaineleinimiisîntdatepefaţă.

Desigur, cele de mai sus nu se aplică adunărilor speciale, în care se expun anumite adevăruri.

In aceste cazuri se hotărăşte mai dinainte ce subiect va fi cercetat şi cine va vorbi. Dar aceasta nu

este o strîngere laolaltă a adunării, în adevăratul înţeles al cuvîntului. Cele de mai sus nu se aplică

nici adunărilor de evanghelizare. Dar, dacă nu s-a anunţat subiectul într-o astfel de adunare,

Dumnezeu va dărui hotărît o binecuvîntare bogată, dacă vorbitorul stă şi aşteaptă călăuzirea

Duhului Sfînt chiar şi în privinţa subiectului.

Capitolul 22 - Călăuzirea în strîngerile laolaltă pentru închinare şi adunările de rugăciune

Acelaşi lucru pe care îl găsim pentru adunările de zidire, se aplică şi adunării de închinare, şi adunării

de rugăciune da, chiar şi mai mult, din cauza deosebirii de caracter a acestor adunări. În strîngerile laolaltă

pentru zidire, cei ce au primit un dar de păstor sau învăţător ocupă un loc special, căci Duhul Sfînt va folosi

darurile pe care Domnul le-a dat. Şi darurile acestea , în slujba lor, sînt instrumente prin care Domnul vorbeşte

celor ce sînt strînşi laolaltă. De aceea se spune în 1 Petru 4.11: "Dacă vorbeşte cineva, să vorbească aşa ca şi

cum ar fi cuvintele lui Dumnezeu". Aceasta nu înseamnă numai că ceea ce spune trebuie să fie potrivit cu

Cuvîntul lui Dumnezeu; lucrul acesta merge mai departe, vrea să spună că cele ce sînt vorbite trebuie să fie

exprimarea (oracolele) lui Dumnezeu, ca şi cum Dumnezeu ar vorbi direct prin el.

În adunarea de închinare şi în adunarea de rugăciune nu mai este aşa. în ele nu Dumnezeu vorbeşte, ci

noi (cei ce sîntem strînşi laolaltă) vorbim lui Dumnezeu. Venim acolo pentru a aduce jertfele noastre de laudă

şi mulţumire, sau să facem cunoscut lui Dumnezeu nevoile şi greutăţile noastre, şi nu să primim ceva de la El

deşi, fireşte, este cu neputinţă să te apropii de Dumnezeu fără să primeşti o binecuvîntare pentru inima 'ta.
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Faptul acesta ne arată că este o deosebire fundamentală între aceste adunări. Şi orice frate care se ridică în

adunarea de închinare ca să spună ceva, trebuie să fie conştient de lucrul acesta. Prin vorbirea lui, caracterul

strîngerii laolaltă este schimbat cu totul. Atunci nu mai este strîngerea laolaltă care prezintă jertfele de laudă şi

mulţumire în închinare către Dumnezeu, ci strîngerea laolaltă care ascultă ceea ce Dumnezeu ar dori să dea

prin slujitorul Său, pentru zidire. Şi lucrul acesta poate fi independent de subiectul despre care fratele vorbeşte,

chiar şi atunci cînd el ar vorbi, de exemplu, despre suferinţele Domnului.

Nu spuneam că n-ar putea fi şi o vorbire în adunarea de închinare. Duhul Sfînt este suveran să

călăuzească aşa cum vrea. Şi cînd creştinii sînt adunaţi împreună ca trup al lui Hristos şi mădulare ale Lui,

fiecare funcţionînd în locul lui propriu, atunci este lăsată posibilitatea şi pentru manifestarea darurilor care

slujesc pentru zidire. 0 adunarecare este împreună pentru închinare, chiar prin felul ei de a fi, dă prilej

manifestării tuturor darurilor care servesc la zidirea trupului, cu toate că nu acesta este scopul strîngerii laolaltă. Închinarea

este tot atît de deplină şi atunci cînd nici un dar nu se manifestă. Şi acolo unde felul în care darurile sînt folosite face să se

umbrească ceva din caracterul închinării şi să se piardă caracterul de închinare, lucrul acesta este totdeauna păgubitor. Căci,

deşi se poate ca Duhul lui Dumnezeu să găsească necesar chiar şi în aceste adunări să înveţe şi să îndemne mădularele

trupului, totuşi rămîne totdeauna adevărat că este o mai bună situaţie de a fi în stare să te închini lui Dumnezeu fără nevoia

unui îndemn.Încazulacestaestemaisimpluşimaicompletsă tebucurideprezenţa luiDumnezeu,pecareElne-ooferă în

harulSău.

De fapt, în adunarea de închinare şi în adunarea de rugăciune darurile nu îşi au locul. Aici

adunarea se strînge laolaltă ca o familie preoţească şi fiecare se poate apropia de Dumnezeu, atît

cel de curînd întors la Dumnezeu, cît şi cel ce este părinte în Hristos. Toţi au fost făcuţi preoţi prin

sîngele lui Hristos şi toţi sînt în stare să aducă jertfele lor de laudă şi de mulţumire. Numai unele

lucruri practice i-ar putea face să nu fie destoinici pentru aceasta (Lev. 21 şi 22). Şi acolo unde

caracterul practic al preotului este de aşa fel încît, printr-o rămînere constantă în prezenţa lui

Dumnezeu, el ştie cum să se apropie de El într-un fel care îi este plăcut şi ştie ce jertfe îi sînt

plăcute, e clar că lucrul acesta nu are nimic a face cu un dar de păstor sau învăţător, sau cu a fi în

stare să te exprimi curgător, cu cuvinte alese. E trist că trebuie să spunem, se poate prea bine ca aceste

daruri să fie prezente şi totuşi comuniunea adevărată cu Dumnezeu să nu fie realizată. De aceea, desigur, nu e

bine dacă fraţii stau şi aşteaptă toate de la un frate cu un dar mai deosebit, sau dacă cel cu darul ar dori să ia un

loc proeminent în adunarea de "închinare sau în adunarea de rugăciune, datorită darului lui. Şi pericolul acesta

este mare.

Din cele de mai sus înţelegem că în adunările de închinare călăuzirea Duhului Sfînt devine şi mai

importantă, şi în aceste adunări el foloseşte un cerc mai mare de fraţi decît în adunarea de zidire. Şi cine, în

afara Duhului Sfînt, ar putea da îndrumarea în închinare? Este adevărat că închinarea este potrivită cu starea
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spirituală a celor ce sînt prezenţi. Dar puterea, singurul izvor de viaţă a toate acestea în adevărata închinare este

Duhul Sfînt. Suveran în lucrarea Sa, dar lucrînd potrivit cu capacitatea spirituală individual, el îi foloseşte ca să

dea expresie gîndurilor potrivite cu strîngerea laolaltă înaintea lui Dumnezeu, ridicîndu-i astfel la Sine însuşi.

Ceea ce are loc în adunarea de închinare, deşi trebuie să fie de acord cu starea spirituală a adunării, totuşi

trebuie s-o ridice şi s-o aducă în prezenţa lui Dumnezeu. Şi tocmai lucrul acesta îl face Duhul Sfînt. Căci, deşi

El lucrează în oameni, El face lucrul acesta potrivit puterii şi harului lui Dumnezeu.

Dar care frate poate şti bine care e starea spirituală a adunării, ca să poată exprima gîndurile ei şi să fie

astfel într-adevăr glasul adunării? Căci fiecare frate care aduce mulţumiri, propune o cîntare sau citeşte o parte

din Biblie, trebuie să exprime prin aceasta simţirile adunării şi nu pe ale lui personale, deşi, fireşte, este

adevărat că el poate să facă aşa potrivit chiar stării lui spirituşile. Numai prin Duhul Sfînt, care lucrează în

oamenii duhovniceşti ca să exprime simţirile duhovniceşti ale adunării, închinarea este adusă lui Dumnezeu.

Vedem aici cît de însemnat este să dai toată atenţia călăuzirii Duhului Sfînt. Adevărul că Duhul Sfînt

trebuie să aibă libertatea de a lucra aşa cum vrea nu va fi tăgăduit de nici un creştin. Dar este o mare deosebire

între a cunoaşte adevărul şi a-l realiza în practica ta. Pentru a fi în stare să realizezi adevărul acesta trebuie să fii

pătruns de realitatea prezenţei personale a lui Dumnezeu Duhul Sfînt în strîngerile noastre laolaltă. Nu ducem

noi deseori lipsă de trăirea realităţii acesteia, nu este aceasta pricina pentru care sînt multe slăbiciuni în

adunarile noastre şi pentru care firea pămîntească este deseori la lucru?

Şi acum se pune problema cu cei de curînd credincioşi şi cu cei care în practica lor în strîngerile

laolaltă nu ştiu nimic din ce înseamnă a te aşeza sub călăuzirea Duhului Sfînt. Cum aş putea eu recunoaşte

călăuzirea aceasta şi cum aş putea eu şti dacă nu cumva voia mea proprie mă face să propun o cîntare sau ceva

asemănător? Şi într-adevăr, sînt lucruri în legătură cu călăuzirea practică a Duhului Sfînt, care numai în

practică pot fi învăţate. Experienţa produce nevoi care pot fi satisfăcute numai prin învăţătura divină.

Şi cine va îndrăzni să spună în ce fel lucrează Duhul în inimi şi le dă siguranţacuprivirelavoiaSa?Cese

spune în Ioan 3 cu privire la naşterea din nou "vîntul suflă încotro vrea şi îi auzi vuietul, dar nu ştii de unde vine şi încotro

merge" se poate spune desigur şi despre lucrarea Duhului Sfînt în inimile celor credincioşi. Dar, de altă parte, Cuvîntul lui

Dumnezeudăînvăţăturipreţioaseînprivinţaaceasta.

Întîi de toate avem principiile fundamentale din 1 Corinteni 14. "Ori de cîte ori vă strîngeţi

laolaltă, fiecare din voi are un psalm, are o învăţătură, are un cuvînt într-o limbă... Toate să se facă

spre zidire... pentru ca toţi să poată căpăta învăţătură şi toţi să fie încurajaţi... Căci Dumnezeu nu

este un Dumnezeu al neorînduielii, ci al păcii". Tot ce se face trebuie să fie spre zidire. Şi trebuie să

fie rînduială, care, potrivit versetelor 26-33, printre alte lucruri se va arăta prin faptul că nu vor fi

doi care să facă vreun lucru în acelaşi timp, ci se vor aştepta unii pe alţii. Şi apoi, călăuzirea

Duhului Sfînt nu este asemenea lucrării spiritelor diavoleşti, care îşi obligă victimele să facă ceea
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ce fac. "Duhurile prorocilor sînt supuse prorocilor". Duhul Sfînt îşi face cunoscute gîndurile şi dă

posibilitatea să se lucreze întocmai, dar o anumită persoană poate fie să lucreze, fie să nu lucreze

întocmai.

Apoi, 2 Timotei 1.7 spune: "Căci Dumnezeu nu ne-a dat un duh de frică, ci de putere, de

dragoste şi de discreţie". Avem deci să ne purtăm nu fără să gîndim bine ce facem, ci în pace,

dîndu-ne seama ce facem. Nici să nu fim timizi, ci să avem încredere că, dacă aşteptăm în adevăr

în dependenţă de El, El va lucra în mod hotărît în inimile noastre. Şi cînd El face aşa, noi trebuie să primim

lucrurile aşa cum sînt şi să nu tot întrebăm: Este într-adevăr aşa?

S-ar putea ca Dumnezeu să ceară copiilor Săi să fie călăuziţi de Duhul Sfînt şi apoi să nu le dea

călăuzirea, cînd ei stau şi aşteaptă, în dependenţă de ea? Dacă noi cunoaştem dragostea lui Dumnezeu şi dacă

ea locuieşte în inimile noastre, un astfel de gînd nu ar putea să mai existe. Să ne încredem în El! Duhul Sfînt nu

lucrează prin porniri oarbe, nici prin impulsuri vagi. El umple înţelegerea noastră spirituală cu gîndurile lui

Dumnezeu, aşa cum sînt ele descoperite în Cuvîntul scris al lui Dumnezeu, în timp ce trezeşte simţirile şi

înclinările omului celui nou.

Urmare a ceea ce El deja a lucrat mai înainte prin alţii, El face să se trezească în inimile noastre simţiri

de mulţumire, laudă şi închinare, pe care le putem exprima în rugăciune, ca fiind gura adunării. El ne face să

ne gîndim la o cîntare sau la o parte din Cuvîntul lui Dumnezeu în legătură cu mersul gîndurilor pe care El le-a

produs în strîngerea laolaltă, în aşa fel încît propunem acea cîntare sau citim acea parte din Scriptură. Dar de

aici urmează că El ne poate folosi numai dacă noi cunoaştem Cuvîntul lui Dumnezeu şi cîntările. Şi, de

asemenea, să avem ca piatră de încercare, dacă lucrurile sînt în bună armonie cu gîndul principal pe care El îl

aduce în adunare. Şi este foarte important să ne întrebăm pe noi înşine cînd este timpul să exprimăm ceea ce

lucrează Duhul Sfînt în inimile noastre nu. prea devreme şi nu prea tîrziu, ca să nu se întîmple ca doi fraţi să

caute să facă acelaşi lucru în acelaşi timp, deşi poate că ei ar fi puşi la lucru de Duhul Sfînt.

Dacă în felul acesta ne-am aşeza pe noi înşine sub călăuzirea Duhului Sfînt, atît fraţii cît şi surorile, ce

adunare binecuvîntată am avea! in ce linişte sfîntă am aştepta să ne vorbească acela pe care El îl vrea la lucru!

Ce armonie ar avea loc, în toate! Ce închinare s-ar înălţa din toate inimile celor prezenţi! Cum ar fi slăvit

numele lui Dumnezeu şi ce binecuvîntate ar fi inimile noastre!

Am ajuns la sfîrşitul gîndurilor noastre în legătură cu Duhul Sfînt. Şi n-am putea spune, drept

concluzie, că Duhul Sfînt locuind pe pămînt în inima fiecărui creştin şi în adunare, ca întreg, este unul din cele

mai însemnate adevăruri ale timpului nostru? Dumnezeu să facă să fie adevărul acesta înscris adînc în inima

scriitorului şi a cititorilor, pentru ca să-1 putem trăi tot mai mult în vieţile noastre.
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Adaos

DuhulSfîntînApocalipsa

Este izbitor pentru cititorul atent că în fiecare carte a Bibliei, în care se vorbeşte despre Duhul Sfînt, El

este prezentat potrivit caracterului acelei cărţi. Şi lucrul acesta este izbitor îndeosebi atunci cînd citeşti

Apocalipsa.

În Noul Testament am văzut că Duhul Sfînt a venit pe pămînt. El a venit pe baza răscumpărării, ca să

locuiască în trupul fiecăruia, individual, după ce omul a primit evanghelia deplină şi a crezut-o (1 Cor. 6.19;

Efes. 1.13). Şi în acelaşi timp El formează adunarea lui Dumnezeu pe pămînt (1 Cor. 12.13) şi, prin locuirea

Lui în ea, o face să fie o locuinţă a lui Dumnezeu în Duhul (Efes. 2.22).

În Apocalipsa însă vedem ceva cu totul deosebit. Chiar şi cînd se vorbeşte de adunare (capitolele 2 şi 3)

nu găsim pe Duhul Sfînt în adunare, ci ca fiind în afara ei, vorbindu-i. "Cel ce are urechi, să asculte ce zice

bisericilor Duhul". Şi aceasta se potriveşte cu caracterul pe care îl are cartea aceasta.

Apocalipsa este o carte a judecăţii Dumnezeu .Nu ne este prezentat aici ca Ta tă, ci ca Cel ce judecă.

Domnul Isus, în adevăr, îmbracă o haină de preot în capitolul 1, dar El nu mai are slujba pe care ne-o prezintă

epistola către Evrei - s ă împlinească adică lucrarea de împăcare şi apoi să mijlocească pentru ai Săi înaintea

lui Dumnezeu. Aici, ochii Lui sînt ca para focului şi din gura Lui iese o sabie cu două tăişuri, cu care va lovi

naţiunile (cap. 1.13-16; 19.11-16). Şi chiar cînd El este prezentat ca miel înjunghiat (cap. 5.6), ca Cel ce a fost

lepădat, El are şapte coarne puterea desăvîrşită şi şapte ochi cunoaşterea şi vederea perfectă şi este recunoscut

ca Cel ce are drept asupra pămîntului El ia cartea.

Apocalipsa ne prezintă judecata lui Dumnezeu. Mai întîi, asupra adunării, în capitolele 2 şi 3; apoi,

asupra lumiişi îndeosebi asupra imperiului roman şi a lui Iuda (cap. 6-11.18); după aceea, peste curva cea mare

şi peste instrumentele deosebite ale Satanei (cap. 13-19); apoi, judecata celor vii (cap. 2o.4-9); şi, în sfîrşit,

judecata lui Satan şi a celor morţi (cap. 2o.lo-15). Harul nu ne este prezentat aici, aşa cum este în restul Noului

Testament. Aici găsim mai mult din caracterul Vechiului Testament, al Legii şi Prorocilor.

Într-adevăr, este cu neputinţă să înţelegi Apocalipsa, dacă nu cunoşti Vechiul Testament.

Totuşi ea nu este o carte a Vechiului Testament. Ea are cuvintele, spiritul Vechiului Testament, dar

este caracterizată de descoperirea deplină de la sfîrşit a lui Dumnezeu, pe care o putem găsi numai

în Noul Testament,

Cele dintîi versete arată deja caracteristica aceasta. Versetul 4 spune: "Cel ce este, Cel ce era şi

Cel ce vine", ca şi cum ne-ar da în Noul Testament, forma Vechiului Testament a numelui Iehova. Apoi

prorocul vorbeşte de "cele şapte Duhuri care sînt înaintea scaunului de domnie". Duhul Sfînt nu este prezentat

aici în legătură cu adunarea. În toată cealaltă parte a Noului Testament se vorbeşte de "Duhul" Sfînt sau "un
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singur Duh» (Efes. 4.4). Dar întocmai cum este El prezentat în legătură cu Mesia, în Isaia 11.2, unii îl văd aici

ca un Duh de înţelepciune, putere şi lumină. Este Duhul în desăvîrşirea Lui felurită, la lucru în toate privinţele,

pentru ca să fie în stare să execute voia lui Dumnezeu în lume. "Înaintea scaunului Său de domnie" este scris,

pentru că tot subiectul Apocalipsei este cîrmuirea lui Dumnezeu.

În capitolul 4 găsim descris scaunul de domnie al lui Dumnezeu, în ceruri. Dacă îl comparăm, vedem

că el are forma templului: sfeşnicele, marea, făpturile vii. Şi apoi citim: "Şapte lămpi de foc, arzînd înaintea

scaunului de domnie, care sînt cele şapte Duhuri ale lui Dumnezeu".

Focul în Scriptură este un semn bine cunoscut al căutării sfinţeniei lui Dumnezeu. Este Duhul Sfînt în

toată desăvîrşirea Lui, ca lumină şi ca foc, care mistuie răul, întocmai cum Se prezintă El însuşi în Isaia 4.4, ca

"Duh de judecată şi duh de ardere". Aici El este în templu. Expresia arată perfecţiunile care aparţin de

atributele lui Dumnezeu, care caracterizează acţiunile Sale în lume.

În capitolul 5 îl vedem pe Domnul Isus ca Miel. Numele "Miel" este în legătură cu gîndul

răscumpărării (Ioan 1.29). "înjunghiat", ne vorbeşte de lepădarea Lui din partea lumii. Dar aici El are şapte

coarne. Cea de a doua fiară din Apocalipsa 13 are numai două coarne, iar cea dintîi fiară are zece. Dar Isus,

care a fost lepădat de lume, are toată puterea. "Toată puterea Mi-a fost dată în cer şi pe pămînt" (Mat. 28.18).

Apoi, El are "şapte ochi, care sînt cele şapte Duhuri ale lui Dumnezeu, trimise pe tot pămîntul". Acesta

este un simbol al cunoaşterii şi înţelegerii desăvîrşite, a plinătăţii Duhului, dar aici avînd în vedere pămîntul şi

cîrmuirea lui.

Dumnezeu este în scaunul de domnie, Duhul înaintea scaunului de domnie, iar Isus în legătură cu

pămîntul aşa ne prezintă lucrurile Apocalipsa. Potrivit cu aceste lucruri, Duhul Sfînt este văzut într-un caracter

pămîntesc şi judecătoresc, răspunzînd punctelor de vedere ale Vechiului Testament, dar caracterizate prin

descoperirea finală şi deplină a lui Dumnezeu.

În timpul acesta, poziţia credincioşilor care trăiesc în vremea descrisă în cartea aceasta este mult

deosebită de a noastră. Desigur, şi atunci tot Duhul Sfînt va lucra întoarcerea la Dumnezeu şi naşterea din nou

în păcătoşii pierduţi, întocmai cum El a făcut de la cădere pînă acum. Dar, aşa cum vine El acum să locuiască

în fiecare care a crezut în evanghelia deplină şi să-1 facă una cu Domnul slăvit în ceruri, să-1 facă părtaş la

toată slava Lui şi să devină în el un izvor care să ţîşnească în viaţa veşnică, El nu va mai face la fel după aceea.

El nu va mai locui pe pămînt. Şi credincioşii din acele zile nu vor fi aşezaţi în locurile cereşti, în Hristos (Efes.

2.6), aşa cum sîntem noi. Nici nu vor avea nădejdea de a fi "răpiţi... ca să întîmpine pe Domnul în văzduh", ca

să fie pentru totdeauna cu Domnul (1 Tes. 4.17).

Aşa cum ne învaţă Apocalipsa 6.19-11 credincioşii de atunci vor cere răzbunare asupra vrăjmaşilor lor,

dar vor trebui să mai aibă răbdare. Venirea Fiului Omului pe pămînt, binecuvînţările împărăţiei de o mie de ani
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acestea sînt nădejdile lor. Mărturia lui Isus e duhul prorociei mărturia că El Se va răzbuna pe vrăjmaşii Săi şi

va lua puterea asupra acestui pămînt.

Cît de deosebită de partea pe care o avem noi! Cînd prorocia e terminată, în capitolul 22, vedem pe

Duhul făcîndu-Se una cu Mireasa, Adunarea. Şi în ce privinţă e una? în chemarea "Vino, Doamne Isuse!" şi în

invitarea celor însetaţi să vină şi să ia apa vieţii, fără plată.

Duhul Sfînt Se face una cu Adunarea în chemarea Domnului Isus. Aşa cum robul din Geneza 24 nu

voia să fie reţinut, ci se grăbea să ducă pe Rebeca lui Isaac, tot aşa face şi Duhul. El doreşte de asemenea clipa

cînd va părăsi pămîntul acesta, ca să prezinte roada lucrării Sale pe pămînt, mireasa Mielului. Şi în acelaşi timp

El îşi uneşte glasul cu fiecare care în vederea venirii în curînd a Domnului Isus, invită pe păcătoşii pierduţi să

primească mîntuirea.

"Şi Duhul şi Mireasa zic: "Vino!" Şi cine aude, să spună: "Vino!" Celui ce ii este sete, să vină! Cine

vrea, să ia apa vieţii, fără plată".
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